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N
a 56. sjednici Senata 

Sveučilišta u Splitu 

održanoj početkom 

svibnja prof. Michael 

Adewumi, prorektor za među-

narodnu suradnju i potpred-

sjednik Globalnog programa 

sveučilišta Pennsylvania Sta-

te, proglašen je počasnim dok-

torom splitske visokoškolske 

institucije, čime mu je odano 

priznanje za iznimno važnu 

ulogu u razvijanje strateškog 

partnerstva između dvaju sve-

učilišta, ali i za znanstvene 

rezultate na njegovu područ-

ju. Prof. Adewumiju titula je 

uručena prilikom posjeta iza-

slanstva Splitskog sveučilišta 

Penn Stateu, o čemu izvješta-

vamo na ovoj stranici.

Kako stoji u obrazloženju 

koje su potpisali prof. Boris 

Trogrlić, prof. Nikola Račić 

i prof. Igor Jerković, prof. 

Michael Adewumi je - uz spo-

menutu funkciju na Pennu - 

profesor inženjerstva nafte 

i prirodnog plina, a njegov 

znanstveno-istraživački rad 

vezan je za područje tehnič-

kih znanosti. Njegov znan-

stveno-istraživački rad sa 

studentima rezultirao je s vi-

še od 40 doktorata znanosti i 

brojnih magistarskih radova. 

Autor je ili koautor više od 100 

publikacija. Član je Društva 

naftnih inženjera, Američ-

kog kemijskog društva, Ame-

ričkog društva mehaničkih 

inženjera, Nigerijske akade-

mije inženjera, a dobitnik je 

brojnih nagrada za znanstve-

no-istraživački i stručni rad.

U sklopu Globalnog pro-

grama Sveučilišta Penn Sta-

te potpisnik je nekoliko spo-

razuma između Sveučilišta u 

Splitu i Penn Statea na osno-

vi kojih je razvijeno Global-

no strateško partnerstvo iz-

među ovih institucija te us-

postavljen program početnog 

financiranja 13 bilateralnih 

projekata s fokusom na istra-

živanje, nastavu i struku.

Michael Adewumi rođen je 

u Nigeriji, gdje je 1976. diplo-

mirao naftno inženjerstvo na 

Sveučilištu u Ibadanu. Nakon 

dolaska u SAD, 1981. je magi-

strirao na Illinois Institute of 

Technology u Chicagu, gdje je 

pet godina kasnije i doktori-

rao. Na sadašnjoj funkciji na 

D
elegacija Sveučili-

šta u Splitu u sklopu 

strateškog partner-

stva sa Sveučilištem 

Pennsylvania State službe-

no je posjetila sjedište Sve-

učilišta Penn State u SAD-

u. Delegaciju u kojoj su bili 

prorektori prof. Alen Sol-

do, prof. Marko Rosić i prof. 

Branko Matulić, primio je 

predsjednik Penn Statea 

Eric Barron. U razgovoru 

je analizirano proteklo raz-

doblje suradnje koje je oci-

jenjeno izvrsnim i izražena 

je nada da će se suradnja ne 

samo nastaviti, nego i pro-

širiti.

Delegaciju je na radni sa-

stanak primio i izvršni pot-

predsjednik i rektor Nick 

Jones s kojim su dogovoreni 

detalji suradnje u sljedećem 

petogodišnjem razdoblju.

Na prigodnoj svečano -

sti tijekom boravka dodi-

jeljen je počasni doktorat 

RazgovaRao IvIca Profaca Najbolji način da bi bilo koje sveučilište ostvarilo svoju misiju jest globalno povezivanje, 
jer u današnjem svijetu nitko ne može sam napraviti veliki iskorak. Zato svoju suradnju 
sa Sveučilištem u Splitu gledamo na dugi rok, za sljedećih dvadeset godina

Prorektori Branko Matulić, Alen Soldo i Marko Rosić s počasnim doktorom prof. Michaelom Adewumijem

Partnerstvo preko AtlantikaProduženo 
Partnerstvo 
s Penn 
Stateom

IZASLANSTVO 
SVEUČILIŠTA 
U SPLITU NA 
PRIJATELJSKOJ 
AMERIČKOJ 
VISOKOŠKOLSKOJ 
INSTITUCIJI

Ključ budućnosti je globalna suradnja
RAZGOVOR: PROF. MICHAEL ADEWUMI, POTPREDSJEDNIK PENN STATEA I NOVI POČASNI DOKTOR SPLITSKOG SVEUČILIŠTA

Penn Stateu je od 2007., gra-

deći jedno od međunarodno 

najaktivnijih američkih sve-

učilišta. Na tom sveučilištu u 

tom razdoblju studirali su stu-

denti iz više od 100 zemalja, a 

istodobno je tisuće pennovaca 

studiralo na više od 200 studi-

ja u inozemstvu, te je s mno-

gim sveučilištima u svijetu - 

baš kao sa Splitom - izgradio 

strateško partnerstvo. Prve 

kontakte sa Sveučilištem u 

Splitu uspostavio je prije pet 

godina, a povodom dobiva-

nja velikog priznanja “dopi-

sno” smo razgovarali s prof. 

Adewumijem.

Strogi izbor partnera
Koja su glavna područja na 

kojima surađujete sa Sveuči-

lištem u Splitu?

- Ja sam profesor naftnog 

i plinskog inženjerstva, no 

većina mog posla u Splitu 

odnosi se na moju funkci-

ju potpredsjednika za Glo-

balne programe. Stoga je 

moj odnos sa Sveučilištem 

u Splitu više na poslovnoj 

razini, nego vezan uz moju 

struku. Moja uloga je po-

moći stvoriti i ostvariti od-

nose, slikovito bih mogao 

reći da pomažem rađanju 

mnogih projekata surad-

nje između Sveučilišta u 

Splitu i Penna. U tom svoj-

stvu nadzirem sve među-

narodne angažmane Penn 

Statea, uključujući i sla-

nje naših studenata u ino-

zemstvo, primanje stranih 

studenata u naš kampus, 

te razvijanje i održava-

nje jakog međunarodnog 

partnerstva poput ovoga 

sa Sveučilištem u Splitu. 

Takve odnose imamo s pa-

žljivo odabranim sveučili-

štima širom svijeta, ima ih 

desetak, a proces izbora s 

kojim ćemo sveučilištem 

uspostaviti partnerstvo 

je vrlo rigorozan.

Koja vaša iskustva na funk-

ciji koju obnašate bi mogla 

biti zanimljiva Sveučilištu 

u Splitu, predstavljati smjer 

kojim bi Sveučilište u Splitu 

moglo postići još bolju me-

đunarodnu prepoznatljivost 

i prisutnost?

- Naš globalni angažman 

više se temelji na rezultati-

ma nego na kvantiteti. Na-

ime, vjerujemo da najveći 

utjecaj možemo postići su-

očavanjem s globalnim iza-

zovima našeg vremena, jer 

svaki od njih ima važnost i 

na lokalnim razinama. Bez 

obzira koliko je naše sveu-

čilište veliko, svjesni smo 

da se s tim izazovima ne 

možemo nositi sami. Zbog 

toga smo i razvili ovakva 

partnerstva koja nam po-

mažu da korištenjem svo-

jih intelektualnih i materi-

jalnih resursa postignemo 

mnogo više. Smatram da bi 

takvim putem trebalo kre-

nuti i Sveučilište u Splitu, 

jer je to najbrži i najučin-

kovitiji način za postizanje 

međunarodne prepoznat-

ljivosti i većeg globalnog 

značaja.

Dugoročni planovi
Penn State i Sveučilište u 

Splitu nedavno su proširili 

svoju suradnju, kakva je bu-

dućnost toga partnerstva?

- Vjerujem da je budućnost 

tog partnerstva vrlo svije-

tla. Kad su naša dva sve-

učilišta počela surađiva-

ti, to je bilo na vrlo speci-

fičnom polju, forenzičnoj 

znanosti. Profesori Mitch 

Holland i Dragan Primo-

rac su praktički sami po-

krenuli partnerstvo zbog 

svojih snažnih veza iz ra-

nih devedesetih godina. 

U posljednje četiri godi-

ne partnerstvo je produ-

bljeno i prošireno, sada 

su u njega uključena broj-

na istraživačka područja 

kao i jaka znanstvena mo-

bilnost. Nema tjedna da 

netko s Penn Statea ne po-

sjeti Sveučilište u Splitu i 

obratno. Naše partnerstvo 

promatram dugoročno, za 

nas to nije partnerstvo od 

dvije ili tri godine. Želimo 

biti zajedno 10, 15 ili 20 go-

dina u budućnosti, tako 

da se možemo posvetiti 

dugoročnim zajedničkim 

projektima koji će koristiti 

resurse obaju sveučilišta.

Očekujete li još veći broj stu-

denata i profesora s dvaju sve-

učilišta koji bi išli u oba smje-

ra, kako bi studirali i preda-

vali na jednom od partnera?

- Apsolutno! To se već do-

gađa, a očekujem da će 

broj eksponencijalno ra-

sti sljedećih godina.

Jeste li tijekom trajanja an-

gažmana sa Sveučilištem u 

Splitu imali kontakata s hr-

vatskom Vladom ili drugim 

tijelima zbog suradnje na ne-

kim od programa?

- Da, primilo nas je nekoli-

ko Vladinih dužnosnika, a 

razgovori su bili usmjere-

ni na suradnju zbog una-

prjeđenja visokog obrazo-

vanja u Hrvatskoj.

Ostvarena vizija
Sveučilište u Splitu je u po-

sljednje vrijeme značajno po-

pravilo svoj plasman na ra-

zličitim sveučilišnim rang-

listama. Kao netko tko je 

upoznat s radom toga sveu-

čilišta, što vidite kao glavni 

razlog za takav skok?

- Držim da je riječ o kom-

binaciji vizije i poduzetno-

sti. Glavna uloga svakog 

vodstva je odrediti stra-

teški pravac za organizaci-

ju, a onda pokrenuti zajed-

nički rad kako bi se takva 

vizija ostvarila. Vodstvo 

Sveučilišta u Splitu je to 

napravilo jako dobro.

Što biste savjetovali Sveu-

čilištu u Splitu, ali i drugim 

hrvatskim sveučilištima, da 

poprave svoj međunarodni 

ugled, posebno na sveučiliš-

nim rang-listama?

- Dao bih im isti savjet ka-

kav bih dao bilo kojem dru-

gom sveučilištu, nešto u što 

i mi na Penn Stateu poku-

šavamo same sebe uvjeri-

ti: partnerstvo. U globalizi-

ranom vremenu “ići sam” 

jednostavno ne smije biti 

opcija. Stoga je moj savjet 

sljedeći: radite s međuna-

rodnim institucijama ka-

ko biste iskoristili svoje mo-

gućnosti i ostvarili istinski 

utjecaj na svijet. Na taj na-

čin nećete samo unaprijedi-

ti ugled svoga sveučilišta, 

nego i ispuniti misiju za ko-

ju vjerujem da bi je svako 

sveučilište trebalo dijeliti: 

imati pozitivan utjecaj na 

društvo, i na lokalnoj i na 

globalnoj razini.

Sveučilišta u Splitu prorek-

toru za globalne programe 

Penn Statea prof. Michaelu 

Adewumiju. Ujedno je pot-

pisan i ugovor o strateškom 

partnerstvu za slijedeće pe-

togodišnje razdoblje.

Delegacija je posjetila i 

Sveučilište Columbia u New 

Yorku gdje se sastala s alu-

mnijima Sveučilišta u Spli-

tu.  UNIST.HR

Split
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S
enat Sveučilišta u Zagre-

bu 15. je svibnja donio 

Odluku o konstituiranju 

Povjerenstva za razvoj i 

institucionalno uređenje susta-

va znanosti i visokog obrazova-

nja. Povjerenstvo je održalo dvi-

je sjednice: 30. svibnja rasprav-

ljalo je o ciljevima, sadržaju i 

metodi vlastitoga rada, a 19. lip-

nja o radu povjerenstava MZO-a 

za rad na zakonima o znanosti, 

o kvaliteti i o HKO-u te o osnov-

nim značajkama znanstveno-

obrazovnog sustava Republike 

Hrvatske i svjetskim razvojnim 

trendovima u znanosti i viso-

kom obrazovanju.

U obrazloženju Odluke Se-

nata o osnivanju 29-članog Po-

vjerenstva među ostalim sto-

ji: “Dosadašnja sporost, nedo-

statak kvalitetnih analitičkih 

podloga i netransparentno 

izlaganje stvarnih ciljeva do-

nošenja pojedinih propisa na-

meću žurnost stručnog formu-

liranja cjelovitoga zakonskoga 

rješenja koje je pretpostavka 

rasta kvalitete, međunarod-

ne vidljivosti i konkurentnosti 

sveučilišta, fakulteta i institu-

ta. Polazeći od svoje neposred-

ne zakonske odgovornosti za 

kvalitetu i funkcioniranje go-

tovo polovice hrvatskog znan-

stveno-istraživačkog i visoko-

obrazovanog pogona, Senat 

Sveučilišta u Zagrebu se u 

ovu iznimno značajnu aktiv-

nost zakonskog reguliranja 

aktivno i konstruktivno uk-

ljučuje vlastitim prijedlozima 

i ravnopravno sa svim ostali-

ma dionicima“.

Odgovornost  
akademske zajednice

Obje su sjednice prošle 

u duhu navedenog obrazlo-

ženja. Vodeći prvu sjednicu 

prof. Ivo Družić je istaknuo 

da senatsko Povjerenstvo u 

ovu priču ne ulazi radi obra-

ne stečenih prava, nego obr-

Naši prijedlozi ne smiju i neće biti cehovski 
interesi nego usmjereni na strateška 
opredjeljenja koja traže i nalaze saveznike, 
ne samo unutar sveučilišta i fakulteta, nego 
i izvan sveučilišta, rekao je predsjednik 
Povjerenstva prof. Ivo Družić

U znanstvenom i obrazovnom 
smislu nema autoriteta iznad 
akademske zajednice 

Sjednica Povjerenstva, na slici: Miloš Judaš, Ivo Družić, Ivica Kostović, Željko Potočnjak, Frane Staničić, Lana Ofak, Ferdo Bašić, Boro Mioč, Hana Horak, Vladimir Jambreković, Neven Kuspilić, 
Enes Midžić, Marin Hraste, Ivan Bota, Stjepan Damjanović, Slobodan Vukičević

Vladimir Andročec Milena Žic FuchsGvozden Flego

UZ PRVE DVIJE SJEDNICE POVJERENSTVA  SENATA SVEUČILIŠTA U ZAGREBU

nuto, iz odgovornosti da pred-

loži nova rješenja “jer su 

akademska i znanstvena za-

jednica odgovorni pred ovom 

državom, građanima i naro-

dom, kao relativno uska elita 

(od 20-ak tisuća registriranih 

doktora znanosti u Hrvatskoj 

11.000 je aktivnih) u čije obra-

zovanje su ovo društvo i dr-

žava uložili nemala sredstva. 

Nema drugoga tko to može 

napraviti, nema autoriteta 

iznad akademske zajednice 

u znanstvenom i stručnom 

smislu tko može arbitrirati. 

Stoga naši prijedlozi ne smi-

ju i neće biti cehovski intere-

si nego usmjereni na strateš-

ka opredjeljenja koja traže i 

nalaze saveznike, ne samo 

unutar sveučilišta i fakulte-

ta, nego i izvan sveučilišta. 

Mi zapravo moramo ponudi-

ti koncepciju u kojoj ima mje-

sta za sve, jer nas ukupno ima 

jako malo i nedovoljno da bi-

smo ostvarili pravu ulogu u 

razvoju društva. Prema to-

me, premda i pojedinačno i 

institucionalno ima nekvali-

tetnih, globalno gledajući ne-

ma suvišnih“, rekao je prof. 

Družić. Ističući da je Senat 

Sveučilišta u Zagrebu Povje-

renstvu povjerio vrlo složenu 

stručnu zadaću čije ispunje-

nje traži ne samo kolektivnu 

pamet samog Povjerenstva, 

nego i široke konzultacije s 

članovima znanstvene i aka-

demske zajednice svih struč-

nih profila te s društvenim i 

gospodarskim čimbenicima, 

Družić je upozorio da takav 

pristup traži “punu otvore-

nost i slobodu u iznošenju 

mišljenja i prijedloga koja u 

demokratskoj proceduri osi-

gurava ravnopravnost i pu-

no uvažavanje različitih sta-

vova” pri čemu su moguće 

ne samo različite teme nego 

i različiti pristupi pitanjima 

u raspravi.

U naglašeno kritičkoj ra-

spravi sudjelovali su profeso-

ri Miloš Judaš, Frane Stani-

čić, Enes Midžić, Željko Potoč-

njak, Hana Horak i Mladen 

Janjanin, te akademici Ivica 

Kostović i Ferdo Bašić.

Koncepcijsko- 
strategijska zadaća

Pred Povjerenstvom je, 

suglasili su se sudionici sjed-

nice, identificirati “prethod-

na” pitanja/teme sagledive 

budućnosti i uloge znanosti 

i visokog obrazovanja u ra-

zvojnoj i kulturnoj preobraz-

bi suvremenih društava; raz-

motriti probleme “širećeg” 

razvojnog jaza Hrvatske pre-

ma razvijenom svijetu, tj. 

koncepcijsko-strategijska 

opća i specifična pitanja ulo-

ge znanosti i visokog obrazo-

vanja u razvoju hrvatskog 

društva; specificirati mogu-

će strategijske ciljeve susta-

va znanosti i visokog obra-

zovanja u razvoju hrvatskog 

društva tijekom radnog vije-

ka sljedeće generacije; prepo-

znati ograničavajuća/poticaj-

na obilježja sadašnjeg stanja 

sustava znanosti i visokog 

obrazovanja u potpori hrvat-

skom društvenom, gospodar-

skom i kulturnom razvoju; 

razmotriti putove od sadaš-

njeg stanja do potrebne ulo-

ge ključnog čimbenika uku-

pnog razvoja, odnosno sadr-

žaj “unutarnjih” strukturnih 

reformi hrvatskog sustava 

znanosti i visokog obrazova-

nja kako bi učinkovito prido-

nosio razvoju; kompleksno 

sagledati odnos javnog inte-

resa i osobne koristi u studi-

ranju i istraživanju; sagledati 

troškove, realnu cijena obra-

zovanja, modele njenog pod-

mirenja i učinkovitost (dulji-

nu) studiranja; istražiti soci-

jalno/imovinsku dostupnost 

obrazovanja, jednakost šan-

si i poticanje/selekcija talena-

ta; konceptualizirati institu-

cionalno/financijske mode-

le poticanja međunarodno 

usporedivog rasta kvalite-

te istraživanja (istraživača) 

i nastave (nastavnika); raz-

motriti modele optimalizaci-

je/ ”umrežavanja” istraživač-

kih i obrazovnih programa 

između potrebe stručne spe-

cijalizacije (“dubine”) i trans/

multi/interdisciplinarnosti 

(“širine”); pripremiti sustav-

no institucionalno uređenje 

odnosa slobode, samoorga-

nizacije, autonomije i druš-

tvenih/državnih potreba; u 

prvi plan staviti praktična, 

“unutarnja” pitanja ustroja 

sustava kako bi neprekidno 

rasla kvaliteta istraživanja i 

poučavanja te veličina druš-

tvenog doprinosa (fakulteti, 

sveučilišta, instituti – pro-

gramsko-funkcionalno i/ili 

institucionalno-upravno po-

vezivanje)…

Na drugoj su sjednici o izra-

di prijedloga novog Zakona o 

znanosti i visokom obrazova-

nju izvijestili prof. Željko Po-

točnjak i prof. Frane Staničić, 

o izradi Nacrta prijedloga Za-

kona o osiguranju kvalitete u 

znanosti i visokom obrazova-

nju prof. Lana Ofak, a o Izmje-

nama i dopunama Zakona o 

Hrvatskom kvalifikacijskom 

okviru prof. Hana Horak.

Početku druge sjednice 

Povjerenstva nazočio je i rek-

tor Damir Boras sudjelujući 

u načelnoj raspravi o najefi-

kasnijem načinu promocije 

stavova i prijedloga do kojih 

će Povjerenstvo doći svojim 

radom.

Podrška stručne javnosti
Uz temeljita i dokumenti-

rana izvješća o radu na ovim 

zakonima rasprava je obu-

hvatila golem problemski 

raspon zadaća Povjerenstva: 

argumentirano upozore -

nje da je svjetska i europska 

znanstvena zajednica svje-

sna kako se već nalazimo u 

post – STEM, multidiscipoli-

narnom razdoblju, (prof. Vla-

dimir Andročec, akademki-

nja Milena Žic Fuchs); da je 

administrativno nasilje in-

teresnih grupa nesposobno 

ne samo odgovoriti na nove 

izazove nego ih ne može ni 

uočiti (akademik Ivica Ko-

stović, prof. Gvozden Flego); 

konstatacija da se Hrvatska 

u nedostatku volje za promje-

nama nerijetko razmeće svo-

jim specifičnostima (akade-

mik Ferdo Bašić); prof. Dru-

žić prezentirao je i brojčane 

pokazatelje koji nedvosmisle-

no upućuju na tri iznimno ak-

tualne opasnosti: prosvjeti-

teljsku arbitrarnost u izboru 

činjenica na kojima se poku-

šava reformirati sustav, me-

ritokratsku ogluhu na fakte i 

stavove iz hrvatskih i europ-

skih dokumenata; birokrat-

ski voluntarizam koji ocje-

ne i postupke obrće naglavce 

tražeći da bitno poboljšanje 

rezultata znanstveno-obra-

zovnog pogona bude predu-

vjet povećanja sredstava?!? 

Rezultat kritičke raspra-

ve je konsenzus sudionika 

sjednice oko ocjene da i pre-

više pokazatelja indicira ka-

ko se najveći broj recentnih 

hrvatskih „rješenja“ okreće 

bitnom povećanju birokrat-

ske kontrole svih procesa i 

redistribuciji moći u korist 

administracije.

Od posebna značaja i in-

teresa za Universitas je više-

kratno izraženi stav kako bi 

pokušaji da se razgovorima 

iza scene birokraciju nago-

vori na razumno ponašanje 

akademsku zajednicu činili 

slabijim partnerom. Dogovori 

s administracijom mogu biti 

korisni tek uz potporu javno-

sti. Samo javno i transparen-

tno iznošenje vlastitih prijed-

loga, demokratsko i toleran-

tno izlaganje argumenata te 

traženje i osiguranje podrške 

stručne javnosti akademsku 

zajednicu može učiniti ravno-

pravnim partnerom državnoj 

upravi.  R.I.
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G
ovoreći uvodno o pla-

nu upravljanja ljud-

skim resursima sve-

učilišta, predsjednik 

Rektorskog zbora prof. Vla-

do Guberac podsjetio je da 

je na Sveučilište J. J. Stro-

ssmayera u Osijeku sugla-

snost ministrice znanosti i 

obrazovanja na plan uprav-

ljanja ljudskim resursima 

stigla 21. ožujka, pa je došlo 

do pomicanja predviđenih 

napredovanja i zamjenskih 

zapošljavanja za ožujak, tra-

vanj i svibanj. Dosad je pre-

ma planu u Osijeku realizi-

rano 50 posto zamjenskih 

radnih mjesta i 30 posto na-

predovanja. No, zbog poveća-

nja broja osoba koje su dale 

sporazumni prestanak rad-

nog odnosa ili ranije otišli u 

mirovinu, plan je opet morao 

biti revidiran, što će trebati 

napraviti i za mjesec prosi-

nac zbog novog proračun-

skog razdoblja.

- Iz dosadašnjeg iskustva 

vidljivo je da je vrlo teško na 

ovaj način pratiti realizaciju 

plana, posebice napredova-

nja nastavnika i suradnika. 

Na natječaj se javljaju osobe 

koje nemaju izbor u znanstve-

no zvanje te moramo prove-

sti za svakog pristupnika iz-

bor u znanstveno zvanje, što 

traje po nekoliko mjeseci, ili 

imamo dopunu izvješća ma-

tičnih odbora - rekao je rek-

tor Guberac.

Kršenje autonomije
Rektor Sveučilišta u Za-

grebu prof. Damir Boras u 

raspravi je rekao da je ideja 

da sveučilišta daju plan po 

imenima i prezimenima i po 

mjesecima protuzakonita. 

Sveučilište u Zagrebu još je u 

siječnju poslalo MZO-u finan-

Kadrovska politika 
nije posao Ministarstva

Objava popisa 
stručnih naziva
K

ako je izvijestila taj-

nica Rektorskog zbo-

ra Paula Pavletić, 

Vijeće veleučilišta i 

visokih škola prihvatilo je 

ranije Izmjene i dopune po-

pisa stručnih naziva i njiho-

vih kratica koje je tom tijelu 

uputio Rektorski zbor. No, 

rekla je, iz Povjerenstva za 

izradu akademskih naziva 

i iz pojedinih sveučilišta sti-

gla je zamolba o nadopuni na 

sljedećoj sjednici Zbora zbog 

povećanog broja novih dopu-

snica. S obzirom na to da se 

popis obično radi jednom go-

dišnje time bi se izbjegao dvo-

struki posao.

Rektorica Sveučilišta u 

Zadru prof. Dijana Vican 

usprotivila se čekanju, pa 

i praksi o slanju popisa jed-

nom godišnje, smatrajući da 

se time gubi efikasnost i tjera 

se na čekanje sveučilišta ko-

ja daju prijedloge. Rektor za-

grebačkog sveučilišta prof. 

Damir Boras predložio je 

stoga da se popisi objavljuju 

kontinuirano, s nadopuna-

ma oglasa u Narodnim novi-

nama objavljenim na službe-

noj web-stranici Rektorskog 

zbora. Prijedlog rektorice 

Vican podržala je rektori-

ca Sveučilišta u Rijeci prof. 

Snježana Prijić Samaržija, 

ustvrdivši da nema potrebe 

za slanjem novog popisa zbog 

prijedloga pristiglih nakon 

usvajanja odluke RZ-a.

Na koncu je jednogla-

sno prihvaćen zaključak 

da se u Narodnim novina-

ma objavi popis koji je Rek-

torski zbor usvojio na pret-

hodnoj sjednici.

Za stipendije 135 natječaja

cijski plan usklađen s prora-

čunom dobivenim odlukom 

Sabora. Napomenuo je da je 

odbio zahtjev za donošenjem 

plana po osobama, jer je ne-

moguće predvidjeti sve okol-

nosti.

- Ministarstvo ne može vo-

diti kadrovsku nego financij-

sku politiku, paziti da sveu-

čilišta ne troše preko onoga 

što je njihovo pravo, osim ako 

im se posebnom odlukom to 

ne dozvoli. U suprotnom se 

krši autonomija sveučilišta 

o čemu govori i više odluka 

Ustavnog suda - rekao je rek-

tor Boras.

Rektor Sveučilišta u Spli-

tu prof. Šimun Anđelinović 

složio se s njim i naveo da se 

to sveučilište nalazi u blo-

kadi jer nisu odobrene ni za-

mjene, a istodobno se MZO 

dogovarao izravno s, kako 

je rekao, “pravovjernim” sa-

stavnicama što je zadiranje u 

Statut. I on se založio za do-

bivanje financijskog okvira, 

a podjela je u rukama sveu-

čilišta.

- Kadrovska politika mo-

ra biti usklađena sa strate-

gijom, određena prioriteti-

ma sveučilišta i zbog toga 

smatram da se jedino tre -

baju dogovarati financijski 

oblici koje mi kao rektori ne 

bismo smjeli prekršiti, ali 

bi se proračun trebao dogo-

varati u lipnju, a ne u stude-

nom kad je već prekasno, re-

kao je, dodajući da su priori-

tet MZO-a srednje i osnovne 

škole, a ovakvim financira-

njem visokoškolskog obra-

zovanja nemoguće je ostva-

riti ciljeve koje traži akre-

ditacija, koje traži moderno 

sveučilište. Stoga je predlo-

žio tematsku konferenciju s 

Ministarstvom na kojoj bi se 

iznijeli svi problemi.

Riječka rektorica prof. 

Snježana Prijić Samarži-

ja rekla je da je to sveučili-

šte još za ranije uprave uve-

lo praćenje po imenima i po 

mjesecima još puno ranije, 

ali složila se da se mnoge 

stvari ne mogu predvidjeti.

C i t i r a j u ć i  z a ko n s k u 

odredbu da se “sredstva iz 

državnog proračuna nami-

jenjena sveučilištima, vele-

učilištima i visokim škola-

ma doznačuju korisnicima 

u ukupnom iznosu”, rektor 

Boras istaknuo je da sveuči-

lišta imaju prava na ta sred-

stva, i njima zapošljavati 

ljude. Podržao je stav prof. 

Anđelinovića da se MZO ne 

može dogovarati odvojeno sa 

sastavnicama, mimo znanja 

rektora. Založio se za zajed-

nički nastup Sveučilišta pre-

ma MZO-u, sa čime se složio i 

rektor Guberac, a dubrovač-

ki rektor prof. Nikša Burum 

zapitao se kako je mogu-

će razgovarati s Ministar-

stvom koje na sjednice Rek-

torskog zbora ne šalje svoje 

predstavnike. Rektor Sveu-

čilišta u Puli prof. Alfio Bar-

bieri stoga je podržao ideju o 

sastanku s Ministarstvom, a 

predsjednik Rektorskog zbo-

ra Vlado Guberac preuzeo je 

na sebe obvezu da dogovori 

takav sastanak.

Zapošljavanje  
zbog odsutnosti

Zbor je usvojio i zaključak 

o zapošljavanju na određeno 

vrijeme radi zamjene zbog od-

sutnosti postojećeg zaposle-

nika, koji je upućen ministri-

ci Blaženki Divjak:

1. Odlukom Vlade Repu-

blike Hrvatske o zabrani no-

vog zapošljavanja službeni-

ka i namještenika u javnim 

službama (Narodne novine 

br. 70/16., 40/17. i 37/18.) u toč-

ki III. utvrđeno je da su jav-

ne službe dužne prije raspisi-

vanja javnih natječaja, pri-

baviti suglasnost nadležnog 

ministarstva odnosno dru-

gog središnjeg tijela javne 

uprave o ispunjavanju uvje-

ta za novo zapošljavanje, 

osim u slučaju zapošljavanja 

na određeno vrijeme radi za-

mjene zbog odsutnosti posto-

jećeg zaposlenika. 

2. U skladu s točkom 1. 

ovog Zaključka Rektorski 

zbor utvrđuje da sveučilišta 

nemaju obvezu izdavanja 

suglasnosti svojim sastavni-

cama prije raspisivanja jav-

nog natječaja za zapošljava-

nje na određeno vrijeme radi 

zamjene zbog odsutnosti po-

stojećeg zaposlenika (bolova-

nja, plaćeni dopust, neplaće-

ni dopust i sl.).

Sastavnice sveučilišta ob-

vezene su za zapošljavanje na 

određeno vrijeme radi zamje-

ne zbog odsutnosti postojećeg 

zaposlenika raspisati javni 

natječaj i provesti postupak 

izbora zaposlenika na određe-

no vrijeme radi zamjene zbog 

odsutnosti postojećeg zaposle-

nika i dostaviti Ministarstvu 

znanosti i obrazovanja doku-

mentaciju radi odobrenja uno-

sa promjena u Registar zapo-

slenika u javnom sektoru.

I
zvješćujući o radu web-

aplikacije Forum stipendi-

ja predstavljene u veljači 

2017. zagrebačka prorekto-

rica prof. Ivana Čuković-Ba-

gić rekla je da je dosad objav-

ljeno 135 natječaja za stipen-

diranje, a jedan od njih je 

trenutno aktivan.

- Od predstavljanja apli-

kacije evidentirano je čak 

219.017 jedinstvenih ulaza u 

aplikaciju, u 2017. godini to je 

bilo oko 153.000, a u 2018. ot-

prilike 65.000, što je polovica 

prošlogodišnjih ulaza. Pro-

sječni mjesečni broj jedin-

stvenih posjetitelja je 12.883. 

Pritom je važno naglasiti da 

je takav dobar rezultat po-

stignut bez ikakve posebne 

kampanje, nikakvih plaće-

nih oglasa zbog promocije, 

ali bi o tome trebalo razmisli-

ti, možda preko Facebooka ili 

medija koje mladi puno kori-

ste - rekla je prorektorica.

Predstavljajući još jed-

nom sve mogućnosti aplika-

cije, posebno je istaknula da 

se na njoj mogu naći informa-

cije o institucijama s kojima 

sveučilišta surađuju iz čega 

proizlaze mogućnosti stipen-

diranja za studente. Također, 

osim hrvatskih institucija 

navedene su i inozemne insti-

tucije s kojima naša sveučili-

šta surađuju ili imaju potpi-

sane sporazume ili ugovore.
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Pravična zastupljenost u matičnim odborima

R
ektorski zbor je na svo-

joj splitskoj sjednici, 

prvi put održanoj u no-

voj dvorani don Frane 

Bulića u Sveučilišnoj knjižni-

ci, na prijedlog predsjednika 

RZ-a rektora Vlade Guberca 

prihvatio Očitovanje na Nacrt 

prijedloga Zakona o postupci-

ma vrednovanja kvalitete vi-

sokih učilišta i znanstvenih 

organizacija koji je izradilo Na-

cionalno vijeće za znanost, vi-

soko obrazovanje i tehnološki 

razvoj. Očitovanje je objedini-

lo komentare i primjedbe koje 

su čelnici pojedinih sveučili-

šta dali još na prošloj sjednici 

u Mostaru. Jedina suzdržana 

bila je rektorica Sveučilišta u 

Rijeci prof. Snježana Prijić Sa-

maržija, kazavši da time pro-

vodi zaključak Senata da se o 

tome Prijedlogu ne očituje, ne-

go ga samo primi na znanje. U 

raspravi se čulo i da je Vijeće 

ovaj prijedlog ponudilo zbog 

kašnjenja MZO-a za kojeg je 

rektor Damir Boras ustvrdio 

da ignorira javnost, pa je mini-

strica Blaženka Divjak dosad 

samo dva puta bila na sjednica-

ma RZ-a, a na dvije posljednje 

sjednice nije uopće bilo pred-

stavnika MZO-a.

Očitovanje će biti poslano 

MZO-u, a na prijedlog rektora 

Borasa i NVZVOTR-u, te sabor-

skom Odboru za obrazovanje.

I.

Rektorski zbor donosi ovo 

Očitovanje temeljem prikuplje-

nih očitovanja hrvatskih sveu-

čilišta i Agencije za znanost i vi-

soko obrazovanje na Nacrt pri-

jedloga Zakona o postupcima 

vrednovanja kvalitete visokih 

učilišta i znanstvenih organi-

zacija koji je izradilo i člano-

vima Rektorskoga zbora pre-

zentiralo Nacionalno vijeće za 

znanost, visoko obrazovanje i 

tehnološki razvoj.

II.

Rektorski zbor je mišljenja 

da u tijelima koja rade na iz-

mjenama i dopunama regula-

tiva u području osiguravanja 

kvalitete sustava visokog ob-

razovanja i znanosti treba biti 

zastupljen u značajnijem broju 

budući da Rektorski zbor pred-

stavlja većinu studenata u Re-

publici Hrvatskoj.

Sveučilišne primjedbe na 
prijedlog zakona o kvaliteti

P
redsjednik Rektor-

skog zbora prof. Vla-

do Guberac izvijestio 

je o zaključku koji je 

Rektorski zbor donio 9. svib-

nja, a koji je dostavljen mi-

nistrici znanosti i obrazova-

nja Blaženki Divjak o nači-

nu zamjene člana matičnog 

odbora koji je izabran na 

položaj prorektora, deka-

na, prodekana ili pročelni-

ka. Zaključak donosimo u 

cijelosti.

R ek tor sk i  zbor  je  n a 

5. sjednici u akademskoj 

2017./2018. godini održanoj 

9. svibnja 2018. godine raz-

III.

Rektorski zbor je mišlje-

nja da je potrebno izraditi je-

dinstveni Nacrt prijedlog Za-

kona o postupcima vrednova-

nja kvalitete visokih učilišta i 

znanstvenih organizacija, bu-

dući da trenutno postoje tri na-

crta prijedloga izrađivana od 

različitih tijela.

Načelne primjedbe
IV.

Prilikom izrade konačnog 

Nacrta prijedloga predmetnog 

Zakona potrebno je:

* Poštovati mjere razvoja po-

licentričnog sustava znanstve-

ne djelatnosti i visokog obrazo-

vanja u Republici Hrvatskoj;

* Odredbe Zakona propisati 

na način da budu točne i razu-

mljive te izrađene na način da 

omogućuju predviđene prav-

ne učinke;

* U cilju osiguranja kvalite-

te studijskih programa ukida-

ti postojeće studijske programe 

koji ne zadovoljavaju kriterije 

kvalitete i suvremenosti te us-

postavljati nove kvalitetne i su-

vremene studijske programe;

* Poštivati autonomiju sveu-

čilišta tj. postojeću razinu flek-

sibilnosti u postupku akredita-

cije novih ili revizije postojećih 

studijskih programa;

* Voditi računa da zahtjevi 

za inicijalnu akreditaciju ne bi 

smjeli biti veći od zahtjeva za re-

akreditaciju;

* Pojačati kriterije u postup-

cima vanjskog vrednovanja 

kao i ulogu Akreditacijskog sa-

vjeta u tim postupcima;

* Produljiti period obavlja-

nja periodičnih reakreditacija 

na 7 godina umjesto dosadaš-

njih 5 godina te da je audit do-

brovoljan;

* Utvrditi fleksibilne krite-

rije za izdavanje dopusnica za 

nove studijske programe i nova 

znanstvena područja kao poti-

cajnu razvojnu mjeru kod ma-

njih integriranih sveučilišta;

* Voditi računa da se stan-

dardi kvalitete koje donosi 

Akreditacijski savjet moraju te-

meljiti na Standardima i smjer-

nicama osiguravanje kvalitete 

na Europskom prostoru viso-

kog obrazovanja (ESG).

Pojedinačne primjedbe
V.

Inicijalna akreditacija za 

obavljanje djelatnosti visokog 

obrazovanja i izvođenja studij-

skog programa

* Prilikom definiranja uvje-

ta akreditacije studijskih pro-

grama potrebno je voditi raču-

na o fleksibilnosti koja treba 

dovesti do bržeg akreditiranja 

studijskih programa s poseb-

nim naglaskom na trenutne 

kadrovske politike;

* Prilikom izrade kriterija 

vezano uz broj nastavnika u 

znanstveno-nastavnom zva-

nju u punom radnom vremenu 

na neodređeno vrijeme kao pre-

duvjeta za izvođenje studijskog 

programa potrebno je:

- Broj nastavnika prilagodi-

ti mogućnostima integriranih 

sveučilišta;

- Detaljnije razraditi pitanje 

broja nastavnika u ovisnosti 

o tome radi li se o preddiplom-

skom, diplomskom ili integrira-

nom preddiplomskom i diplom-

skom sveučilišnom studiju;

- Razraditi pitanje broja na-

stavnika u odnosu na njihovo 

nastavno opterećenje na poje-

dinoj razini studija te vrstu na-

stavnog opterećenja;

- Uzeti u obzir da je broj sati 

nastave, a time i potreban broj 

nastavnika veći kod studijskih 

programa s više smjerova ili 

modula te da ukupan broj sati 

nastave može ovisiti i o upisnim 

kvotama;

- Precizirati definiciju „ u pu-

nom radnom vremenu na neo-

dređeno vrijeme” na način da se 

zamijeni formulacijom „u ekvi-

valentu punog radnog vremena 

– FTE - na neodređeno vrijeme”;

* Prilikom izrade kriterija 

vezano uz početak izvođenja 

novoga studijskoga programa 

potrebno je:

- Umjesto referentne tri go-

dine izvođenja studijskog pro-

grama uzeti u obzir jednu do 

najviše dvije godine budući da 

studijski programi, osim in-

tegriranih, traju upravo tri ili 

dvije godine pa je trogodišnjim 

razdobljem obuhvaćena cjelo-

kupna izvedba studijskog pro-

grama;

- Vremenski rok za podnoše-

nje zahtjeva za izdavanje dopu-

snice Ministarstvu treba biti 6 

mjeseci prije početka akadem-

ske godine u kojoj se namjera-

va započeti izvođenje studijskog 

programa;

- Jasno definirati nadležno-

sti sveučilišnog savjeta i Naci-

onalnog vijeća pri davanju mi-

šljenja o usklađenosti studij-

skog programa s društvenim 

potrebama i dugoročnim po-

trebama tržišta rada u sluča-

jevima kad sveučilišta izvode 

studijske programe koji nisu 

sveučilišni;

- Odredbu vezano uz pismo 

očekivanja u postupku reakre-

ditacije prilagoditi na način da 

bude primjenjiva na sastavni-

ce integriranih sveučilišta ko-

je nemaju pravnu osobnost, a 

podložne su postupcima rea-

kreditacije;

- Jasno definirati odredbu o 

sadržaju samoanalize na način 

da bude jasno treba li uz troš-

kovnik s projekcijom troškova 

za izvođenje novoga studijsko-

ga programa dostaviti troškov-

nike za već akreditirane studij-

ske programe;

Inicijalna akreditacija za 

obavljanje znanstvene djelat-

nosti

* Kako se ne bi ograničava-

li iskoraci manjih sveučilišta u 

nova znanstvena područja, pri-

likom izrade kriterija vezano uz 

broj znanstvenika u znanstve-

nom području u kojem se traži 

dopusnica, broj znanstvenika 

bi se trebao prilagoditi vodeći 

računa o početnim fazama dje-

lovanja u novim znanstvenim 

područjima i o dinamici razvoja 

pojedinih područja, te ih postu-

pno povećavati, uz vrednovanje 

minimalnih uvjeta naknadnim 

reakreditacijama. Taj kriterij 

ne bi smio biti stroži od onoga za 

institute koji obavljaju isključi-

vo znanstvenu djelatnost;

Reakreditacija visokih učilišta i 
znanstvenih organizacija

* U postupku reakreditaci-

je Ministarstvo odlučuje rješe-

njem na temelju akreditacijske 

preporuke Akreditacijskog sa-

vjeta koja sadržava mišljenje o 

ispunjavanju standard kvalite-

te te o usklađenosti studijskog 

odnosno studijskih programa 

s odgovarajućim standardom 

kvalifikacije iz Registra HKO-

a. Iz razloga pravne sigurnosti 

potrebno je dodatno definirati 

mogućnost da standard kvalifi-

kacije za neki studijski program 

nije upisan u Registar HKO-a;

* U prijelaznim odredbama 

Nacrta Prijedloga Zakona po-

trebno je utvrditi odgovarajući 

rok u kojem bi postojeća visoka 

učilišta mogla uskladiti svoje 

studijske programe koji bi po-

čeo teći danom upisa standarda 

kvalifikacije u Registar HKO-a;

Vanjsko vrednovanje unu-

tarnjeg sustava osiguravanja i 

unaprjeđivanja kvalitete (audit)

* Osim definiranja načina na 

koji se provodi audit, potrebno je 

jasnije definirati ima li certifi-

kat o visokoj razvijenosti i funk-

cionalnosti unutarnjeg sustava 

osiguravanja kvalitete važenje 

koje je vremenski ograničeno i 

tko pokreće ponovni postupak 

audita (visoko učilište ili Akre-

ditacijski savjet);

Postupci vanjskog vrednova-
nja s inozemnim obilježjima

* Potrebno je detaljnije ure-

diti ključne elemente prema 

kojima bi se provodio postupak 

vanjskog vrednovanja kvalite-

te združenih studija, ostavljaju-

ći pritom Agenciji za znanost i 

visoko obrazovanje mogućnost 

detaljnijeg uređenja tog postup-

ka;

* Rok za donošenje različitih 

pravilnika koje Agencija i Akre-

ditacijski savjet trebaju donijeti 

radi provedbe Zakona treba biti 

bitno kraći od šest mjeseci.

VI.

Rektorski zbor ponovno po-

ziva na uzajamni i partnerski 

odnos, dijalog i uključivanje 

svih dionika u sustavu visokog 

obrazovanja u pripremu novog 

zakonodavnog okvira u viso-

kom obrazovanju i znanosti, pri 

čemu treba uzeti u obzir dosa-

dašnja postignuća u postupku 

reakreditacije visokih učilišta, 

postignuti napredak u područ-

ju sustava kvalitete i Standar-

de i smjernice za osiguravanje 

kvalitete na Europskom prosto-

ru visokog obrazovanja (ESG).

matrao način imenovanja 

novog člana matičnog od-

bora u slučaju kada je ime-

novani član matičnog od-

bora na kon imenova nja 

izabran na položaj rektora, 

prorektora, dekana, prode-

kana. Člankom 9. Pravilni-

ka o ustroju i načinu rada 

područnih vijeća i matič -

nih odbora (Narodne novi-

ne br. 76/05, 118/05, 55/09, 

38/10, 40/11, 123/12, 32/13 i 

34/13) određeno je da matič-

ni odbori imaju u pravilu 9 

do 11 članova, a za interdis-

ciplinarno područje znano-

sti do 15 članova. U matič-

ne odbore ne mogu biti iza-

brani državni dužnosnici, 

rektori, prorektori, deka-

ni, prodekani, ravnatelji te 

njihovi zamjenici. Slijedom 

navedenih odredbi vidljivo 

je da imenovani član matič-

nog odbora nakon izbora na 

čelnu dužnost ili ako je član 

uprave (prodekan, zamjenik 

ravnatelja) ne može više biti 

član matičnog odbora i za-

mjenjuje se novim članom. 

U postupku zamjene imeno-

vanog člana novim članom, 

Nacionalno vijeće za zna-

nost, visoko obrazovanje i 

tehnološki razvoj je s liste 

predloženika prema Jav-

nom pozivu imenovalo dru-

gog člana matičnog odbora, 

koji nije sa sveučilišta s ko-

jeg je bio imenovan član pri-

je izbora na čelnu dužnost i 

pojedina sveučilišta su osta-

la bez svog predstavnika u 

pojedinim matičnim odbo-

rima.

Navedeni način zamjene 

imenovanog člana matič -

nog odbora novim članom 

matičnog odbora je u su-

protnosti s odredbom član-

ka 19. Zakona o znanstvenoj 

djelatnosti i visokom obra-

zovanju jer nema pravične 

regionalne zastupljenosti. 

U prilogu Vam dostavljamo 

Zaključak Rektorskog zbora 

i molimo Vas da uvažite na-

vedeni Zaključak i poštova-

nje zakonskih odredbi u po-

stupku imenovanja članova 

matičnih odbora.
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R
ektor Sveučilišta u 

Splitu prof. Šimun 

Anđelinović i studen-

ti nositelji projektnih 

aktivnosti (predstavnici stu-

dentskih udruga i pojedinci) 

potpisali su 13. lipnja ugovore 

o dodjeli nenatječajnih sred-

stava ostvarenih iz upisnina 

studenata Sveučilišta u Splitu 

u akademskoj 2017./2018. godi-

ni. Riječ je o gotovo 1,8 miliju-

na kuna koje su prema Pravil-

niku o raspodjeli sredstava iz 

upisnina Sveučilišta u Splitu 

dodijeljene studentskim udru-

gama za financiranje student-

skih projekata u tri područja: 

znanost i tehnologija, kultura 

i umjetnost i sport. Universi-

tas je u prošlom broju detaljno 

predstavio rezultate cijelog po-

stupka i projekte kojima su do-

dijeljena sredstva.

Potpisivanju ugovora pri-

sustvovali su i prorektori Sve-

učilišta u Splitu prof. Branko 

Matulić, prorektor za kvalite-

tu, kulturu i umjetnost, prof. 

Marko Rosić, prorektor za lo-

gistiku, informacijsku infra-

strukturu i optimizaciju, i Jo-

sip Podrug, predsjednik Stu-

dentskog zbora.

– Pokazalo se da ovakav na-

čin financiranja ima poseban 

efekt na mlade ljude kojima se 

pruža prilika da iskažu svoju 

kreativnost i inovativnost, 

a to onda rezultira kvalitet-

nim projektima važnim za ci-

jelo Sveučilište, kao što je na 

primjer festival “Diplomac” 

studenata glume Umjetničke 

akademije ili projekt Formu-

le i prototipa trkaćeg motora 

studenata strojarstva FESB-

a. Također, studenti stječu 

naviku pisanja i recenzira-

nja projekata – kazao je rek-

tor Anđelinović, zahvalivši 

Povjerenstvu koje je vredno-

valo projekte, kao i prorekto-

rima koji su, svaki u svom po-

dručju, pomogli pri odabiru 

najkvalitetnijih.

Prema riječima prorektora 

Matulića projekti iz područja 

kulture iznjedrili su niz krea-

tivnih studentskih ideja i aktiv-

nosti zahvaljujući kojima se po-

digla vidljivost i značaj kulture 

i umjetnosti, kako na Sveučili-

štu tako i u čitavom gradu, s ob-

zirom na to da su se mladi stu-

denti pozicionirali na kultur-

no-umjetničkoj sceni grada i 

postali prepoznatljivi.

U području sporta, kako je 

kazao prorektor Rosić, pri eva-

luaciji projekata vodilo se ra-

čuna o ravnoteži između dvaju 

Pokazalo se da ovakav način financiranja ima poseban efekt na 
mlade ljude kojima se pruža prilika da iskažu svoju kreativnost i 
inovativnost, a to onda rezultira kvalitetnim projektima važnim 
za cijelo Sveučilište, rekao je rektor Šimun Anđelinović

Iz upisnina podijeljeno 1,8 milijuna kuna
SVEUČILIŠTE U SPLITU POTPISALO UGOVORE O POTPORAMA STUDENTSKIM PROJEKTIMA

PRIZNANJE SPLITSKOG PMF-a: Prof. MIRJANI NAZOR NAGRADA ZA ŽIVOTNO DJELO

Veliki pljesak za Mirjanine male priče

P
rofesoricu Mirjanu Na-

zor svi pamtimo kao iz-

vrsnu i omiljenu pro-

fesoricu psihologije i 

srodnih predmeta na Priro-

doslovno-matematičkom fa-

kultetu u Splitu (nekadašnjem 

Fakultetu prirodoslovno-ma-

tematičkih znanosti i odgoj-

nih područja) na kojem je od 

1999. do 2001. godine obnašala 

dužnost dekanice, te kasnije 

voditeljice Etičkog povjeren-

stva. Osim na PMF-u, izv. prof. 

Mirjana Nazor radila je i kao 

vanjska suradnica Medicin-

skog i Filozofskog fakulteta, a 

još i danas stalni je vanjski su-

radnik Umjetničke akademije 

Sveučilišta u Splitu.

Profesorica Nazor osobito 

se istaknula svojim društvenim 

i stručnim angažmanom, poka-

zujući pritom naročito lijep pri-

mjer kako sveučilišni profesori 

mogu i trebaju aktivno sudjelo-

vati u svakodnevnom životu, a 

ne se zatvoriti u svoje akadem-

ske sredine, često izolirane od 

ostalog svijeta. Jedan od naj-

važnijih ciljeva znanosti mora 

biti njezino približavanje većini 

ljudi i u tome je Mirjana Nazor 

iznimno uspješna. Svojim pre-

davanjima, javnim medijskim 

Uručivanje nagrade za 
životno djelo PMF-a 
prof. Mirjani Nazor

istupima i komentarima dopri-

nijela je boljem razumijevanju 

nekad složenih i kontroverznih 

društvenih pojava i problema, 

osobito se pritom zalažući za 

zaštitu socijalno najosjetljivi-

jih: djece, siromašnih, žena iz-

vrgnutih nasilju i drugih.

Brojne su aktivnosti i izvr-

sni rezultati rada dr. Mirjane 

Nazor:

– Jedna je od utemeljitelja 

udruga MoSt i Liga za pre-

venciju ovisnosti, čija je i po-

časna članica.

– Dugi niz godina bila je do-

predsjednica Hrvatske akadem-

ske udruge Split-čovjek nadasve-

humanisti Hrvatske, čiji je pred-

sjednik bio pokojni don Ivan 

Grubišić. U Udruzi je vodila tri-

binu Akademski razgovor povo-

dom... te sudjelovala u pripremi 

tribine Suvremeno društvo i du-

hovnost, koju je vodio don Gru-

bišić. Bila je i članica uredniš-

tva časopisa Dijalog i knjižnice 

Dijalog, koja je do sada izdala 38 

knjiga. Trenutno je predsjedni-

ca te udruge.

– Objavila je 50-ak znanstve-

nih i stručnih radova, pet knji-

ga u suautorstvu te samostalno 

četiri knjige stručnih eseja koji 

predstavljaju njezina višegodiš-

nja reagiranja u Vjesniku i Slo-

bodnoj Dalmaciji na različite 

društvene probleme.

– Čest je gost radijskih i TV 

emisija vezanih za pitanja odgo-

ja u obitelji, školi i društvu op-

ćenito. Također, često je držala 

predavanja u vrtićima i škola-

ma u Splitu, Omišu, Žrnovnici, 

Hvaru... za članove nastavnič-

kih vijeća, odgojitelje i rodite-

lje. Održala je i nekoliko preda-

vanja za studente u okviru Cen-

tra za savjetovanje studenata 

pri Sveučilištu u Splitu.

– Na Radio Splitu pokrenuta 

je 2009. godine emisija – radijska 

minijatura – Male priče, koje se 

i danas emitiraju svakog pone-

djeljka ujutro: profesorica Na-

zor daje osvrt, odnosno komen-

tar na priče koje sama odabire, a 

poneku i sama napiše. Rezultat 

toga rada pretočen je i u pisani 

oblik. Do sada je izdano sedam 

knjižica Malih priča.

– Unazad dvije godine suvo-

diteljica je tribine Razgovor s 

potpisom, koja se jednom mje-

sečno održava u knjižnici Trste-

nik. Također, jednom mjesečno 

održava predavanja za građan-

stvo u gradskom kotaru Blati-

ne-Škrape.

Temeljem svega navedenog, 

Fakultetsko vijeće PMF-a je na 

sjednici održanoj 16. svibnja 

2018. godine donijelo odluku da 

se izv. prof. Mirjani Nazor dodi-

jeli Nagrada Prirodoslovno-ma-

tematičkog fakulteta za životno 

djelo, koja joj je potom i svečano 

uručena.

Piše Prof. Jasna Puizina, 
dekanica PMF-a

elemenata: vrhunskog sporta i 

rekreacije jer su oba važna za 

Sveučilište i njegove studente.

Osim nenatječajnih sred-

stava, studenti će moći finan-

cirati svoje projekte i natječaj-

nim sredstvima iz upisnina te 

naposljetku preko natječaja 

Studentskog zbora. Zahvalju-

jući tome mnogi će se kvalitet-

ni projekti moći realizirati, što 

je od velike važnosti ne samo 

za studente već za cijelo Sveu-

čilište, kazao je Josip Podrug, 

predsjednik Studentskog zbo-

ra.

Ranije su se studentski pro-

jekti financirali jedino sred-

stvima Studentskog zbora, 

stoga je odluka Senata i Uprave 

Sveučilišta da se financiraju i 

iz sredstava ostvarenih od upi-

snina, značajno podigla kvali-

tetu studentskog standarda.

Kako smo već detaljno izlo-

žili u prošlom broju, potpore su 

podijeljene u tri područja:

ZNANOST I TEHNOLO-

GIJA – 13 projekata, ukupan 

iznos 651.987 kuna

KULTURA I UMJETNOST 

– 16 projekata, ukupan iznos 

489.373,93 kune

SPORT – 5 projekata, uku-

pan iznos 657.000 kuna.
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R
ektor Sveučilišta u Za-

grebu prof. Damir Bo-

ras uručio je na sveča-

nosti u auli Sveučili-

šta počasni doktorat Draganu 

Čoviću, akademiku Hrvatske 

akademije znanosti i umjet-

nosti u Bosni i Hercegovini, te 

hrvatskom članu Predsjedniš-

tva BiH. Čović je počasni dok-

torat zavrijedio doprinosom 

jačanju bilateralnih odnosa 

između BiH i Hrvatske, očuva-

nju hrvatskoga identiteta u su-

sjednoj državi, promicanju de-

mokratskih vrijednosti i afir-

macijom hrvatske obrazovne, 

znanstvene i kulturne baštine 

u Europi i svijetu.

Svečanosti su nazočili 

uglednici iz političkoga, aka-

demskoga i javnoga života iz 

Hrvatske i Bosne i Hercegovi-

ne: predsjednik Vlade Andrej 

Plenković, druga zamjenica 

predsjedatelja Zastupničkoga 

doma Parlamentarne skupšti-

ne BiH Borjana Krišto, izasla-

nik predsjednice Republike 

Hrvatske Mate Granić, izasla-

nik predsjednika Hrvatskoga 

sabora akademik Željko Rei-

ner, ministar financija i trezo-

ra u Vijeću ministara BiH i za-

mjenik predsjedatelja Vijeća 

ministara Vjekoslav Bevan-

da, hrvatski ministar rada i 

mirovinskoga sustava Mar-

ko Pavić, ministar pravosu-

đa Dražen Bošnjaković, mini-

star državne imovine Goran 

Marić, gradonačelnik Zagre-

ba Milan Bandić, predsjednik 

Sveučilišnoga savjeta Sveuči-

lišta u Zagrebu dr. Petar Miše-

vić te mnogi drugi.

Izniman doprinos
Rektor Boras je počasni 

doktorat Čoviću predao te-

meljem izvješća Stručnoga 

povjerenstva za dodjelu poča-

snoga doktorata, koje je Senat 

prihvatio 15. svibnja. Stručno 

povjerenstvo djelovalo je u sa-

stavu prof. Tonći Lazibat, pro-

rektor Sveučilišta u Zagrebu, 

predsjednik Povjerenstva, 

prof. Zvonimir Guzović, de-

kan Fakulteta strojarstva i 

brodogradnje, prof. Nedjelj-

ko Perić s Fakulteta elektro-

tehnike i računarstva, prof. 

Amir Hamzić, professor eme-

ritus Prirodoslovno-matema-

tičkog fakulteta i prof. Miloš 

Judaš, prorektor i profesor 

Medicinskog fakulteta.

U uvodnom govoru rektor 

Boras je rekao da je iznimno 

počašćen što mu je pripala 

čast proglasiti akademika 

Čovića 99. počasnim dokto-

rom zagrebačkoga Sveuči-

lišta. Istaknuo je da je Sveu-

čilište prepoznalo iznimne 

Čovićeve doprinose jačanju 

bilateralnih odnosa između 

BiH i Hrvatske, očuvanju hr-

Akademik Hrvatske akademije znanosti i umjetnosti u BiH i hrvatski član Predsjedništva BiH Dragan Čović počasni doktorat je 
zavrijedio doprinosom jačanju bilateralnih odnosa između BiH i Hrvatske, očuvanju hrvatskoga identiteta u susjednoj državi, 
promicanju demokratskih vrijednosti i afirmacijom hrvatske obrazovne, znanstvene i kulturne baštine u Europi i svijetu.

Počasni doktorat 
akademiku 
Draganu Čoviću 

Akademski  životopis
Dragan Čović rođen je 20. kolovoza 1956. u Mostaru, gdje 
je završio osnovnu i srednju školu. Godine 1975. upisao 
se na Fakultet strojarstva u Mostaru i već u studentskim 
danima pokazao izražene akademske afinitete. Na tom je 
fakultetu 1979. diplomirao, a 1989. i magistrirao. Godine 
1991. na Ekonomskom fakultetu Sveučilišta u Sarajevu 
završio je specijalistički studij iz područja menadžmenta. 
Doktorirao je 1996. na Fakultetu strojarstva Sveučilišta 
u Mostaru (sada Fakultet strojarstva, računarstva i 
elektrotehnike) obranivši rad Modeliranje promjena 
organizacijske strukture u funkciji proizvoda i 
tehnologije.
Akademik Dragan Čović već je dvadeset godina 
u obrazovanju i nastavi. Od 2004. godine redoviti 
je profesor na Fakultetu strojarstva, računarstva i 
elektrotehnike Sveučilišta u Mostaru. Predaje i na 
Ekonomskom fakultetu Sveučilišta u Mostaru, a od 
2007. profesor je i na Filozofskom fakultetu Sveučilišta 
u Mostaru, gdje predaje predmet Upravljanje ljudskim 
resursima. Do sada je objavio tri knjige, od kojih je 
autor dviju i koautor jedne knjige, te je samostalno i u 
koautorstvu objavio više od 70 znanstveno-stručnih 
radova. Od 2013. godine dopisni je član Međunarodne 
akademije inženjera, a od 2014. član je Hrvatske 
akademije znanosti i umjetnosti u Bosni i Hercegovini 
(HAZU BiH).

IZ ZAHVALE  
AKADEMIKA ČOVIĆA
Za dobro čovjeka!
Vaša nazočnost i potpora 
uz mene grade jednu 
veliku obitelj prijatelja 
koja mi olakšava da 
današnji dan i čin 
počasnoga doktorata 
prihvatim kao dar 
koji ću moći nositi, ali 
i kao obvezu koja će 
značajno utjecati na 
moj rad i osmišljanje 
vremena ispred mene te 
da ću na prepoznatljiv 
način – akademskim 
i ništa manje 
značajnim političkim 
djelovanjem – isticati 
najveće vrijednosti i 
biti posvećen čovjeku, 
pojedincu i našemu 
narodu.
Rektore Boras, povijest 
institucije na čijem ste 
čelu ovim današnjim 
činom, zajedno s vašim 
Senatom i suradnicima, 
prenosite na mene 
i sve institucije koje 
predstavljam, kako 
u hrvatskom narodu 
jednako tako i u cijeloj 
mojoj domovini 
Bosni i Hercegovini. 
Siguran sam da čast 
koju danas primam 
jednako tako prihvaća 
i naše Sveučilište u 
Mostaru (jedina javna 
visokoškolska institucija 
na hrvatskom jeziku u 
Bosni i Hercegovini), 
čije sam dijete. Neka 
i ovo bude jedan od 
načina da zahvalim 
svojim profesorima i 
svom Sveučilištu. Ovo je 
priznanje i za sve njih. Od 
srca hvala mojoj obitelji, 
mojim suradnicima, 
mojim prijateljima i svim 
poticateljima koji me 
izgrađuju da budem još 
bolji.
Na kraju, jednom 
sam davno, u 
inauguracijskom 
obraćanju, rekao što ću 
vama, dragi prijatelji, sad 
ponoviti: neka mi dragi 
Bog pomogne da sve što 
radim, radim za dobro 
čovjeka!
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vatskoga identiteta, promica-

nju demokratskih vrijednosti 

i afirmaciji hrvatske obrazov-

ne, znanstvene i kulturne ba-

štine u Europi i svijetu. Na-

pomenuo je i da je akademik 

Čović, uz svoju akademsku 

karijeru, u kojoj se istaknuo i 

kao nastavnik i kao znanstve-

nik objavivši više knjiga i vi-

še od 70 znanstveno-stručnih 

radova slijedom čega je 2013. 

godine postao dopisnim čla-

nom Međunarodne akademi-

je inženjera, a 2014. i članom 

Hrvatske akademije znanosti 

i umjetnosti u BiH, značajna 

ostvarenja postigao i u svojem 

političkom djelovanju:

- Jedan od najznačajnijih 

doprinosa akademika Draga-

na Čovića upravo je ulaganje 

svojega političkoga utjecaja 

u jačanje svijesti o važnosti 

visokoga obrazovanja, pose-

bice Sveučilišta u Mostaru, i 

to ne samo za Bosnu i Herce-

govinu nego i za cijeli hrvat-

ski narod, povezujući u jednu 

cjelinu svoje političko, druš-

tveno, kulturno i znanstveno 

djelovanje, rekao je rektor, a 

potom se osvrnuo i na širi 

značaj uspostave kvalitet-

nijih odnosa Hrvatske i pri-

padnika hrvatskoga naroda 

u BiH na akademskoj razini:

- Dužnost je svih nas, svih 

Hrvata u Republici Hrvatskoj, 

svih naših institucija, osobito 

svih visokoškolskih ustanova 

– napose ovoga Sveučilišta – i 

svih nas ovdje nazočnih, na-

staviti podupirati svoje su-

narodnjake u Bosni i Herce-

govini u očuvanju tradicije, 

svojega jezika i kulture i svo-

jega obrazovanja te u očuva-

nju i jačanju svijesti o zajed-

ništvu svih zajednica u BiH, 

svijesti o svojoj domovini BiH, 

snošljivosti prema drugima te 

u promicanju europskih vri-

jednosti i vrednota koje su još 

uvijek premalo vidljive u jav-

nome društvenome prostoru 

BiH, ali i Hrvatske.

Vitalnost Hrvata u BiH
Promotor počasnoga dokto-

rata akademiku Čoviću prof. 

Tonći Lazibat u svome je izla-

ganju istaknuo da je “Čović 

dao osobit doprinos izgradnji i 

jačanju šire društvene svijesti 

o strateškoj ulozi Sveučilišta u 

Mostaru i o potrebi njegova traj-

noga unaprjeđivanja i razvoja, 

djelujući ne samo kao član aka-

demske zajednice nego kao i 

utjecajna politička osoba”. Pri-

tom je, nastavio je Lazibat, “traj-

no isticao da će hrvatski narod 

u BiH biti onoliko vitalan i sa-

moodrživ koliko i njegovo Sve-

učilište, koje je ujedno i jedino 

u BiH na kojemu se nastava i 

programski sadržaji provode 

na hrvatskome jeziku. Na kra-

ju izlaganja Lazibat je naglasio 

povezanost akademskih i druš-

tvenih angažmana novoga po-

časnoga doktora:

- U cjelokupnoj svojoj kari-

jeri i razvoju akademik Čović 

uspješno je vezivao ono što je 

primarno: svoj akademski in-

teres s političkim i društve-

nim angažmanom. Najbolji 

je pokazatelj tomu činjenica 

da je bio pokrovitelj i sudjelo-

vao u organizaciji većega bro-

ja znanstveno-stručnih doga-

đaja koji su koncepcijski bili 

postavljeni tako da objedinju-

ju i povezuju različite sfere ži-

vota i onoga što je u najužem 

području njegova interesa i 

djelovanja, a to su znanost, 

kultura, društvo i politika”.

Nakon što je rektor progla-

sio prof. Dragana Čovića poča-

snim doktorom Sveučilišta u 

Zagrebu, on se upisao u Knji-

gu počasnih doktora i obratio 

uzvanicima, a kasnije istoga 

dana održao je predavanje na-

ziva Euroatlantske integracije 

Bosne i Hercegovine i Republi-

ka Hrvatska.  R.I.
  SNImILI Damjan TaDić/

 Hanza MedIa I daMIR HuMskI

Rektor Damir Boras i akademik Dragan Čović s premijerom Andrejom 
Plenkovićem i izaslanikom predsjednika Sabora Željkom Reinerom

Trenutak kad je rektor Boras udijelio doktorsku počast Draganu Čoviću

Među čestitarima bio je gradonačelnik Milan Bandić Lenta i diploma počasnog doktora

Zagreb
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S
veučilište u Splitu, 

grad Split i Dalmaci-

ja dobili su svoj prvi 

matematički časopis, 

čije će prvo tiskano izdanje 

biti podijeljeno u 150 škola 

u Splitsko-dalmatinskoj žu-

paniji. Časopis pod nazivom 

„Acta mathematica Spala-

tensia. Series didactica“ u 

izdanju Odjela za matema-

tiku Prirodoslovno-mate -

matičkog fakulteta u Spli-

tu i Splitskog matematič -

kog društva namijenjen je 

širokoj populaciji, odnosno 

učiteljima i nastavnicima 

matematike u osnovnim 

i srednjim školama, kao i 

studentima matematike, 

sveučilišnim profesorima 

i nastavnicima. Dakle, svi-

ma koji se na bilo koji način 

bave matematikom, a uz ra-

dove nastavnika i profeso-

S
večanom sjednicom 

8. lipnja prigodno je 

obilježen Dan Fakul-

teta elektrotehnike 

strojarstva i brodogradnje. 

Uz domaćine dekana prof. 

Svena Gotovca te prodeka-

ne izv. prof. Borisa Ljuben-

kova, prof. Vladana Papića 

i izv. prof. Branimira Lelu 

svečanosti su prisustvova-

li prof. Šimun Anđelinović, 

rektor Sveučilišta u Splitu, 

čelnici sastavnica splitskog 

Sveučilišta te srodnih teh-

ničkih fakulteta iz Hrvat-

ske i inozemstva, brojni 

profesori i studenti.

Rektor Anđelinović je 

istaknuo kako je riječ o 

jednoj od najznačajnijih 

sastavnica sveučilišta, me-

đu vodećima po svojoj znan-

stvenoj i nastavnoj izvrsno-

sti. Posebno se osvrnuo na 

reakreditaciju Agencije za 

znanost i visoko obrazova-

nje poslijediplomskih dok-

torskih studija, kazavši 

kako je FESB za svoja dva 

akreditirana studija dobio 

oznaku visoke razine kva-

litete. Naglasio je da je to-

me pridonijelo prihvaća-

nje i implementiranje svih 

standarda i najviših krite-

rija kvalitete.

– FESB je uvijek njego-

Pokretanje časopisa označava snagu,  
znanstvenu, strukovnu i kadrovsku, 
PMF-a, pogotovo Odjela za matematiku, 
jednog od najvećih odjela Fakulteta, 
koji uz skrb za matematičke studije i 
znanstveni rad ima širu društvenu ulogu 
– matematičkog referentnog centra za ovaj 
dio Hrvatske, rekao je glavni urednik prof. 
Nikola Koceić Bilan

Rektor Šimun Anđelinović je istaknuo da je FESB jedna od 
najznačajnijih sastavnica splitskog Sveučilišta, o čemu svjedoči 
i oznaka visoke razine kvalitete koju je dvama doktorskim 
studijima dodijelio AZVO, što je rezultat prihvaćanja i 
implementiranja svih standarda i najviših kriterija kvalitete

Promocija časopisa Acta Mathematica Spalatensia na PMF-u u SplituDekanica Jasna Puizina, rektor Šimun Anđelinović i prof. Nikola Koceić-Bilan na promociji

FESB  visoke kvalitete
FAKULTET ELEKTROTEHNIKE, STROJARSTVA I BRODOGRADNJE OBILJEŽIO SVOJ DAN

Splitska matematika dobila časopis
PREDSTAVLJEN ‘ACTA MATHEMATICA SPALATENSIA’

vao poseban odnos prema 

studentima te pružao po -

dršku brojnim studentskim 

udrugama. Primjer je Udru-

ga DUMP, koja svojim aktiv-

nostima povezuje znanost i 

poduzetništvo, kao i studen-

te s budućim poslodavcima. 

Uprava Sveučilišta je upra-

vo jačanje veza s gospodar-

stvom stavila kao jedan od 

glavnih strateških ciljeva, a 

kroz projekt nastavnih baza 

uspjeli smo studentima omo-

gućiti više praktične nasta-

ve – kazao je rektor Anđeli-

nović, posebno istaknuvši 

sudjelovanje Flow Design 

Teama s bespilotnom letje-

licom na priznatom među-

narodnom natjecanju AU-

VSI SUAS u SAD-u.

U izvješću o radu u prote-

kloj godini dekan Gotovac, 

pak, osvrnuo se na uspje -

he djelatnika i studenata 

FESB-a te nastavnu i znan-

stvenu djelatnost ove usta-

nove.

– U znanstveno-istraži-

vačkoj djelatnosti naši dje-

latnici su se mnogo anga-

žirali, čemu svjedoče četi-

ra matematike u njemu će 

se naći i radovi studenata.

Predstavljanje časopisa 

održano je 14. lipnja na Pri-

rodoslovno-matematičkom 

fakultetu, a o njemu su govo-

rili rektor Sveučilišta u Spli-

tu prof. Šimun Anđelinović, 

dekanica PMF-a prof. Jasna 

Puizina i glavni urednik ča-

sopisa i pročelnik Odjela za 

matematiku PMF-a prof. Ni-

kola Koceić-Bilan.

-  Pokretanje časopisa 

označava snagu, znanstve-

nu, strukovnu i kadrovsku, 

PM F-a, pogotovo Odjela 

za matematiku, jednog od 

najvećih odjela Fakulteta, 

koji uz skrb za matematič-

ke studije i znanstveni rad 

ima širu društvenu ulogu – 

matematičkog referentnog 

centra za ovaj dio Hrvatske 

- kazao je Koceić Bilan.

Istaknuo je da ovaj časo-

pis ima za cilj poticanje na-

stavnika i učitelja matema-

tike na pisanje radova i nji-

hovu suradnju s PMF-om, 

kao i poticanje pisanja rado-

va sveučilišnih profesora u 

koautorstvu sa studentima.

- Priča oko pokretanja ča-

sopisa je počela početkom 

2016. godine, taman nakon 

preseljenja u novu zgradu 

što nam je svima bio pose-

ban poticaj, a ideja je jako 

brzo pala na plodno tlo - re-

kao je Koceić-Bilan, nagla-

sivši kako su u prvom bro-

ju zastupljeni radovi autora 

iz cijele Hrvatske, zahvaliv-

ši svima koji su na bilo ko-

ji način pridonijeli izlasku 

ovog časopisa.

Dekanica Puizina je na-

glasila kako je riječ o hvale-

vrijednoj inicijativi koja je 

uspješno odrađena.

-  O v i m pr ojek t om s e 

ostvaruje jedan od strateš-

kih ciljeva PMF-a, a to je po-

jačati vidljivost Fakulteta i 

ojačati njegov ugled, a bit-

no će pridonijeti i razvoju 

matematičke znanosti, kao 

i približavanju učitelja i na-

stavnika Fakultetu. Tako-

đer, PMF ima veliko isku-

stvo u obrazovanju nastav-

ničkih kadrova te će ovaj 

časopis zasigurno pridoni-

jeti dignitetu nastavničke 

struke - zaključila je deka-

nica Puizina.

Rektor Anđelinović re -

kao je kako su u Zgradu tri 

fakulteta prvi uselili upra-

vo matematičari, stoga nije 

ni neobično što je ovaj časo-

pis svoje začetke imao upra-

vo tada.

- Poticanje stručnog, na-

stavnog i znanstvenog ra-

da je i jedan od ciljeva Stra-

tegije Sveučilišta u Splitu, 

te su ovim časopisom obu-

hvaćene dvije komponente 

- kaže rektor, dodajući da je 

na novoj listi Times Higher 

Educationa Splitsko sveuči-

lište svrstano među 100 sve-

učilišta mlađih od 50 godi-

na, a jedna od komponenti 

koje ocjenjuju je ugled. Sto-

ga ovakve projekte na Sve-

učilištu, ustvrdio je rektor, 

pozdravljamo i želimo im 

uspjeh.  UNIST.HR

ri dobivena međunarodna 

projekta, tri su Hrvatske 

zaklade za znanost, a u fazi 

evaluacije nalaze se tri ve-

lika CEKOM projekta. Go-

dišnju državnu Nagradu 

za znanost su dobila dvoji-

ca naših znanstvenika izv. 

prof. Ilja Doršner i izv. prof. 

Sandro Nižetić. Organizira-

ne su brojne konferencije, a 

za asistente je organizirana 

prezentacija njihova znan-

stveno-istraživačkog rada 

pred gospodarstvenicima – 

kazao je dekan Gotovac.

Što se tiče nastave, de -

kan je istaknuo otvaranje 

diplomskog studija Bro -

dogradnje. Isto tako, u ci-

lju pr ivlačenja učenika 

na FESB, organizirane su 

brojne aktivnosti od Dana 

otvorenih vrata FESB-a, 

na kojem je sudjelovalo vi-

še od tisuću učenika, preko 

manifestacija Robostart i 

Dump Days, do Fantastiko-

na i Battle4Split.

Proslava Dana fakulte-

ta bila je prigoda za nagra-

de zaslužnim studentima, 

institucijama i djelatnici-

ma. Najuspješniji studenti 

su: Klementina Viđak, Jo-

sip Lasić, Tin Vidović, Jo-

sip Krišto, Josip Labrović, 

Goran Medić, Juran Dadić, 

Josip Mamić.

Pohvalu Fakulteta za 

najboljeg mladog asisten-

ta dobio je Jure Krolo, a za-

hvalnice Fakulteta sred-

njim školama s najviše uče-

nika koji su diplomirali na 

FESB-u dodijeljene su III. 

gimnaziji u Splitu, Elek-

trotehničkoj školi i Priro-

doslovno tehničkoj školi.

U sklopu proslave odr-

žan je i malonogometni tur-

nir uz sudjelovanje student-

skih momčadi, te revijalne 

utakmice između profeso-

ra, studentica i studenata.

  UNIST.HR

Split
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N
a Ekonomskom fakul-

tetu u Splitu 8. lipnja 

održano je predavanje 

o temi “Uloga MMF-

a i Svjetske banke u global-

nom gospodarstvu s posebnim 

osvrtom na zemlje srednjeg do-

hotka” na kojem su sudjelova-

li Anthony de Lannoy, izvršni 

direktor MMF-a i Frank Heem-

skerk, izvršni direktor Svjet-

ske banke. Skup je organizi-

rao Ekonomski fakultet u Spli-

tu u suradnji s Ministarstvom 

financija i Hrvatskom narod-

nom bankom, a u okviru redo-

vitog sastanka Konstituence 

MMF-a i Svjetske banke odr-

žane u lipnju u Splitu.

Predavanje je izazvalo veli-

ko zanimanje studenata i pro-

fesora Ekonomskog fakulte-

ta zbog jedinstvene prilike da 

prate izlaganja i izravno posta-

ve pitanja visokim predstavni-

cima ovih značajnih međuna-

rodnih institucija. Predavanje 

je organizirano u okviru Eu-

ropskog dokumentacijskog 

centra Ekonomskog fakulteta 

u Splitu, a predstavlja dio šire 

strategije Fakulteta usmjere-

ne na kontinuirani rad na una-

prjeđenju nastavnog procesa i 

pružanja praktičnih znanja 

nosti rada, te je konstatirao 

da najlošiji položaj u spome-

nutoj neravnomjernoj raspo-

djeli dohotka ostvaruje upra-

vo niže obrazovana i manje 

produktivna radna snaga. 

Ova pitanja postavio je u širi 

kontekst unaprjeđenja kapa-

citeta za inoviranje i stvara-

nja poticajne poslovne klime 

koji bi trebalo doprinijeti pre-

okretanju nepovoljnih ten-

dencija s kojima se neke ze-

mlje EU-a, među kojima i Hr-

vatska, susreću.

Oba izlaganja potaknula 

su zanimljiva pitanja i otvo-

rile neke nove teme kao što 

Izvršni direktori MMF-a i Svjetske banke Anthony de Lannoy i Frank Heemskerk ističu da je 
siromaštva sve manje, ali je istodobno zamjetan rast nejednakosti u raspodjeli dohotka, pri čemu 
je najlošiji položaj niže obrazovane i manje produktivne radne snage

IZVRŠNI DIREKTORI MMF-a I SVJETSKE BANKE NA PREDAVANJU NA SPLITSKOM EKONOMSKOM FAKULTETU

je izbor odgovarajućih mje-

ra ekonomske politike s ob-

zirom na razlike u stupnju 

razvijenosti zemalja, poli-

tika međunarodnih insti-

tucija u financiranju infra-

strukturnih projekata u Hr-

vatskoj, kao i pitanja vezana 

uz budućnost kripto-valuta 

i kripto-izvedenica. Dina-

mična diskusija koja je usli-

jedila dokaz je da su ovakva 

događanja više nego poželj-

na prilika da studenti izraze 

svoja mišljenja, ali i steknu 

nova znanja i spoznaje o pi-

tanjima s kojima se susreću 

u nastavi.

ca izlagača. Ocjenjujući stanje 

globalnog gospodarstva da-

nas Anthony de Lannoy je iz 

perspektive MMF-a ukazao na 

neke pozitivne, ali i negativne 

promjene. Najvažnija pozitivna 

promjena je globalno smanjenje 

najtežih oblika siromaštva do 

kojega je došlo zahvaljujući glo-

balnom gospodarskom rastu. 

Ipak, učinci gospodarskog ra-

sta na raspodjelu dohotka nisu 

sasvim pozitivni, jer je unatoč 

smanjenju jaza u raspodjeli do-

hotka između razvijenih gospo-

darstava i dinamičnih rastućih 

gospodarstava (emergeing mar-

kets), zamjetan rast nejedna-

kosti u raspodjeli dohotka kod 

najrazvijenijih zemalja. Uzrok 

tome je pad realnog dohotka, s 

negativnim implikacijama na 

sigurnost radnih mjesta i ostale 

socio-ekonomske aspekte. Pre-

ma De Lannoyevim tvrdnjama 

uloga MMF-a se, nakon velike 

svjetske krize 2008./2009., znat-

no promijenila, pa danas MMF 

u svojim politikama i prijedlo-

zima reformskih mjera sve ve-

ći naglasak stavlja na važnost 

strukturnih reformi (obrazova-

nje, konkurentnost i sl.), umje-

sto isključivog inzistiranja na 

makroekonomskoj stabilnosti, 

kao što je to ranije najčešće bio 

slučaj. Na isti način MMF adre-

sira i spomenuti problem nejed-

nake raspodjele dohotka.

Poticajnija klima
Nastavljajući se na kon-

statacije svoga prethodnika, 

Frank Heemskerk je, iz po-

zicije Svjetske banke, svoje 

izlaganje fokusirao na struk-

turne pokazatelje i različite 

kapacitete zemalja EU-a za 

ostvarivanje dugoročnoga 

gospodarskog rasta. U tom 

smislu posebno je naglasio 

razlike u obrazovnoj struk-

turi radne snage i s time po-

vezane razlike u produktiv-

Dobro posjećeno predavanje čelnika MMF-a i Svjetske banke na splitskom sveučilištu

Piše
prof. Dražen  
DeraDo (efST) Siromaštva je sve

manje, ali bogatstvo
se nepravedno dijeli

Anthony De Lannoy na predavanju u Splitu Frank Heemskerk u Splitu
Frank Heemskerk, Anthony De Lannoy, prof. Maja Fredotović, Boris Vujčić i Zdravko Marić na 
splitskom Ekonomskom fakultetu

studentima, ali i napore usmje-

rene na pozicioniranje Ekonom-

skog fakulteta kao društveno 

odgovorne akademske institu-

cije čija je uloga poticanje jav-

ne rasprave o temama relevan-

tnim za gospodarski razvoj i bu-

dućnost Hrvatske.

Osim spomenutih izlaga-

ča na skupu su još sudjelova-

li ministar financija Zdravko 

Marić i Boris Vujčić, guverner 

Hrvatske narodne banke. U 

ime domaćina skup je otvorila 

prof. Maja Fredotović, dekanica 

Ekonomskog fakulteta, a skup 

je moderirao potpisnik ovoga 

članka.

Plusevi i minusi razvoja
Fokus predavanja bila je 

rastuća nejednakost dohotka, 

pa su se tim pitanjem u svojim 

prezentacijama bavila oboji-
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P
očetkom lipnja predstav-

ljeni su rezultati znan-

stveno-istraživačkoga 

projekta Analiza stanja 

i potreba u srednjoškolskom od-

goju i obrazovanju vezanih uz 

informiranje o visokoškolskim 

izborima i postupcima upisa na 

studijske programe kojega su vo-

dili dr. Boris Jokić i dr. Zrinka 

Ristić Dedić. Projekt je koordi-

nirala Agencija za znanost i vi-

soko obrazovanje u suradnji s 

Institutom za društvena istra-

živanja u Zagrebu, a proveden je 

u sklopu programa Europskoga 

socijalnog fonda. Istraživanjem 

je obuhvaćeno više od 13 tisuća 

učenika prvih, trećih i završ-

nih razreda četverogodišnjih 

srednjoškolskih strukovnih i 

gimnazijskih programa u 59 

škola iz cijele Hrvatske.

Ravnateljica AZVO-a prof. 

Jasmina Havranek na pred-

stavljanju je izrazila nadu da će 

rezultati istraživanja biti perci-

pirani i uvaženi od aktera odgo-

vornih za obrazovne politike:

- Želim da ovaj glas mladih 

ljudi dođe do svih razina druš-

tva, političkih i gospodarskih 

struktura. Ovo je “stanje stva-

ri” koje moramo uzeti u obzir 

kako bismo zajedno pronašli 

odgovarajuća rješenja.

Kako odabrati studij?
Voditelj projekta Boris Jo-

kić istaknuo je da brojni empi-

rijski pokazatelji ukazuju na 

nedostatke u sustavnom infor-

miranju učenika i njihovih rodi-

telja o odabiru i upisima na stu-

dijske programe u Hrvatskoj, 

objasnivši da su se u istraživa-

nju koncentrirali na očekivanja 

i aspiracije učenika za nastavak 

obrazovanja ili ulazak u svijet 

rada, na njihovu informiranost 

o upisima u sustav visokog ob-

razovanja, znanja učenika o 

provedbi ispita državne matu-

re i upisima na studijske pro-

grame te na “čimbenike oda-

bira studija, doživljaje vlastite 

budućnosti i budućnosti drža-

ve i svijeta”.

Budući da je većina hrvat-

skih medija najveću pozor-

nost opravdano posvetila dije-

lu istraživanja koje tematizira 

planove mladih o budućnosti i 

poraznim brojkama onih koji 

žele otići, ovdje ćemo pažnju po-

svetiti onome o čemu se govorilo 

manje, a nije manje važno - raz-

mišljanjima mladih o studira-

nju i njihovoj informiranosti o 

fakultetima i visokome obrazo-

vanju. Od ispitivanih 13.301 uče-

nika bilo je 52,5 posto učenika 

Piše Ivan Perkov

Podaci istraživanja AZVO-a i IDIS-a ukazuju da hrvatska mladost želi studirati jer obrazovanje smatra nužnim za kvalitetni život,  
ali o važnim aspektima studiranja mladi ne znaju dovoljno i svi bi akteri u visokome obrazovanju na tome trebali poraditi

Mladi žele 
studirati, 
kako ih 
zadržati?

ŠTO NAM GOVORE REZULTATI 
VELIKOGA ISTRAŽIVANJA O 
HRVATSKIM SREDNJOŠKOLCIMA

ZAVRŠITI ŠKOLOVANJE

ŽIVJETI SAMOSTALNO

„ŠTO MISLIŠ S KOLIKO ĆEŠ GODINA…?”

PODRUČJE 

„ČIMBENICI ODABIRA STUDIJSKOG PROGRAMA”
–

ODGOVORI „IZRAZITO + UGLAVNOM MI JE VAŽNO”

MOGUĆNOST

PRAKTIČNIH

VJEŠTINA

LAKOĆA 
ZAPOŠLJAVANJA 
PO ZAVRŠETKU 

MOGUĆNOST
ZAPOŠLJAVANJA

VISOKA VAŽNOST

„
OBRAZOVANJE”

–

Škola (ispitni koordinator, pedagog, psiholog…)

–

–

Često
SVI

„U BUDUĆNOSTI ŽELIM STUDIRATI”
–

GIMNAZIJA STRUKOVNA ŠKOLA

strukovnih srednjih škola i 47,5 

posto učenika gimnazija. Istra-

živanje su u školama provodili 

odgojno-obrazovni djelatnici. 

Sva recentna istraživanja mla-

dih u Hrvatskoj pokazuju da 

interes za studiranjem i uklju-

čivanjem mladih u visoko ob-

razovanje kontinuirano raste. 

Ovo je istraživanje tu činjenicu 

potvrdilo, a postotak učenika 

koji žele studirati prema njemu 

je izrazito visok – čak 81,3 posto. 

Mladi svoj profesionalni put oči-

to sve teže zamišljaju bez fakul-

tetske diplome.

Diploma otvara vrata
Pritom je zanimljivo da je i u 

strukovnim školama namjera 

studiranja vrlo visoka – studi-

rati želi gotovo tri četvrtine nji-

hovih učenika što je prije samo 

nekoliko desetljeća bilo neza-

mislivo. Gimnazijalci su svje-

sni činjenice da samo s gimna-

zijom ne mogu napraviti puno 

pa ih studirati planira čak 97,3 

posto. Od 200 gimnazijalaca sa-

mo jedan jedini ne planira na 

studij! Gotovo svi koji žele stu-

dirati, studij namjeravaju upisa-

ti odmah nakon završetka sred-

nje škole.

Ovi podaci povezani su s na-

lazima o percepciji društvenoga 

vrednovanja visokoga obrazo-

vanja u Hrvatskoj. Tri četvrti-

ne ispitanih slažu se s tvrdnjom 

da je “u Hrvatskoj teško naći do-

bar posao bez završenoga fakul-

teta”, a 64,2 posto ih smatra da je 

“za kvalitetan život u Hrvatskoj 

potrebna fakultetska diploma”. 

Usprkos tome, svjesni su podci-

jenjenosti obrazovanja u hrvat-

skome društvu pa ih skoro dvije 

trećine kaže da su “učitelji i na-

stavnici nedovoljno cijenjeni”, a 

samo polovina misli da se “obra-

zovanje u Hrvatskoj generalno 

vrednuje”.

Odluka o izboru fakulteta 

jedna je od najvažnijih život-

nih odluka jer presudno utječe 

na profesionalni razvoj mladih 

ljudi. Studiranje je konačna fa-

za odrastanja i sazrijevanja, a 

izabrana karijera ima posljedi-

ce na sve sfere života. Upravo iz 

tih razloga, autori istraživanja 

željeli su saznati osjećaju li se 

mladi informirani o visokom 

obrazovanju te znaju li kako te-

če prijelaz iz srednjoškolskog u 

fakultetsko obrazovanje. Dobi-

veni rezultati razlog su za zabri-

nutost.

Naime, 12,4 posto maturan-

ta izjavilo je da se uopće ne osje-

ćaju informiranima, a dodatnih 

42 posto smatra se tek “donekle 

informiranima”. Izrazito do-

bro informiranim smatra se 

tek svaki dvadeseti maturant, 

a nešto više od trećine njih mi-

sli da su “dosta informirani”. U 

suvremeno doba kada su sve in-

formacije na internetu, ovakve 

su brojke neočekivane i zbunju-

juće i očito je da bi svi akteri vi-

sokoga obrazovanja i znanosti 

na tome trebali ozbiljno poradi-

ti. Naravno, ovo je upozorenje i 

za naš list čija je misija, između 

ostalog i informiranje mladih o 

našim sveučilištima.

Treba istaknuti i nalaze koji 

govore o tome gdje se srednjoš-

kolci informiraju o akadem-

skoj budućnosti. Najčešći izvor 

informiranja srednjoškolaca o 

sustavu visokog obrazovanja 

su njima bliske osobe – roditelji 

i prijatelji (63 posto), zatim slije-

di najvažnija nacionalna temat-

ska web-stranica www.postani-

student.hr (33 posto), a tek na-

kon toga javni mediji (29 posto). 

Zatim slijede internetske strani-

ce Nacionalnoga centra za vanj-

sko vrednovanje obrazovanja 

(26,2 posto) i web-stranica www.

studiji.hr (14,4 posto). Činjenica 

da je samo svaki deseti učenik 

izjavio da informacije o budu-

ćem studiju često dobiva u ško-

li, ukazuje na potrebu za većim 

angažmanom u tom području. 

Pozitivne promjene mogle bi se 

postići edukacijom nastavnika 

i suradnika u srednjim škola-

ma, ali i intenzivnijom surad-

njom škola s akademskom za-

jednicom i državnim instituci-

jama. Razumno je očekivati da 

svaki sat razredne zajednice u 

završnom razredu srednje ško-

le bude posvećen ovoj temi, a in-

formacije o fakultetima valjalo 

bi kvalitetno smjestiti i u pred-

viđene međupredmetne kuri-

kulume na kojima se navodno 

radi. Postojeće centre za infor-

miranje i savjetovanje o razvoju 

karijera kao čest izvor informa-

cija navelo je tek 3,5 posto učeni-

ka, što ukazuje na snažnu potre-

bu njihova snažnijeg i učinkovi-

tijeg predstavljanja u školama, 

ali i medijima.

Nužna komunikacija
Za kraj jedan utješan po-

datak: maturanti su relativ-

no dobro upoznati s osnov-

nim elementima ispita dr-

žavne mature i osnovnim 

uvjetima upisa na fakultete. 

Na skali 0-12 kod gimnazijala-

ca je prosječna samoprocjena 

poznavanja ove materije 7,82, 

a kod maturanata strukovnih 

škola 7,12. Ovdje je zanimlji-

vo primijetiti da su djevojke 

značajno bolje informirane od 

mladića - njihova je prosječna 

ocjena 7,99 naspram 6,95 kod 

njihovih muških kolega. No, 

treba upozoriti da su neke važ-

ne teme - poput svrhe održava-

nja državne mature, razlike 

između izvanrednog i redov-

nog studiranja kao i stručnih 

i sveučilišnih studija - učeni-

cima vrlo slabo poznate.

Podaci predstavljeni u ovo-

me prikazu ukazuju na važne 

trendove: hrvatska mladost že-

li studirati jer fakultetsko ob-

razovanje smatra nužnim za 

ostvarenje kvalitetnoga života. 

Nažalost, o važnim aspektima 

studiranja mladi ne znaju do-

voljno i svi bi akteri u visoko-

me obrazovanju na tome treba-

li poraditi. Bolja komunikacija 

akademske zajednice s osnov-

nim i srednjim školama i direk-

tna komunikacija s učenicima 

preduvjeti su njihove bolje in-

formiranosti o sustavu i dono-

šenja boljih životnih odluka. 

Podaci o broju mladih koji žele 

napustiti Hrvatsku puno su šira 

društvena priča kojoj treba da-

ti nulti nacionalni prioritet. No 

nije teško pokazati da bi i u tom 

kontekstu značajno poboljšanje 

komunikacije između akadem-

ske i srednjoškolske zajednice 

bilo značajno za dojam mladih i 

o njihovoj prihvaćenosti u druš-

tvu i o njihovoj odgovornosti za 

širu zajednicu.

Zrinka Ristić Dedić, Boris Jokić i Jasmina 
Havranek na predstavljanju rezultata 
istraživanja  RonalD GoRšić/HanZa MeDia
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STUDENTI PBF-a AKTIVNI U SURADNJI S GOSPODARSTVOM

Šampioni poznavanja ljudskih prava
STUDENTI PRAVNOG FAKUlTETA U ZAGREBU POBJEDNIcI REGIONAlNOG NATJEcANJA

P
red punom dvoranom 

zag rebačkoga P re -

hrambeno-biotehno-

loškoga fakulteta odr-

žano je 7. lipnja predavanje 

glavnoga tehnologa pekare 

“Dubravica” Krune Mikelca 

u organizaciji studenata ko-

legija Menadžment, nositelja 

prof. Vladimira Žanića. Kao 

što smo u Universitasu već 

nekoliko puta pisali, prof. 

Žanić svoje studente motivi-

ra na timski rad i suradnju 

s tvrtkama u prehrambenoj 

industriji. Studentice ovogo-

dišnjega kolegija okupljene u 

tim Menel tijekom semestra 

puno su naučile o proizvod-

nom procesu, a za kraj kole-

gija priredile su gostujuće 

predavanje glavnog tehnolo-

ga tvrtke koji je studentima 

prenio dio znanja i iskustva 

o organizacijskim, poslov-

nim i proizvodnim aspekti-

ma prehrambene industrije.

Uvodno izlaganje održao je 

prof. Žanić koji je zahvalio 

gostujućem predavaču na 

odazivu i pohvalio studente 

svoga kolegija koji su iska-

zali velik interes te uložili 

puno truda, entuzijazma i 

upornosti u kontaktiranje 

i suradnju s raznim tvrtka-

ma. Izrazio je žaljenje što 

druga dva predviđena go -

sta predavača iz renomira-

nih prehrambenih tvrtki 

zbog nepredviđenih okol-

nosti nisu uspjela doći.

Glavni tehnolog “Dubravi-

ce” Kruno Mikelec u krat-

kom je predavanju opisao 

svoj profesionalni put. Nje-

gova obitelj oduvijek se ba-

vila pekarstvom, a on je 

zbog želje da pomogne obi-

teljskome poslu studirao i 

završio upravo Prehram-

beno-biotehnološki fakul-

tet nakon čega je s braćom 

od malog obiteljskog posla 

uspio stvoriti jedan od naj-

većih pekarskih lanaca u 

Hrvatskoj. Obiteljski posao 

do tada se sporo razvijao, 

uglavnom zbog režima ne-

sklona poduzetnicima prije 

Pobjednički tim zagrebačkog Pravnog fakulteta

S
tudenti Pravnog fakul-

teta Sveučilišta u Zagre-

bu i ove su godine na re-

gionalnom natjecanju iz 

ljudskih prava ponovno dokaza-

li svoje izvanredno znanje i spo-

sobnosti osvojivši prvo mjesto 

na regionalnom studenskom 

natjecanju iz ljudskih prava.

Na XII. regionalnom student-

skom natjecanju pred Europ-

skim sudom za ljudska prava 

(Regional Moot Court Compe-

tition before European Court of 

Human Rights) koje se održalo 

od 18. do 21. svibnja 2018. u Sko-

plju., šest studenata Pravnog fa-

kulteta u Zagrebu okupljenih u 

klubu ‘Vladimir Bayer’ po če-

tvrti put u povijesti natjecanja 

osvojili su prvo mjesto.

Zagrebački Pravni fakultet ove 

godine su predstavljali Karlo 

Brekalo, Martina Muža, Mir-

ta Kuštan, Lana Radišić, Nika 

Gavrilović i Josipa Verović. Za 

natjecanje ih je pripremala prof. 

Zlata Đurđević, a radu kluba su 

doprinijeli i drugi članovi Kate-

dre za kazneno procesno pravo 

Pravnoga fakulteta u Zagrebu.

Nakon prednatjecanja održa-

nih na državnom i regionalnom 

nivou, u konkurenciji 12 kvali-

ficiranih klubova iz 7 država 

regije (Slovenija, Hrvatska, Bo-

sna i Hercegovina, Crna Gora, 

Srbija, Albanija i Makedonija), 

zagrebački tim je pokazao naj-

bolje znanje iz prava o ljudskim 

pravima, izvrsno poznavanje 

judikature Europskog suda za 

ljudska prava iz Strasbourga te 

ponovno dokazao briljantne re-

toričke sposobnosti studenata 

našeg fakulteta.

Natjecanje se odvijalo u obli-

ku simulacije suđenja pred 

Europskim sudom za ljudska 

prava, pismeno, sastavljanjem 

podnesaka tužitelja i tuže-

ne države, te usmeno, iznoše-

njem argumenata pred Sudom 

kroz tri kruga. Već u pisme-

nom dijelu natjecanja pokaza-

li su vrsnoću, osvojivši drugo 

mjesto za podnesak zastupni-

ka države, te drugo mjesto za 

podnesak tužitelja. Kao jedini 

klub koji je tijekom natjecanja 

ostao neporažen, u polufinalu 

su nadmašili klubove iz Zeni-

ce i Niša, a u finalu gdje je su-

dilo veliko vijeće od pet suda-

ca, pobijedili su klub ‘Henrik 

Steska’ Pravnoga fakulteta iz 

Ljubljane.

Natjecanje je organizirala me-

đunarodna nevladina udruga 

Civil Rights Defenders, a sudili 

su bivši suci Europskoga suda 

za ljudska prava, prof. Boštjan 

Župančić, Margarita Tsatsa 

Nikolovska i Kristaq Traja, su-

ci ustavnih i vrhovnih sudova 

Prehrambena industrija u praksi
Glavni tehnolog pekare ‘Dubravica’ Kruno Mikelec studentima je 
opisao svoj profesionalni put i kako je s braćom od malog obiteljskog 
posla uspio stvoriti jedan od najvećih pekarskih lanaca u Hrvatskoj

Piše Ivan Perkov

brzo investiranje.

Na pitanje studenata je li vo-

đenje ozbiljne tvrtke s bra-

ćom prednost ili nedosta-

tak, Mikelec je odgovorio da 

takav način, po njegovu su-

du, ima više prednosti.

– Ispreplićemo se u poslovi-

ma, ali svaki se specijalizi-

rao za jedno važno područje. 

Odluke nekad donosimo spo-

rije jer često imamo različita 

mišljenja, ali mislim da zato 

činimo manje grešaka.

Studente je zanimalo i pla-

niraju li širenje izvan Za-

greba, na što je gost preda-

vač rekao da teže očuvanju i 

unaprjeđenju kvalitete, a ne 

ekspanziji.

– Želimo biti jedna od tvrtki 

koje se u poslovnom svijetu 

nazivaju “malim divovima”.

Studenti su za predavača 

imali pregršt pitanja, a u 

nekim trenucima razvila 

se i živa diskusija o načinu 

proizvodnje i plasiranju ra-

zličitih proizvoda. Za kraj je 

Mikelec izrazio spremnost 

svoje tvrtke za daljnju su-

radnju s fakultetom i to u 

vidu odrađivanja student-

skih praksi.

O gostu predavaču

Kruno Mikelec je diplo-
mirani inženjer prehram-
bene tehnologije i jedan 
od vlasnika pekare “Du-
bravica”. Najmlađi je od 
trojice braće, diplomirao 
je na Prehrambeno-bio-
tehnološkom fakultetu 
2009. godine s radom 
“Proizvodnja pšeničnog 
kruha uz dodatak kva-
snog i kiselog predfer-
menta”. Zanimljivo je 
da je praksu odrađivao u konkurentskom poduzeću 
“Mlinar”. Iako ističe da mu je prvotna želja bila studij 
veterine, na PBF se prebacio u zadnji čas, kako bi ojačao 
segment proizvodnje u obiteljskom poduzeću. Sada 
obavlja funkciju glavnog tehnologa u proizvodnji.
Pekara “Dubravica” je obiteljsko poduzeće koje se ba-
vi proizvodnjom kruha, svježih peciva, slastičarskih 
proizvoda i kolača. Posebnosti proizvodnje temelji se 
na tradicionalnim recepturama, ručnom dovršavanju 
proizvoda, uslugama poput pravljenja sendviča i pizza 
na licu mjesta što rezultira dnevno svježim proizvodima. 
Trenutno su vlasnici braća Mikelec, koji su podijelili svoje 
menadžerske funkcije u proizvodnji, financijama i koor-
dinaciji maloprodaje. Radi se o srednjem poduzeću s 420 
zaposlenih, a djeluje samo na tržištu Zagreba, Zaprešića 
i Zaboka s ukupno 35 poslovnica. Po neto dobiti je 3. 
pekarnica u Hrvatskoj, što upućuje na visoku likvidnost i 
kredibilnost, te veliki stupanj samofinanciranja.

Usvojene nove vještine

“Izradi seminara iz kolegija Menadžment pristupile smo 
veoma motivirano jer do sada tijekom studija nismo imale 
prilike raditi kao tim. S velikim entuzijazmom izvršile smo 
sve tražene zadatke. Tijekom vježbi provele su se analize 
postojećeg stanja poduzeća (SWOT analiza), potencijala 
rasta poduzeća (RECoIL analiza prema modelu za cvijeće 
prof. A. Gibba, Porterov model 5 konkurentskih sila), utje-
caja vanjskih čimbenika (PEST analiza, postojanje potpo-
ra) te odabira strategija daljnjeg rasta poduzeća (Ansoffo-
va matrica rasta, Porterova generička strategija).
Veliko nam je zadovoljstvo što smo svojom upornošću 
uspjele motivirati glavnog tehnologa, a ujedno i direk-
tora Krunu Mikelca na posjet PBF-u. Razgovorom nam 
je pomogao u realizaciji našeg projekta i nedoumicama 
koje smo imale. Osim gospodinu Mikelcu, zahvaljujemo 
i profesoru kolegija Menadžment Vladimiru Žaniću na 
dinamičnoj izvedbi kolegija, koji nam je dao nove uvide 
u vlastite potencijale”, dojmovi su studentica Mateje Fil-
ković, Ane Mandure, Elene Mikolaj i Andreje Poljanec.

iz regije kao Ranko Marijan, su-

dac Vrhovnog suda Republike 

Hrvatske, Aleksandra Marti-

nović, predsjednica Ustavnog 

suda Bosne i Hercegovine, dr. 

sc. Bosa Nenadić, bivša pred-

sjednica Ustavnog suda Srbi-

je, kao i agenti zastupnika dr-

žava pred Europskim sudom 

u Strasbourgu te drugi pravni 

stručnjaci iz područja ljudskih 

prava.

Zagrebački klub ‘Vladimir 

Bayer’ je daleko najuspješniji 

klub u dvanaestogodišnjoj po-

vijesti natjecanja, sa šest finala 

od čega 4 pobjede (2007., 2008., 

2012., 2018.) i dva druga mjesta, 

te četiri treća mjesta. Osobita 

vrijednost natjecanja je uz ra-

zvoj analitičkih pravnih vješti-

na, edukacija budućih pravnika 

u ljudskim pravima, multikul-

turalnost i višejezičnost.

 UNIZG.HR

O K R U G L I  S TO L

15:45 - PBF - Predavaona 1
7.6.2018.

M E N A D Ž E R S K E  M U D R O S T I  I  P OT R E B E  
u  s v a k o d n e v n o m  p o s l o v a n j u , r a s t u  i  r a z v o j u  p o d u z e ć a  

GOST PREDAVAČ:
Kruno  Mikelec - Pekara Dubravica d.o.o.

S t u d e n a t a  k o l e g i j a  M e n a d ž m e n t

ORGANIZACĲA: TIM Manel - Filković Mateja, Mandura Ana, Mikolaj Elena, 
           Poljanec Andreja

90-ih godina prošloga stolje-

ća, te brojnih birokratskih 

zapreka prisutnih u našoj 

državi. Napomenuo je i da 

je njegova tvrtka imala lo-

ša iskustva s prijavama na 

natječaje za europska bespo-

vratna sredstva, opet zbog 

tromosti birokratskog su-

stava. Mišljenja je da europ-

ske potpore teško mogu po-

moći tvrtkama koje trebaju 

Studentice Mateja Filković, Ana Mandura, Elena Mikolaj i Andreja Poljanec s dekanom PBF-a 
Damirom Ježekom, prof. Vladimirom Žanićem i Krunom Mikelcem  DAMir huMSKi

Studentice i studenti na tribini PBF-a  DAMir huMSKi
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S
tručnim skupom odr-

žanim 20. lipnja u auli 

Sveučilišta u Zagrebu 

predstavljeni su poten-

cijali i inovacije u tekstilnoj in-

dustriji. Skup je održan u sklo-

pu tribine Inovacije i transfer 

tehnologije – poticaj gospodar-

skoga razvoja Hrvatske koju 

Sveučilište u Zagrebu zajed-

nički organizira s Hrvatskom 

akademijom znanosti i umjet-

nosti te partnerom Udrugom 

inovatora Hrvatske.

Rektor Sveučilišta u Za-

grebu prof. Damir Boras ka-

zao je da mu je iznimno drago 

predstavljati uspjehe u tehno-

logiji i transferu tehnologije, 

posebno na primjeru fakulte-

ta koji nije samo tehnološki, 

već i umjetnički.

- U jednom malom fakulte-

tu objedinjuje se nekoliko važ-

nih stvari koje pokazuju vr-

hunsku izvrsnost i budućnost. 

Naime, Tekstilno-tehnološki 

fakultet prati svjetsku tehno-

logiju te je objedinjuje s umjet-

ničkom kreativnošću - rekao je 

rektor Boras.

Prorektor za inovacije, 

transfer tehnologije i komuni-

kacije prof. Miljenko Šimpra-

ga naglasio je kako ovim tri-

binama Sveučilište pokušava 

osvijestiti političare i gospo-

darstvenike da bez suradnje s 

akademskom zajednicom i bez 

inventivnoga gospodarstva, 

Hrvatska neće imati gospo-

darski rast i razvoj. Također je 

spomenuo da su uz znanstve-

nike, suradnike i sveučilišne 

nastavnike, velik inventivni 

potencijal i studenti.

Studenti kao potencijal
Jedan takav potencijal 

predstavljen je modnom re-

vijom na kojoj je dio svoje ko-

lekcije prikazao student Da-

mir Begović s Tekstilno-teh-

nološkoga fakulteta. Begović 

je u svibnju ove godine, pod 

mentorstvom prof. Jasminke 

Končić, osvojio prvu nagra-

du na prestižnom modnom 

natjecanju iD International 

Emerging Designers Show 

Piše TaTjana Klarić 
Snimio Damir HumsKi

Na 23. tribini o inovacijama i transferu tehnologija predstavljena 
su dostignuća Tekstilno-tehnološkog fakulteta i njegovih bivših 
studenata, danas uspješnih kreatora i inovatora

TTF - spoj tehnologije i umjetnosti
INOVACIJE NA PRIMJERU TEKSTILNE INDUSTRIJE

koje se održalo u Dunedinu 

na Novom Zelandu. Kolek-

cija je inspirirana visokom 

modom 50-ih godina prošlo-

ga stoljeća i slavonskom na-

rodnom nošnjom. Temeljena 

je na unikatnim i jedinstve-

nim tehnikama koje su veza-

ne za slavonsko-brodsku na-

rodnu nošnju i odijevanje ko-

jima dizajner suprotstavlja 

elemente odijevanja visoke 

mode i Diorova New Looka.

U hrvatskoj tekstilnoj i 

odjevnoj industriji Tekstil-

no-tehnološki fakultet po-

znat je kao izvorište kreativ-

nosti i inovativnosti. Profesor 

Dubravko Rogale s TTF-a pri-

sutnima je predstavio inova-

cijski rad i potencijal Fakul-

teta. Rogale je rekao da “od 

osnivanja Fakulteta postoji 

čvrsta veza između industri-

je i znanstvenika na Fakul-

tetu koja se ogleda u suradnji 

pri uvođenju i primjeni novih 

tehnologija, novih proizvod-

nih postupaka i uvođenju spe-

cijalističkih programskih pa-

keta za računalne programe, 

a koji se koriste u tekstilnoj in-

dustriji”. Gotovo jedna treći-

na nastavnika TTF-a ima za-

bilježene patente na Zavodu 

za intelektualno vlasništvo, 

a njihove su inovacije i izumi 

prepoznati i priznati u među-

narodnoj inovativnoj zajed-

nici te su nagrađivani na pre-

stižnim svjetskim izložbama 

izuma i inovacija.

- Nastavnici također po-

tiču i studente na kreativne 

i inovativne projekte, te ta-

ko imamo studentske rado-

ve poput inteligentne torbe i 

e-odjeće - kazao je Rogale te 

dodao da Fakultet ima izu-

zetan inovativni potencijal i 

spremni su za industriju 4.0.

Trokut uspjeha
Okosnica stručnoga sku-

pa bila je panel-rasprava Ino-

vacije u tekstilnoj industriji u 

kojoj su sudjelovali Vinko Ba-

rišić, direktor tvornice čara-

pa Jadran, prof. Tanja Pušić, 

voditeljica Znanstveno-istra-

živačkoga centra za tekstil 

TTF-a, Dragica Mihajlović, 

bivša studentica TTF-a, mod-

na dizajnerica, inovatorica i 

predsjednica udruge “Ni-

kola Tesla – genij za buduć-

nost” i Matea Bručić, modna 

dizajnerica i inovatorica te 

bivša studentica TTF-a. Mo-

deratorica panel-rasprave 

bila je dekanica TTF-a prof. 

Sandra Bischof. Sudionici su 

istaknuli potrebu da se ino-

vacije uvedu u gospodarstvo, 

jer fakulteti i sveučilišta ne 

postoje samo za razvoj kadro-

va, već i da podijele znanje ko-

je imaju te ga transferiraju u 

gospodarstvo. Razvoja nema 

bez inovacija, zaključili su. 

Profesor Rogale spomenuo je 

da u strukturi industrije 4.0 

postoji trokut sudionika re-

alizacije industrije zvan Tri-

ple Helix Model koji bi u ovom 

konkretnom slučaju bio po-

stavljan na način da se u jed-

nom vrhu trokuta nalaze sve-

učilišta, u drugom industrija 

te država s državnom admini-

stracijom u trećem vrhu.

- Svrha toga modela je ko-

munikacija i suradnja svih 

vrhova trokuta. Ja ću pamti-

ti ovu upravu, prije svega rek-

tora Borasa i prorektora Šim-

pragu, upravo po tome što su 

prvi u povijesti Sveučilišta 

uveli inovacije kao ključan 

faktor te smo prvi puta dobili 

prorektora koji se time preda-

no bavi i odlično odrađuje taj 

dio zadatka. Ako se vratimo 

na model trokuta, Sveučilište 

i Fakultet su odradili sjajan 

posao, komunikacija s indu-

strijom je dobra, no komuni-

kacija je jako loša na relaciji 

Sveučilišta i države, kao i dr-

žave i industrije. Hrvatska je 

deindustrijalizirana, mi po-

kušavamo to promijeniti. 

Ako ustrajemo na tom putu, 

siguran sam da ćemo u tome i 

uspjeti - kazao je Rogale.

Tribine Inovacije i tran-

sfer tehnologije - poticaj gos-

podarskoga razvoja Hrvatske 

održavaju se od 2014. godine 

te je ovo dvadeset treća tribi-

na u nizu. Cilj je svih tribina 

podržavati suradnju sveuči-

lišta i hrvatskoga gospodar-

stva, pomagati studentima 

u njihovima poduzetničkim 

pothvatima te pridonijeti 

općemu gospodarskomu na-

pretku.

Zagreb

Rektor Damir Boras, prorektor Miljenko Šimpraga,  
dekanica Sandra Bischof i kreator Damir Begović s modelima
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Piše Ines sabalIć

EdUca

Budućnost EU 
leži u znanosti 
i obrazovanju
S

vijet kakav znamo 

možda se stvarno 

raspada, ali iz toga se 

možda možemo ne-

kako izvući, pa je već go-

dinu dana najvažnija tema 

u briselskim krugovima - 

novac. Preciznije, kako će 

izgledati naredni zajednič-

ki europski proračun, od 

2021 do 2027 godine.

Što je novo ovaj put, zna-

čajno, i posebno, jest da će 

za obrazovanje i za mla-

de EU odvojiti prvi puta u 

svojoj povijesti jako mno-

go sredstava. Sveučilišta i 

studenti, srednje škole, am-

biciozni učenici, mladi ko-

ji stječu kvalifikacije mimo 

redovnog obrazovnog proce-

sa, dolaze u prvi plan.

Točno je što se piše da se 

oduzima od tzv. kohezijskih 

fondova kako bi se učvrstile 

vanjske granice Europe, da 

se skreće od izgradnje prema 

čuvanju, od istoka prema ju-

gu, od širenja prema konsoli-

daciji. Nadajmo se da taj put 

neće biti kompromitiran 

sudbinama migranata, ili 

njihovim životima, jer bi to 

zatamnilo novu konsolida-

ciju Europe u kojoj je glavni 

naglasak obrazovanje, ino-

vacije i istraživanje.

Donijeti zajednički prora-

čun nije teško samo zato jer 

svi nastoje dati što manje, a 

dobiti što više. To je vidljivo 

iz aviona. No, svaki zajednič-

ki proračun postavlja i pred-

stavlja jasan kurs kojim će 

krenuti briselski brod i nje-

gove članice. Iza njega su ve-

lika politika i teška filozofija.

Uloga novca
Dugo vremena zajed-

nički europski proračun 

nazivao se u briselskom 

žargonu “financijske per-

spektive”. Nije besmisle-

no, financijske perspek-

tive slijedile su i to uglav-

nom uspješno, ono što su se 

u Uniji dogovorili da žele bi-

ti i put kojim žele krenuti.

Uzmimo za primjer jednu 

od najstarijih stavki u zajed-

ničkom proračuju, koja po-

stoji od prvih početaka, od 

pamtivijeka Unije, odmah 

pošto se oformila Zajedni-

ca za ugljen i čelik. To je po-

ljoprivreda. Ugljen i čelik u 

naslovu imali su simbolič-

no značenje, riječi su zvuča-

le atraktivno, moćno, nosile 

su u sebi i rat i mir, ali kad se 

bolje zadubi u povijest stva-

ranja Zajednice, vidi se da su 

zauzimale skromno mjesto 

u budzetu. Najveći dio odla-

zio je na poljoprivredu, od-

nosno, seljacima se plaćalo 

da ostanu na selu i obrađu-

ju zemlju. To je bila velika 

strateška odluka prvih šest 

zemalja osnivačica, spriječi-

ti seljaka da sve ostavi i po-

hrli u grad, u industriju, jer 

se inače ne bi imalo što jesti. 

Hrana je bila rijetka i skupa, 

a trebala je postati masovna 

i dostupna. Tako je došlo i do 

velikog pada kvalitete, pogo-

tovo mesa, pa se klatno tre-

ba vratiti unatrag. No, netko 

je mislio i smislio i - proveo 

u djelo - kako da Europa na-

kon Drugog svjetskog rata 

ne bude gladna, to je smisao.

Druga velika ‘politika’ 

bila je regionalna, odnosno 

poravnavanje velikih nejed-

nakosti u razvoju, uglavnom 

sjevera i juga Europe. Kon-

kretno, regionalna politika, 

ili takozvani kohezijski fon-

dovi, bili su izmišljeni zbog 

juga Italije. Golema, nezami-

slivo velika sredstva slijeva-

la su se na jug, tako da je, ne-

ćete vjerovati, ali je istina, 

čak i mafija bila zainteresi-

rana da se uplete u taj biznis. 

Grčka se pridružila mnogo 

kasnije, ali također je, zahva-

ljući financijskim perspekti-

vama koje su bile ciljane da 

se Europa riješi siromaštva, 

trebala samo otvoriti usta i 

stalno sisati briselske fondo-

ve. Smiješno, ali previše nov-

ca, potrošenog na slabe insti-

tucije, bio je i uzrok korupci-

ji. Dakle, nije toliko bitno za 

neku zemlju da ima velik do-

tok novca, nego da ih znade 

potrošiti kako treba, pravil-

no, korektno i na korist oni-

ma koji to trebaju.

Znanje i povjerenje
Bolji posao napravljen 

je s financijskim perspekti-

vama kad su se priključile 

istočno i srednje europske 

zemlje. Poljska, Češka, Slo-

vačka, baltičke zemlje isko-

ristili su priliku i napredova-

li iznad svih očekivanja. Pad 

Madjarske posebna je tema.

No, razgovori o proraču-

nu tek su početak. Europ-

ska komisija je tek podnije-

la prijedlog, i sad svi reagira-

ju, od zemalja članica, preko 

Europskog parlamenta, regi-

onalnih vlasti i ostalih dioni-

ka. No, svađa se neće, i to je 

dobra vijest, voditi oko sred-

stava koje idu za obrazovanje 

i mlade.

Konsenzus je da Europa 

treba prosperitetno druš-

tvo utemeljeno na znanju 

i povjerenju mladih. To je 

strateški cilj, a ostvarit će 

se time što će postojati do-

voljna, stalna, ambiciozna 

sredstva za sve što potpada 

pod znanstvena istraživa-

nja i inovacije i obrazova-

nje. Sva europska, pa time 

i sva hrvatska sveučilišta 

i visokoškolske, odnosno 

znanstvene ustanove ima-

ju interesa da se uključe u 

ovu veliku debatu, kako bi 

naredni proračun dočekale 

tako da se mogu samo baci-

ti u njega, kao ovih ljetnih 

dana u more.

P
rijedlog Zakona o obav-

ljanju studentskih po-

slova koji je još počet-

kom prošle godine 

inicirala Vlada, dospio je 19. 

svibnja na prvu raspravu u 

Hrvatskom saboru.

Zakon je u ime predlaga-

telja predstavila državna 

tajnica Ministarstva znano-

sti i obrazovanja Branka Ra-

mljak koja je naglasila da se 

zakonom uređuje područje 

koje je trenutačno regulirano 

pravilnikom iz 1996. godine. 

Najveća novina koju zakon 

donosi svakako je izjedna-

čavanje prava na obavljanje 

studentskih poslova redov-

nih i izvanrednih studenata 

koji nemaju zasnovan radni 

odnos. Ramljak je pojasnila 

kako je prošle godine u Hr-

vatskoj bilo više od 43 tisuće 

izvanrednih studenata, od 

kojih nešto više od 16 tisuća 

nije bilo u radnom odnosu.

- Ovaj zakon ima i socijal-

nu dimenziju visokoga obra-

zovanja jer veliki broj stude-

nata ne može pokriti ukupne 

troškove studiranja tijekom 

godine. Želimo da obrazo -

vanje bude dostupno svima, 

kroz povremeno obavljanje 

studentskih poslova - rekla 

je Ramljak. Pravo na obav-

ljanje studentskoga posla ta-

ko će imati student koji je u 

prethodnoj akademskoj godi-

ni ostvario minimalno jedan 

ECTS bod.

Transparentno poslovanje
Zakonskim se prijedlo -

gom uspostavlja nadzor nad 

obavljanjem studentskoga 

posla, uređuje se sustav za-

štite studenata, definiraju se 

uvjeti i način zaključivanja 

ugovora, obveze naručitelja 

posla te korištenje naknade 

za posredovanje. Osim toga, 

propisuju se i novčane ka-

zne posrednicima i naručite-

ljima posla te zaštitne mjere 

posrednicima, naručiteljima 

posla i izvođačima za kršenje 

zakonskih odredbi.

Kako bi se spriječila zlo-

uporaba studentskoga rada, 

uvest će se inspekcijski nad-

zor koji će provoditi inspek-

tori i drugi ovlašteni službe-

nici nadležni za nadzor pro-

pisa iz područja rada, poreza, 

prireza i doprinosa. Uvodi se 

i obveza vođenja evidencije o 

studentskom radu koju na-

ručitelj mora dostavljati po-

sredniku, a kako bi se sprije-

čilo korištenje studentskoga 

rada kao jeftine radne snage, 

uvedene su restrikcije. Naru-

čitelj koji je unatrag šest mje-

seci dao poslovno uvjetovan 

Najveća novina koju zakon koji je upravo prošao prvu raspravu 
u Saboru donosi svakako je izjednačavanje prava na obavljanje 
studentskih poslova redovnih i izvanrednih studenata koji 
nemaju zasnovan radni odnos

Pravo na rad 
i izvanrednim 
studentima

SABORSKA RASPRAVA O PRIJEDLOGU ZAKONA 
O OBAVLJANJU STUDENTSKIH POSLOVA

PROMJENE
- Pravo na studenske 
poslove redovitim i izvan-
rednim studentima koji 
nisu u radnom odnosu
- Uvođenje minimalne 
naknade za obavljanje 
studentskih poslova po 
satu
- Namjensko povećanje 
posredničke naknade od 
0,5 posto
- Sklapanje ugovora prije 
početka rada
- Isplata naknade 15 dana 
nakon obavljenoga posla
- Uvođenje ispekcijskoga 
nadzora
- Vođenje evidencije stu-
dentskoga rada

otkaz radniku, neće moći za-

posliti studenta preko stu-

dentskoga ugovora.

Zakonski prijedlog defi-

nira minimalnu naknadu za 

obavljanje studentskih poslo-

va po satu koja se izračuna-

va tako da se iznos minimal-

ne bruto plaće u RH podijeli 

sa 160. Studenti također ima-

ju pravo na uvećanu satnicu 

od 50 posto za noćni rad te za 

rad vikendom i blagdanima, 

pravo na osiguranje sigurnih 

uvjeta za obavljanje posla, za-

štitu dostojanstva izvođača i 

pravo na plaćeni odmor. Na-

knada za obavljeni rad mora 

biti isplaćena u roku 15 dana 

od završetka posla.

Posredništvo SC-ima
Predloženi zakonski pri-

jedlog pozdravlja sanacijski 

upravitelj Studentskoga cen-

tra u Zagrebu Mirko Bošnjak 

koji kaže da je temeljna svrha 

prijedloga Zakona dobra jer 

se preko studentskih centara 

u Hrvatskoj prihod od posre-

dovanja u zapošljavanju stu-

denata reinvestira u student-

ski standard. Podsjetimo, pri-

likom rasprava o donošenju 

nacrta prijedloga zakona, 

razmišljalo se o tome da se 

pravo posredništva dopusti 

i privatnim agencijama. Na 

tu je opasnost Bošnjak upo-

zorio još prošle godine koji 

je rekao da društvena odgo-

vornost studentskih centara 

i privatnih agencija nije i ne 

može biti ista jer se ovim su-

stavom održava održiv mo-

del osiguravanja studentsko-

ga standarda. Posredovanje 

studentskih centara socijalni 

je korektiv koji ne smije biti 

ugrožen, izjavio je Bošnjak.

Ovim je zakonskim pri-

jedlogom socijalni korektiv 

ostao netaknut te mu je pri-

dodano povećanje od 0,5 po-

sto namjenske naknade u 

svrhu „financiranja kultur-

nih, sportskih, znanstvenih 

i edukacijskih aktivnosti ko-

je isključivo provode studen-

ti i studentske organizacije 

te su isključivo namijenjene 

studentima“ – stoji u tekstu 

prijedloga Zakona.

Bošnjak je upozorio da je 

potrebno jasnije definirati 

pojedine članke prijedloga 

Zakona te definirati obvezu 

osiguravanja poslova na si-

guran način koji ne ugroža-

va zdravlje izvođača te štiti 

njegovo dostojanstvo kao ob-

vezu naručitelja posla. Doda-

je kako bi bilo preporučljivo 

uključiti jednog predstavni-

ka Sveučilišta u povjeren-

stvo za odabir prijavljenih 

Hrvatska

studentskih kulturnih pro-

jekata.

Minimalna satnica
Predsjednik Studentskog 

zbora Sveučilišta u Zagrebu 

Nediljko Jerković posebno 

je zadovoljan povećavanjem 

minimalne satnice koju će 

donijeti novi Zakon te ističe 

kako to dosad nije bio slučaj, 

već su studentski centri kao 

posrednici postavljali prepo-

ručenu minimalnu satnicu, 

no to nije predstavljalo obve-

zu poslodavcu.

- Ovim je Zakonom, stu-

dentima omogućena mini-

malna satnica od 20 kuna - 

rekao je.

Jerković je zadovoljan i s 

time što je izvanrednim stu-

dentima omogućen student-

ski rad jer, kako kaže, „izvan-

redni studenti nisu samo 

osobe u radnom odnosu, već 

veliki dio njih čine studenti 

koji su fakultet upisali izvan-

redno iz različitih razloga te 

im je studentski rad prijeko 

potreban“. Kao promjenu bi 

uveo da svi studenti koji su 

prethodnoj godini studiranja 

promijenili visoko učilište te 

nisu stekli niti jedan ECTS 

bod također imaju pravo rada 

preko studentskoga ugovora.

Prvim je čitanjem prijed-

loga Zakona o studentskom 

radu u Hrvatskome saboru 

vidljivo da postoji pozitiv-

no prihvaćanje Prijedloga, 

no Branka Ramljak je rekla 

da će se raspraviti o svim ko-

mentarima zastupnika ka-

ko bi se ujednačilo i pobliže 

objasnilo pojedine zakonske 

odredbe, a s ciljem kvalitet-

noga i svrhovitoga zakona.

 � TaTjana�Klarić
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S
redinom svibnja na 

Medicinskom fakulte-

tu Sveučilišta u Splitu 

održan je jedinstveni 

događaj u ovom dijelu Eu-

rope, međunarodno natje-

canje u znanju studenata 

završnih godina medicine i 

farmacije. Čak 32 studenata 

iz pet različitih gradova iz 

tri različite države (Zagreb, 

Sarajevo, Mostar i Novi Sad 

i Split) odmjerili su snage u 

snalažljivosti i timskom ra-

du. Natjecanje su prepoznale 

i najviše državne institucije 

pa je natjecanje održano pod 

pokroviteljstvom Ministar-

stva zdravstva Republike 

Hrvatske. U dva dana natje-

canje je popratilo više od 200 

gostiju, većinom studenata i 

uglednih profesora iz različi-

tih gradova i država!

Prvoga dana, nakon otva-

ranja natjecanja, ždrijeba-

njem su formirani timovi. 

Naime, u svakom timu mo-

ralo je biti po dvoje farmace-

uta i medicinara, ali svi su 

trebali biti iz različitih gra-

dova. Potom je na radionica-

ma stručno povjerenstvo na-

tjecateljima pokazalo tipove 

zadataka i pripremilo ih na 

izazove koji će ih čekati su-

tradan.

Timski OSCE
Drugi dan, u ranim jutar-

njim satima započeli su zada-

ci, sastavljeni i ispravljeni od 

stručnog povjerenstva koje je 

brojilo šestero stručnjaka iz 

područja farmacije i medici-

ne. Nakon prvog zadatka, koji 

je bio pismenog tipa, od osam 

timova prošlo je najboljih pet. 

Iako prvi zadatak nije bio 

praktičnog tipa, sastojao se 

od osam različitih kliničkih 

slučajeva s pitanjima sastav-

ljenim po uzoru na britanske i 

američke prijemne ispite.

Ubrzo je uslijedio drugi za-

datak zamišljen kao OSCE za 

timove. Za one koji ne znaju, 

OSCE (Objective Structured 

Clinical Examination) je tip 

ispita koji se sastoji od različi-

tih postaja na kojima se nala-

zi problem koji natjecatelji mo-

raju riješiti. Na svakoj postaji 

je bio glumac koji je interpre-

tirao klinički slučaj. U našem 

slučaju bilo je pet različitih po-

staja te smo sigurni da je ovo 

jedan od prvih puta u svijetu 

da je ovakav tip zadatka rješa-

vao tim, a ne pojedinac.

izložiti pred stručnim povje-

renstvom i publikom amfite-

atra, među kojom je bio i rek-

tor Sveučilišta u Splitu prof. 

Šimun Anđelinović.

Edukacija i humanost
Nakon što su saslušana oba 

tima stručno povjerenstvo je 

donijelo odluku te ovim pu-

tem čestitamo pobjedničkom 

timu u sastavu: Antana Šunjić 

(medicina, Mostar), Josip An-

tić (medicina, Zagreb), Naida 

Omerović (farmacija, Saraje-

vo) i Klara Dumanić (farma-

cija, Split).

Dva najbolje plasirana tima 

nagrađena su novčanom na-

gradom i prikladnim diploma-

ma dok su svi sudionici nagra-

đeni novim kutama i mnogim 

drugim poklonima uz zahval-

nice za sudjelovanje. Nakon na-

tjecanja organiziran je turistič-

ki obilazak Splita, te zabava u 

Pivarij Beer&Burger baru.

Pod pokroviteljstvom Ministarstva zdravstva u Splitu su se u zadacima kojima se 
testiralo znanje okušali studenti završnih godina medicine i farmacije s fakulteta u 
Zagrebu, Sarajevu, Mostaru, Novom Sadu i Splitu

Budući medicinari i 
farmaceuti pokazali znanje

Iza tog zadatka izdvojila su 

se dva najbolja tima koja su 

krenula u nove izazove. Tre-

ći zadatak je bio najvjernija 

simulacija slučaja iz prakse. 

Natjecatelji su od stvarne pa-

cijentice (pronađena u bazi 

pacijenata obiteljskih liječni-

ka) morali uzimati informaci-

je o njezinoj bolesti te su što 

prije trebali doći do prave di-

jagnoze i propisati ispravnu 

terapiju. 

Posebnost ovog zadatka 

(osim što je uključivao pravu 

pacijenticu) je to što su natje-

catelji na raspolaganju imali 

uputnice za razne pretrage ko-

je su morali slati nakon čega 

bi dobili povratnu informaci-

ju u obliku nalaza. Sve što su 

natjecatelji radili promatrano 

je od iskusnih stručnjaka ko-

ji su ocjenjivali svaki njihov 

korak. Za obradu pacijentice 

natjecatelji su imali 50 minu-

ta nakon čega su sve morali 

Organizacijski tim
Duje Apostolski,  
student 6. godine medicine
Ana Božinović-Karauz,  
studentica 5. godine  
farmacije
Marija Vrdoljak,  
studentica 6. godine  
medicine
Dijana Krišto,  
studentica 5. godine  
medicine
Matea Babić,  
studentica 6. godine  
medicine
Martina Bošnjak,  
studentica 5. godine  
farmacije
Marija Miškić,  
studentica 4. godine  
farmacije

Pobjednički 
tim na 
podjeli 
nagrada  

MEĐUNARODNO NATJECANJE ‘PHARMACEUTICAL AND MEDICAL KNOWLEDGE SHOWDOWN’

Tijekom oba dana, osim 

natjecanja naglasak je bio i 

na edukaciji te humanitar-

noj akciji. Tako su za goste 

i natjecatelje bile održavane 

edukativne postaje na koji-

ma su se svi posjetitelji mo-

gli informirati o najčešćim 

malignima bolestima, pro-

vjeriti vrijednosti tlaka, ra-

zinu glukoze u krvi, razinu 

udjela masnog tkiva u tije-

lu te naučiti više o važnosti 

tjelovježbe za zdravlje od stu-

denata Kineziološkog fakul-

teta u Splitu. Humanitarna 

akcija je održana u suradnji 

s udrugom Marijini obroci i 

tvrtkom za prodaju medicin-

skih proizvoda “Kvantum 

tim”. Zahvaljujući njihovoj 

nevjerojatnoj donaciji (ste-

toskop i otoskop) bili smo u 

mogućnosti organizirati na-

gradnu igru čiji je sav prihod 

išao u humanitarne svrhe!

 DujE ApOSTOlSki

CIET 2018 u Kopilici
SKUP SVEUČILIŠNOG ODJELA ZA STRUČNE STUDIJE

T
reća međunarodna 

znanstveno-stručna 

konferencija Contem-

porary Issues in Eco-

nomy & Technology – CIET 

2018 održana je 1. i 2. lipnja na 

Sveučilišnom odjelu za struč-

ne studije.

Riječ je o dvodnevnom do-

gađaju kojemu je cilj potica-

nje znanstvenika, stručnjaka 

i predstavnika gospodarskog 

sektora iz Hrvatske i inozem-

stva na razmjenu ideju, a ko-

ji su svojim radovima prido-

nijeli obogaćivanju postojeće 

stručne prakse i znanstvene 

misli.

Konferencija je otvorena 

svečanim pozdravnim govo-

rom pročelnika Odjela Ivana 

Akrapa te predsjednika Orga-

nizacijskog odbora dr. sc. Bo-

že Plazibata. Ovom prigodom, 

svečanom skupu se obratio i 

rektor Sveučilišta u Splitu 

prof. Šimun Anđelinović, po-

državši ovaj vid internaciona-

lizacije Odjela i suradnje s me-

đunarodnim partnerima što 

je jedan od ključnih strateš-

kih ciljeva Sveučilišta.

Sveučilišni odjel za struč-

ne studije treći put organizi-

ra ovu konferenciju koja sva-

ke godine raste po programu 

i sadržaju tema kao i brojem 

izlagača, upućujući na pove-

ćan interes stručne i znan-

stvene javnosti za problema-

tiku kojom se bavi.

Riječ je o dvodnevnom do-

gađaju kojemu je cilj potica-

nje znanstvenika, stručnjaka 

i predstavnika gospodarskog 

sektora iz Hrvatske i inozem-

stva na razmjenu ideja, a ko-

ji su svojim radovima dopri-

nijeli obogaćivanju postojeće 

stručne prakse i znanstvene 

misli.

Konferencija je organi-

zirana u suradnji s partner-

skim institucijama ISCAP 

- Porto Accounting and Bu-

siness School, ISAG - Euro-

pean Business School, UCCM 

– Trade Co-operative Univer-

sity of Moldova i TVZ – Za-

greb University of Applied 

Sciences.

Na konferenciji je prezen-

tirano 80 radova, 28 znanstve-

nih i 52 stručna, od 190 autora 

iz 16 zemalja, a područja su:

• računovodstvo i financije

• turizam, trgovina i podu-

zetništvo

• elektrotehnika, IT i stro-

jarstvo

• interdisciplinarno podu-

čavanje i učenje.

Potrebno je istaknuti ka-

ko je u radu Organizacijskog 

i Recenzijskog odbora ovogo-

dišnje konferencije sudjelo-

valo više od stotinu uglednih 

znanstvenika i stručnjaka iz 

18 država i institucija kao što 

su Sveučilište za ekonomiju 

u Katowicama, Sveučilište 

ekonomije i biznica iz Pozna-

na, te krakovsko Ekonomsko 

sveučilište (svi iz Poljske), ru-

munjski Romanian-Ameri-

can University i Sveučilište 

Alexandru Ioan Cuza u Iasi-

ju, Institut za vanjske poslove 

i trgovinu iz Mađarske, Sveu-

čilište nacionalne i svjetske 

ekonomije iz Bugarske, sveu-

čilište Staffordshire iz Velike 

Britanije, slovensko Sveučili-

šte u Ljubljani, sveučilište Di-

an Nuswantoro iz Indonezije, 

te Zapadnoindijsko sveučili-

šte iz Trinidada i Tobaga.

Od prezentiranih radova 78 

je objavljeno u zborniku kon-

ferencije koji je indeksiran u 

bazama EconLit, EBSCO i Re-

search Bible uNiST.HR

Split 
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S
veučilište u Splitu je 15. 

lipnja, u velikom amfi-

teatru Medicinskog fa-

kulteta, svečano pro-

slavilo svoj dan i 44. obljetni-

cu osnutka.

Uz Senat Sveučilišta u 

Splitu te ostale članove split-

ske akademske zajednice i 

studente svečanosti su na-

zočili brojni uvaženi gosti – 

državni tajnik Ministarstva 

znanosti i obrazovanja dr. 

sc. Tome Antičić, splitsko-

dalmatinski dožupan Lu-

ka Brčić i dogradonačelnica 

Splita Jelena Hrgović, nad-

biskup splitsko-makarski 

mons. Marin Barišić, pred-

stavnici Hrvatske vojske, cje-

lokupni Rektorski zbor kojeg 

je predvodio njegov predsjed-

nik, rektor Sveučilišta Josipa 

Jurja Strossmayera u Osije-

ku prof. Vlado Guberac, pred-

stavnici Agencije za znanost 

i visoko obrazovanje te prija-

teljskih sveučilišta u Zenici i 

Mostaru, alumniji splitskog 

sveučilišta, članovi konzu-

larnog zbora i veleposlanici, 

gradonačelnici i načelnici 

prijateljskih gradova i opći-

na, predstavnici zakonodav-

ne vlasti, partneri iz gospo-

darstva, kulture i sporta...

Rektor Sveučilišta u Spli-

tu prof. Šimun Anđelinović 

iznio je na svečanosti izvje-

štaj o radu u protekloj godini 

iz kojega donosimo izvatke.

U sklopu programa dodi-

jeljene su nagrade i prizna-

nja. Počasni doktorati dodi-

jeljeni su prof. Michaelu A. 

Adewumiju s Penn State Sve-

učilišta koji nije mogao osob-

no nazočiti, već je zahvalio vi-

deoporukom, te Luki Budaku 

s Macquarie University iz Au-

stralije. Također, počasnim 

zvanjem professor emeritus 

odano je priznanje prof. Matku 

Marušiću, umirovljenom pro-

Sveučilište u Splitu 
proslavilo 44. rođendan

fesoru Medicinskog fakulteta.

Dodijeljene su i Rektoro-

ve nagrade najboljim studen-

tima Sveučilišta u Splitu za 

postignuća u akademskoj 

2016./2017. godini i to za izvr-

snost, za znanstveni ili umjet-

nički rad, posebne nagrade za 

izniman uspjeh u javnom na-

stupu, djelovanju, sudjelova-

nju i uspjehu na državnim i 

međunarodnim natjecanjima 

te nagrade za studenta/grupu 

studenata koji uspješno izvr-

šavaju svoje obveze i ostvare 

izniman uspjeh u javnom dje-

lovanju i društveno korisnim 

aktivnostima na Sveučilištu 

i društvenoj zajednici. Tako-

đer, peharom je nagrađena 

najuspješnija sastavnica UNI-

SPORT sportskim natjecanji-

ma, Fakultet elektrotehnike, 

strojarstva i brodogradnje.

U glazbenom dijelu pro-

grama sudjelovali su an-

sambl za suvremenu glazbu 

Sveučilišta u Splitu S/UMAS 

i Akademski pjevački zbor 

Sveučilišta u Splitu “Silvije 

Bombardelli”, pod vodstvom 

Ane Marije Tadin.

  UNIST.HR
  FotograFije Ante Čizmić 

  /HAnzA mediA i UniSt.HR

FeSB je dobio nagradu kao 
najbolji fakultet na sportskim 
natjecanjima

Dan sveučilišta obilježen je u amfiteatru Medicinskog fakulteta

Prof. Luki Budaku 
dodijeljen je počasni 
doktorat

Ansambl S/UMAS 
na svečanosti

Prof. Matko Marušić 
postao je professor 

emeritus Sveučilišta 
u Splitu

Split
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R
ektor Sveučilišta u 

Splitu prof. Šimun 

Anđelinović nagradio 

je pojedince i skupine 

Rektorovim nagradama, koje 

su im dodijeljene na proslavi 

Dana sveučilišta.

Donosimo popis svih na-

građenih, prema kategorija-

ma.

I. IZVRSNOST
Mario Stipić, Medicin-

ski fakultet (studij Dental-

ne medicine); Ana Puljas, 

Prirodoslovno-matematički 

fakultet; Ivana Solić, Medi-

cinski fakultet; Anđela Ko-

štić, Ekonomski fakultet; 

Ana Maria Bazina, Medi-

cinski fakultet (studij Den-

talne medicine); Luka Vla-

dović, Ekonomski fakultet; 

Antonio Župan, Kineziološ-

ki fakultet; Ante Budimir 

Bekan, Ekonomski fakul-

tet; Julian Alexander Ka-

ufman, Medicinski fakul-

tet; Eleonora Matijašević, 

Umjetnička akademija; Lu-

ka Zovko, Ekonomski fa-

kultet; Marko Kumrić, Me-

dicinski fakultet; Josip Ma-

leš, Kineziološki fakultet; 

Valnea Vretenar, Umjet-

nička akademija; Mikela 

Jozić, Sveučilišni odjel za 

stručne studije; Matea Ka-

linić, Prirodoslovno-mate-

matički fakultet; Lucija Li-

sica, Medicinski fakultet; 

Marin Ogorevc, Medicinski 

fakultet; Ana Šimić, Medi-

cinski fakultet; Antonija 

Sesar, Kemijsko-tehnološ-

ki fakultet; Maja Čović, Po-

morski fakultet; Klara Du-

manić, Medicinski fakultet 

(studij Farmacije); Nikolina 

Tomaš, Pravni fakultet; Ni-

ka Ugrin, Sveučilišni odjel 

Rektorove nagrade
Dobitnici Rektorovih nagrada Sveučilišta u Splitu

Svečanosti je prisustvovao cijeli Rektorski zbor

Zaslužni studenti dobili su Rektorove nagrade

za studije mora; Marina Lo-

vrić, Fakultet građevinar-

stva, arhitekture i geodezi-

je; Anđela Čipčić, Katolički 

bogoslovni fakultet; Iva-

na Bebić, Sveučilišni odjel 

zdravstvenih studija; Hrvo-

je Rudeš, Sveučilišni odjel 

za forenzične znanosti.

II. ZNANSTVENO- 
UMJETNIČKI RAD

- Luka Jadrić, student di-

plomskog sveučilišnog stu-

dija Violine na Umjetničkoj 

akademiji zbog organizacije, 

provedbe i realizacije operete 

“Kraljica lopte” koja je premi-

jerno izvedena 30. lipnja 2017., 

91 godinu nakon prvog izvo-

đenja

- Josip Anđelo Borovac, 

student 6. godine integri-

ranog preddiplomskog i 

diplomskog sveučilišnog 

studija Medicine na Medi-

cinskom fakultetu, koji je 

tijekom akademske godine 

2016./2017. publicirao uku-

pno devet znanstvenih ra-

dova, od čega je osam indek-

sirano u Current Contentsu, 

a 1 u MEDLINE-u. U svakom 

od navedenih radova potpi-

sao je afilijaciju Sveučilišta 

u Splitu pod nazivom “Uni-

versity of Split School of Me-

dicine”, te na taj način pro-

movirao ugled Sveučilišta u 

Splitu i Medicinskog fakulte-

ta Sveučilišta u Splitu u re-

levantnim bibliometrijskim 

mjerenjima.

III. POSEBNA NAGRADA
Posebnu rektorovu nagra-

du za izniman uspjeh u aka-

demskoj godini 2016/2017. u 

javnome nastupu, djelova-

nju, sudjelovanju i uspjehu 

na državnim i međunarod-

nim natjecanjima dobila je 

skupina studenata Medicin-

skog fakulteta (Alen Jugino-

vić, Josip Melvan, Miroslav 

Jelaska, Lucija Oršutić, Ha-

na Dogai, Andrija Matelić, 

Tomislav Matković, Mirna 

Radović i Bruno Tot) zbog 

provedbe i realizacije stu-

dentskog projekta pod nazi-

vom “Praktična znanja za 

studente”.

IV. DRUŠTVENA  
KORISNOST

Nagradu studentu poje-

dincu/grupi studenata koji 

uspješno izvršavaju student-

ske obveze i ostvare izniman 

uspjeh u javnom djelovanju i 

društveno korisnim aktivno-

stima na Sveučilištu u Spli-

tu i široj društvenoj zajednici 

dobili su:

- Ivan Mikulić, student 

preddiplomskog stručnog 

studija, smjer sportski tre-

ner taekwondoa na Kinezio-

loškom fakultetu, zbog izu-

zetnih sportskih postignuća 

na europskim i svjetskim pr-

venstvima u parataekwon-

dou, te zbog izbora za naj-

boljeg hrvatskog paraolim-

pijskog sportaša po izboru 

Hrvatskog paraolimpijskog 

odbora za 2017. godinu.

- studentskoj udruzi “Aero-

nautički klub Split” s Fakul-

teta elektrotehnike, strojar-

stva i brodogradnje Sveučili-

sta u Splitu, zbog realizacije 

koncepta Flow Design, bespi-

lotne letjelice pod oznakom 

VX-1, kojim se udruga pla-

sirala među 13 najboljih ti-

mova od 960 prijavljenih na 

svjetskom natjecanju Erics-

son Innovation Award - Food 

of Future, pod mentorstvom 

prof. Branka Klarina.

Split
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N
a proslavi Dana sveu-

čilišta svoje je redovito 

godišnje izvješće iznio 

rektor prof. Šimun An-

đelinović. Izvješće je u cijelosti 

dostupno na mrežnim stranica-

ma Sveučilišta, a mi donosimo 

najvažnije naglaske.

Rektor je na početku ista-

knuo da iza svih rezultata Sve-

učilišta “stoje ljudi, akademska 

zajednica studenata, profesora i 

svih zaposlenika koji u sinergiji 

mogu osigurati one ciljeve koji-

ma na našem splitskom Sveuči-

lištu težimo, a temeljeni su pr-

venstveno na ljudskoj, a potom 

i na znanstvenoj i umjetničkoj 

čestitosti”. Rekao je da uprav-

ljanje Sveučilištem počiva na 

Strategiji i Akcijskom planu s 

više od 600 pojedinačnih cilje-

va čije izvršenje prelazi 90 po-

sto, čime Sveučilište daje svoj 

doprinos razvoju grada Splita, 

Splitsko-dalmatinske župani-

je, Dalmacije i cijele Hrvatske. 

Izvršenjem strategije se održa-

va i “dostignuti status naboljeg 

regionalnog sveučilišta, lidera 

koji iz svoje temeljne nastavne, 

znanstvene, umjetničke i struč-

ne djelatnosti generira inova-

tivna i kreativna rješenja u 

svim segmentima sadaš-

nje složene društvene 

pojavnosti”.

Rektor je istaknuo 

neke od najvažnijih 

mjerljivih rezultata 

rada na Sveučilištu, 

predstavljamo ih po 

područjima.

Međunarodni  
položaj

– Od 2014. do danas 

Sveučilište je na Webo-

metricsovom rangira-

nju napredovalo s 2937. 

do 1015. mjesta, a među 

europskim sveučilišti-

ma zauzima 413. mjesto;

Lider stvoren strategijom
GODIŠNJE IZVJEŠĆE REKTORA ŠIMUNA ANĐELINOVIĆA

– Postalo je najbolje regional-

no sveučilište prema ljestvici 

Times Higher Education, a ne-

davno je zauzelo 8. mjesto među 

sveučilištima Nove Europe, ze-

malja koje su nakon 2000. godi-

ne ušle u Europsku uniju;

– Na ljestvici najboljih svjet-

skih sveučilišta mlađih od 50 

godina Split je među 150 naju-

spješnijih;

– Globalno strateško par-

tnerstvo s američkim sveučili-

štem Pennsylvania State od 15 

zajedničkih inicijalnih projeka-

ta do osnivanja razvojnog fonda 

(The 2018 Collaboration Deve-

lopment Fund). Upravo je pot-

pisan sporazum o strateškom 

partnerstvu za još pet godina;

– Suradnja sa svjetski ugled-

nim Technion – Israel Institute 

of Technology, regionalno sa 

Sveučilištem u Mariboru i u me-

diteranskom okruženju s fran-

cuskim sveučilištem Aix-Mar-

seille, suradnja s bavarskim 

Sveučilištem u Coburgu usmje-

renim na obrazovanje studena-

ta kroz praktične obrazovne i 

istraživačke metode;

– Izvoz znanja: studij Medi-

cine na engleskom jeziku, u su-

radnji s Regiomed Kliniken je-

dinstveni model školovanja ba-

varskih studenata medicine u 

Splitu, dvadeset Regiomedovih 

liječnika upisalo je neki od po-

slijediplomskih doktorskih stu-

dija na Medicinskom fakultetu, 

a profesori sa Sveučilišta u Spli-

tu sudjeluju u nastavi pri Regio-

med Kliniken u Coburgu.

Studentski standard
– Opremanje kuhinje i resto-

rana u studentskom domu “Dr. 

Franjo Tuđman”, uređenje re-

storana studentske prehrane 

na Medicinskom fakultetu, stu-

dentski restoran “Indeks” i kan-

tina u prostorima Sveučilišnog 

odjela za stručne studije;

– Uređena zgrada za potrebe 

studenata i studentskih udru-

ga “Studentuša”, a priprema 

se i uređenje Studentskog klu-

ba. Otvoren je Centar za savje-

tovanje studenata, opremljen 

je Ured za studente s invalidi-

tetom;

– Programi rekreacije stude-

nata uz uređenje sportske infra-

strukture, posebno novih ma-

lonogometnih terene na krovu 

studentskog doma “Dr. Franjo 

Tuđman” na Kampusu;

– Već treću godinu djeluje su-

stav financiranja studentskih 

projekata za koje se iz njihovih 

upisnina izdvaja gotovo 3 mi-

lijuna kuna;

– Kulturna događanja i 

humanitarne akcije: Stu-

dentske večeri u Tinelu, Sve-

učilišna galerija Vasko Lipo-

vac, Advent na Kampusu 

ušao je i u službeni program 

TZ Splita, već tradicionalna 

suradnja s Caritasom Split-

sko-makarske nadbiskupije 

i udrugom MoSt;

– Osigurano 61,5 miliju-

na kuna bespovratnih sred-

stava iz europskih fondova za 

rekonstrukciju doma Bruno 

Bušić.

Nastavna djelatnost
Temeljno je poslanje Sve-

učilišta u Splitu, kaže rektor, 

“osmišljavati i izvoditi kvalitet-

ne sveučilišne i stručne studije 

na preddiplomskoj, diplomskoj 

i poslijediplomskoj razini kao 

i različite oblike cjeloživotnog 

učenja”, u skladu s Hrvatskim 

kvalifikacijskim okvirom i s ja-

sno definiranim ishodima uče-

nja u svih 178 studijskih progra-

ma;

– Svi studijski programi 

prošli su uspješno reakredita-

cijski ciklus, a novi reakredita-

cijski ciklus Sveučilište u Splitu 

je sa svojim sastavnicama spre-

mno dočekalo, s dokumentima 

sustava unaprjeđenja kvalitete 

prilagođenim novim ESG stan-

dardima;

– Nakon provedenih rigoro-

znih reakreditacijskih provje-

ra čak četiri doktorska studija 

dobila su oznaku visoke razine 

kvalitete (FESB –2, FGAG–1, 

MF–1) od Agencije za znanost i 

visoko obrazovanje;

– Kako bi što više studenata 

tijekom studiranja stupilo u do-

ticaj s realnim sektorom uspo-

stavljen je sustav nastavnih ba-

za, u kojem je dosad potpisano 

više od 250 ugovora sa suradnič-

kim ustanovama i tvrtkama, či-

me je zasad u praksi obuhvaće-

no više od 300 studenata;

– Program postakademskog 

zapošljavanja kojemu je cilj pra-

vilnom selekcijom, edukacijom 

i podučavanjem ojačati uprav-

ljačke sposobnosti i vještine za 

stvaranje pretpostavki za zapo-

šljavanje i samozapošljavanje u 

tvrtkama utemeljenim na zna-

nosti, znanju i tehnologiji kroz 

Studentski poduzetnički centar 

i Studentski poduzetnički inku-

bator. Očekuje se suradnja s Mi-

nistarstvom rada i mirovinskog 

sustava i Ministarstvom zna-

nosti i obrazovanja kao i lokal-

ne zajednice i gospodarskih su-

bjekata, a projekt u vrijednosti 

20 milijuna eura prijavljen je na 

Europski socijalni fond (ESF).

Europski fondovi
Ukupni proračun Sveučili-

šta u Splitu je 288 milijuna ku-

na, dok je vrijednost ugovore-

nih EU projekata veća od 300 

milijuna kuna, a rek-

tor posebno isti-

če bespovratna 

sredstava iz Eu-

ropskog fonda za 

regionalni razvoj u okvi-

ru Poziva “Ulaganje 

u organizacijsku 

reformu i in-

frastrukturu u sektoru istraži-

vanja, razvoja i inovacija” kroz 

projekte:

– Funkcionalna integracija 

Sveučilišta u Splitu, PMFST, 

PFST te KTF-ST kroz razvoj 

znanstveno-istraživačke infra-

strukture u Zgradi tri fakulteta;

– Implementacijom suvre-

mene znanstveno-istraživačke 

infrastrukture na FGAG do pa-

metne specijalizacije u zelenoj i 

energetski učinkovitoj gradnji;

– Stavljanje u funkciju no-

voizgrađene nastambe za po-

kusne životinje na Sveučilištu 

u Splitu.

Ukupna vrijednost tih proje-

kata iznosi 189,6 milijuna kuna. 

Ostali projekti su: STIM-REI u 

vrijednosti 37 mil. kuna, razvoj 

inkubatora za visoke tehnolo-

gije – 20 mil. kuna, projekt CE-

KOM vrijedan 67 milijuna ku-

na, rekonstrukcija i nadograd-

nja Studentskog doma Bruno 

Bušić – 61,5 mil. kuna. Sadaš-

nja vrijednost aktivnih projeka-

ta Horizon 2020, Erasmus+, In-

terreg Med itd., iznosi više od 23 

mil. kuna. Na indikativnoj listi 

se nalaze i Znanstveno-inova-

cijski centar, Tehnološki park 

u Klisu i Centar mediteranske 

poljoprivrede.

Sveučilište u zajednici
– Strategija razvoja urbanog 

područja, odnosno aglomeraci-

je Splita besplatno izrađena za 

grad Split, Splitsko-dalmatin-

sku županiju i druge jedinice 

lokalne samouprave. Tim mul-

ti-sektorskim strateškim okvi-

rom planira se razvoj urbanog 

područja kao cjeline unutar 

jasno definirana razdoblja, tj. 

za sedmogodišnje razdoblje u 

skladu s višegodišnjim finan-

cijskim okvirom kohezijske po-

litike Europske unije. Vrijed-

nost projekta je 62,7 milijuna 

eura. Sveučilište u Splitu za taj 

je pothvat dobilo nagradu Split-

sko-dalmatinske županije.

Razvoj infrastrukture
– Općina Klis donirala je 

Sveučilištu zemljište od 220 ti-

suća četvornih metara, koje je 

upisano u stopostotnom vla-

sništvu Sveučilišta u Splitu, a 

u sklopu promjena GUP-a upi-

sano je kao Sveučilišni kampus;

– Za potrebe Filozofskog fa-

kulteta i Rektorata, kupljena 

je zgrada Poljičanka, ex Brodo-

merkur, neto površine oko 9 ti-

suća četvornih metara, vrijed-

nosti 105 milijuna kuna;

– Grad Split donirao je ze-

mljište u Spinutu oko budućeg 

Tehnološkog parka i Student-

skog doma Bruno Bušić, povr-

šine oko 9 tisuća četvornih me-

tara;

– Vlada je Sveučilištu u Spli-

tu donirala tri nekretnine u Uli-

ci R. Boškovića te u Jobovoj uli-

ci, kojima će se zatvoriti fi-

nancijska konstrukcija 

za kupovinu i pre-

namjenu Polji-

čanke;

– Sređeni imovinsko-prav-

ni odnosi Zgrade tri fakulteta 

neto površine 36 tisuća četvor-

nih metara, koja je u potpunosti 

stavljena u funkciju;

– U južnom tornju Sveučiliš-

ne knjižnice opremljena i stav-

ljena u funkciju konferencijska 

dvorana Don Frane Bulić.

– Sve nabrojeno povećalo je 

imovinu Sveučilišta u Splitu za 

više od 500 milijuna kuna.

Kadrovska obnova
Na početku mandata sadaš-

nje Uprave Sveučilište u Splitu 

imalo je 1532 zaposlenika, bez 

plana kadrovskog upravljanja. 

Na dan 31. prosinca 2017. Sveu-

čilište u Splitu broji 1762 zapo-

slenika.

“Bilo bi pretjerano reći da 

nismo zadovoljni, jer se odnos 

broja studenata u odnosu na 

broj zaposlenika poboljšao, ali 

valja nam dostignuti zaostatak 

od 300 zaposlenika te nastaviti 

istu politiku strateškog uprav-

ljanja koeficijentima, kako bi-

smo potvrdili strateški cilj da 

Sveučilište u Splitu brine o ra-

zvoju karijera svog znanstve-

no-nastavnog, umjetničko-na-

stavnog, nastavnog, suradnič-

kog i nenastavnog osoblja. U 

tome očekujem razumijevanje, 

podršku i potporu ministrice i 

resornog ministarstva.”

Zaključci
“Sveučilište u Splitu više ni-

je ono isto sveučilište od prije če-

tiri godine. Postali smo najbolje 

regionalno sveučilište. Možda 

toga nismo ni sami svjesni, ali 

uz ponos i radost, radi toga po-

stignuća ide i velika odgovor-

nost. Ne kako bismo ostali na 

toj poziciji, nego postali i još 

bolji. Ali ne radi rang-lista, ne-

go radi naše djece i njihove bu-

dućnosti.”

“Internacionalizacija sve-

učilišta je pokretač podizanja 

razine vlastite kvalitete i kom-

petitivnosti. Ukoliko mudro bu-

demo preuzimali najbolja isku-

stva naših strateških partnera, 

naš rast i razvoj dovest će nas u 

društvo najboljih.”

“Naš opstanak i razvoj, 

premda smo javno sveučilište 

i financiramo se iz proračuna, 

ponajviše ipak ovisi o nama sa-

mima. Ustrajnost u provođenju 

i ispunjavanju naših strateških 

odrednica te uporan rad i težnja 

k izvrsnosti kroz mjerljive cilje-

ve i postignuća, a po tim načeli-

ma bio je usmjeren rad ove upra-

ve. Samo tako možemo osigu-

rati budućnost u kojoj ćemo se 

znati nositi sa svim izazovima 

suvremenog svijeta. Isključivo 

na principima akademskih slo-

boda i autonomije izgradit ćemo 

samoodrživo sveučilište koje je 

spremno svoju raznolikost po-

drediti izvrsnosti i interdiscipli-

narnosti, izvrsnost efikasnosti, 

a efikasnost uspješnosti.”

“Dopustite mi da citiram na-

šeg studenta Alena Juginovića: 

‘Kad visoko postavimo ciljeve i 

zajedno se uhvatimo ukoštac sa 

svim izazovima, možemo posti-

ći i nemoguće’.”

Rektor Sveučilišta u Splitu prof. Šimun Anđelinović

Split
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O
d 3. do 8. lipnja ove go-

dine održana je šesta 

po redu “Thematic 

CERN School of Com-

puting”, u zajedničkoj organi-

zaciji CERN-a u Ženevi i Fakul-

teta elektrotehnike, strojar-

stva i brodogradnje u Splitu. 

Ova škola, dio “CERN Scho-

ol of Computing” serije škola, 

uspostavljena je 2013. godine u 

Splitu u prostorima MedILS-a, 

s idejom da se odabere jedna od 

tema modernog znanstvenog 

računarstva i obradi se u tje-

dan dana. Zbog izvrsnog uspje-

ha prve škole nastavljena je i 

dalje, te je ove godine održana 

šesta po redu. Zanimljivo je na-

glasiti da je uobičajeno ovakve 

škole održavati svake godine u 

drugoj zemlji, zbog međuna-

rodnog karaktera CERN-a kao 

svjetskog laboratorija, ali zbog 

jako dobrih uvjeta za održava-

nje škole u MedILS-u, te zbog 

zalaganja osoblja MedILS-a i 

lokalnog organizacijskog od-

bora, CERN ovu tematsku ško-

lu održava u Splitu od njezina 

osnivanja do danas.

Proces selekcije
Ovogodišnju školu je otvo-

rio dekan FESB-a prof. Sven 

Gotovac, a poseban gost bio je 

i direktor CERN-ova odjela za 

računarstvo dr. sc. Frederic 

Hemmer.

Škola je namijenjena stu-

dentima, inženjerima i mla-

dim znanstvenicima s nekoli-

ko godina iskustva u fizici če-

stica, računarstvu ili srodnim 

S
plitski znanstvenik 

prof. Dragan Poljak s 

Fakulteta elektroteh-

nike, strojarstva i bro-

dogradnje Sveučilišta u Spli-

tu u suautorstvu s prof. Kha-

lilom El Khamlichi Drissijem 

s francuskog sveučilišta 

Clermont Auvergne u Cler-

mont-Ferrandu objavili su 

nedavno u SAD-u svoju knji-

gu “Computational Methods 

in Electromagnetic Compa-

tibility”. Nakladnik knjige je 

ugledni Wiley iz New Jerseya.

Knjiga “Computational 

Methods in Electromagnetic 

Compatibility” plod je trina-

estogodišnje suradnje prof. 

Poljaka i prof. Drissija, te 

pruža uvid u brojna područ-

ja elektromagnetske kompa-

tibilnosti kojima se u posljed-

njih dvadesetak godina bave 

Piše prof. IvIca puljak

Škole poput CERN-ove obično se održavaju svake godine 
u drugoj zemlji, ali zbog jako dobrih uvjeta u MedILS-u i 
organizacijskog umijeća FESB-a, tematska škola svjetski 
poznatog instituta u Splitu je već šest godina

Polaznici su razgledali Split

Prof. Dragan Poljak sa splitskog FESB-a i njegov suradnik prof. Khalil El Khamlichi Drissi

Knjiga dvojca Poljak-Drissi u SAD-u
JOŠ JEDAN USPJEH ZNANSTVENIKA SA SPLITSKOG FESB-A

CERN-ova 
‘škola računanja’ 
pod Marjanom

FESB I MEDILS OPET UGOSTILI SKUP 
SLAVNOG ŠVICARSKOG INSTITUTA

poljima. Ove godine je škola 

okupila 28 studenata 19 razli-

čitih nacionalnosti, među ko-

jima su i tri studenta s FESB-

a. Proces selekcije sastoji se od 

pažljive procjene mogućnosti 

sudionika za praćenje progra-

ma škole, zbog tema koje su vi-

soko tehnološke i zahtijevaju 

veliku razinu motiviranosti 

i spremnosti na strpljiv i pre-

dan rad. Osim tematske škole 

posvećenoj jednoj odabranoj 

temi, “CERN School of Com-

puting” ima još i takozvanu 

“glavnu školu”, koja traje dva 

tjedna, svake godine se održa-

va u drugoj zemlji, ima 70-ak 

sudionika, a ove godine se odr-

žava u Tel Avivu u Izraelu. Go-

dine 2007. održana je u Dubrov-

niku u organizaciji CERN-a i 

FESB-a. Također se u CERN-

u svake godine održava tako-

zvana “Inverted CERN School 

of Computing”, u kojoj studenti 

na nekoliko dana postanu pro-

fesori i prezentiraju moderne 

teme iz fizike i računarstva 

znanstvenicima u CERN-u. 

Autor ovoga teksta je predsjed-

nik Advisory Boarda, Savjeto-

davnog odbora “CERN School 

of Computing”, tijela koje koor-

dinira organizaciju svih ovih 

škola. Direktor škole i glavni 

organizator je dr. sc. Sebasti-

an Lopienski iz CERN-a.

Tema ovogodišnje temat-

ske škole u Splitu je bila “High 

Throughput Distributed Pro-

cessing of Future HEP Data”, 

a sadržavala je tri posebne 

podteme:

1) Tehnologije i platforme;

2) Paralelni i optimizirani 

razvoj znanstvenog softvera;

3) Efektivni I/O za znanstve-

ne aplikacije.

Dr. sc. Andrzej Nowak iz 

tvrtke TIK services iz Ženeve 

kroz seriju predavanja i vježbi 

uveo je studente u temu efika-

snog računarstva, dizajna ori-

jentiranog prema podacima 

te na kraju dao pregled budu-

ćih tehnologija i platformi. Dr. 

sc. Danilo Piparo iz CERN-a je 

naprije prezentirao računalne 

izazove nove generacije instru-

menata na LHC ubrzivaču, za-

tim je uveo studente u moder-

ne metode programiranja u 

znanosti, te završio temama 

paralelnog računarstva i ra-

znim aspektima sigurnosti. 

U zadnjoj seriji predavanja i 

vježbi dr. sc. Sebastien Ponce 

iz CERN-a studentima je pre-

zentirao najnovije metode po-

hrane podataka, uz razne as-

pekte federacije podatka, para-

leliziranja pohrane i pregleda 

podataka, rizike od gubitaka 

podataka, te razne aspekte op-

timiziranja i sigurnosti rada s 

podacima.

Peka za matematičare
Osim predavanja i vježbi na 

računalima, škola je sadržava-

la dva dodatna znanstvena pre-

davanja akademika Miroslava 

Radmana i prof. Ivice Puljka, 

seriju predavanja samih stude-

nata te je završila ispitom.

Osim znanstvenog dijela, 

studenti su uživali i u raznim 

sportskim i socijalnim aktiv-

nostima, od službenog i osob-

nog razgledavanja grada Spli-

ta, do raftinga na Cetini, koji je 

završio tradicionalnom pekom 

u Radmanovim mlinicama.

Prema komentarima stude-

nata i organizatora iz CERN-a, 

i ovogodišnja škola je bila izu-

zetno uspješna. Znanstveni 

dio programa je bio intenzi-

van, studenti aktivni i zainte-

resirani, socijalni i sportski dio 

programa bogat raznim doga-

đanjima, a, kao i uvijek, bilo je 

i zanimljivih detalja koji će se 

dugo prepričavati među sudio-

nicima. Premda je održavanje 

ove škole šest godina zaredom 

u istom mjestu već veliki pre-

sedan, mi se nadamo da će se 

škola i dogodine vratiti u Split, 

na MedILS.

Više informacija o ovo-

godišnjoj školi nalazi se na 

stranicama: indico.cern.ch/

event/689372/

Split
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Offers a comprehensive overview of the recent advances in the area 
of computational electromagnetics

Computational Methods in Electromagnetic Compatibility offers a review of the most 
recent advances in computational electromagnetics. The authors—noted experts in 
the field—examine similar problems by taking different approaches related to antenna 
theory models and transmission line methods. They discuss various solution methods 
related to boundary integral equation techniques and finite difference techniques.

The topics covered are related to realistic antenna systems including antennas for 
air traffic control or ground penetrating radar antennas; grounding systems (such as 
grounding systems for wind turbines); biomedical applications of electromagnetic 
fields (such as transcranial magnetic stimulation); and much more. The text features 
a number of illustrative computational examples and a reference list at the end of 
each chapter. The book is grounded in a rigorous theoretical approach and offers 
mathematical details of the formulations and solution methods. This important text:

•    Provides a trade-off between a highly efficient transmission line approach 
and antenna theory models providing analysis of high frequency and 
transient phenomena

•   Contains the newest information on EMC analysis and design principles 

•    Discusses electromagnetic field coupling to thin wire configurations and 
modeling in bioelectromagnetics

Written for engineering students, senior researchers and practicing electrical 
engineers, Computational Methods in Electromagnetic Compatibility provides a 
valuable resource in the design of equipment working in a common electromagnetic 
environment.

DRAGAN POLJAK, Ph.D., is the Full Professor at Department of Electronics and 
Computing, Faculty of electrical engineering, mechanical engineering and naval 
architecture at the University of Split. He is also Adjunct Professor at Wessex Institute 
of Technology (WIT) and a member of the WIT Board of Directors. 

KHALIL EL KHAMLICHI DRISSI, Ing., Ph.D., is the Full Professor at the Department 
of Electrical Engineering at Clermont Auvergne University in France. In addition, 
he is senior researcher at Institute Pascal Laboratory and member of National Council 
of Universities (CNU-63).
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istraživačke grupe dvojice 

znanstvenika. Ova uspješna 

suradnja rezultirala je s ne-

koliko zajedničkih projekata 

te brojnim radovima u znan-

stvenim časopisima i zborni-

cima s međunarodnih sku-

pova.

Osim teorijskih aspekata 

koje knjiga obuhvaća, obra-

đeni su i brojni problemi iz 

inženjerske prakse. Najzna-

čajnija područja koja se ana-

liziraju u ovoj publikaciji su 

realistični antenski sustavi, 

georadar, sustavi uzemljenja, 

biomedicinske primjene elek-

tromagnetskih polja...

Knjiga je podijeljena u dva 

dijela. Prvi dio obrađuje spre-

gu elektromagnetskih polja 

sa žičanim strukturama te 

obuhvaća uvodne aspekte 

računalnog elektromagne-

tizma, usporedbu teorije 

antena i prijenosnih linija, 

analizu komunikacijskih i 

energijskih kabela, tranzi-

jentnu analizu uzemljivač-

kih sustava te kanala mu-

nje. U drugom dijelu knjige 

opisuje se napredno modeli-

ranje fenomena u bioelektro-

magnetizmu (izloženost ljudi 

neželjenom zračenju i biome-

dicinske aplikacije elektro-

magnetskih polja) primje-

nom različitih numeričkih 

metoda, poput metode mo-

menata, metode rubnih ele-

menata, hibridnih metoda...

Knjiga sadrži velik broj 

ilustrativnih primjena pro-

računa elektromagnetskih 

polja u realističnim scenari-

jima. Prvenstveno može po-

služiti studentima doktor-

skog studija elektrotehnike i 

fizike, ali i studentima viših 

godina diplomskog studija 

elektrotehnike i fizike te in-

ženjerima u praksi.

O knjizi je objavljen čla-

nak i na portalu sveučili-

šta Clermont Auvergne, na 

čijoj Politehnici i Pascalo-

vom institutu radi jedan od 

autora, prof. Khalil El Kha-

mlichi Drissi. Dostupan je 

na adresi http://www.uca.

fr/computational-methods-

in-electromagnetic-compa-

tibility-66398.kjsp.  R.I.

Dekan FESB-a 
prof. Sven 
Gotovac na 
CERN-ovoj školi

CERN-ova škola na MedILS-u
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SVEUČILIŠTE U SPLITU
SVEUČILIŠNI ODJEL ZA  

FORENZIČNE ZNANOSTI
raspisuje

NATJEČAJ
za izbor

1. Jednog izvršitelja (m/ž) na radno mjesto i u znanstveno-nastavno 
zvanje izvanredni profesor iz znanstvenog područja društvene zna-
nosti, znanstveno polje Ekonomija, znanstvena grana Računovod-
stvo na Katedri za ekonomske i humanističke znanosti u forenzici.
2. Jednog izvršitelja (m/ž) u naslovno znanstveno-nastavno zvanje 
izvanredni profesor iz znanstvenog područja društvene znanosti, 
znanstveno polje Ekonomija na Katedri za ekonomske i humanističke 
znanosti u forenzici.
Svi pristupnici moraju ispunjavati uvjete propisane odredbama Zako-
na o znanstvenoj djelatnosti i visokom obrazovanju (“Narodne novi-
ne”, broj 123/03, 198/03, 105/04, 174/04, 02/07, 46/07, 45/09, 
63111, 94/13, 139/13, 101/14, 60/15 te 131/17), Pravilnika Sveu-
čilišnog odjela za forenzične znanosti te Statuta Sveučilišta u Splitu.
Pristupnici na natječaj trebaju priložiti u tiskanom obliku:
- vlastoručno potpisanu prijavu uz naznaku za koju se točku prijav-
ljuju,
- životopis,
- preslik osobne iskaznice,
- preslik domovnice iii preslik potvrde o državljanstvu države članice 
EU,
- preslik diplome (iii druge potvrde) o odgovarajućoj stručnoj spremi, 
odnosno akademskom stupnju,
- uvjerenje nadležnog suda da se protiv podnositelja prijave ne vodi 
kazneni postupak (ne starije od 6 mjeseci),
- potvrdu o poznavanju hrvatskog jezika - C1 stupanj europske razi-
ne (za pristupnike iz država članica EU).
Pristupnici natječaju trebaju dostaviti i dokaze o ispunjavanju nužnih 
uvjeta propisanih Odlukom o nužnim uvjetima za ocjenu nastavne i 
znanstveno-stručne djelatnosti u postupku izbora u znanstveno-na-
stavna zvanja (“Narodne novine”, broj 122/2017), prikaz nastavne 
i znanstvene djelatnosti, popis radova te radove relevantne za izbor 
(separate radova u elektroničkom obliku).
Na oglašeni natječaj mogu se, pod jednakim uvjetima, javiti osobe 
oba spola. Svu dokumentaciju potrebno je dostaviti u dva primjerka.
Prijave se predaju u roku od 30 dana od dana objave natječaja u “Na-
rodnim novinama” na adresu: Sveučilište u Splitu, Sveučilišni odjel za 
forenzične znanosti, Ruđera Boškovića 33, 21000 Split, s naznakom: 
“Natječaj za radno mjesto/naslovno zvanje izvanrednog profesora”.
Zakašnjele i nepotpune prijave neće se razmatrati. O rezultatima 
natječaja kandidati/kandidatkinje će biti obaviješteni u roku od 15 
dana od dana donošenja odluke o izboru.

Temeljem odluka Fakultetskog vijeća s pete redovite sjednice od 
15. veljače 2018. god. i druge izvanredne sjednice od 17. svibnja 

2018. god.

KATOLIČKI BOGOSLOVNI FAKULTET  
SVEUČILIŠTA U SPLITU

r a s p i s u j e

N A T J E Č A J
1. za izbor u suradničko zvanje i na radno mjesto poslijedoktoranda 
iz područja humanističkih znanosti, polja teologije i grane pastoral-
ne teologije na Katedri pastoralnog bogoslovlja (1 izvršitelj m/ž).
2. za izbor u znanstveno-nastavno zvanje i na radno mjesto docen-
ta iz područja humanističkih znanosti, znanstvenog polja teologije 
i grane ekumenske teologije na Katedri ekumenskog bogoslovlja (1 
izvršitelj m/ž).
Kandidati za navedena radna mjesta trebaju ispunjavati uvjete 
propisane Zakonom o znanstvenoj djelatnosti i visokom obra-
zovanju (NN 123/03, 198/03, 105/04, 174/04, 2/07, 46/07, 
45/09, 63/11, 94/13, 139/13, 101/14, 60/15), uvjete propisane 
Odlukom Rektorskog zbora o nužnim uvjetima za ocjenu nastavne 
i stručne djelatnosti u postupku izbora u znanstveno-nastavna 
zvanja ili umjetničko-nastavna zvanja (NN br. 106/06), Pravilnikom 
Nacionalnog vijeća za znanost (NN 84/05), Statutom Sveučilišta u 
Splitu, Statutom KBF-a u Splitu te Pravilnikom o izboru u nastavna 
i suradnička zvanja i odgovarajuća radna mjesta na Katoličkom bo-
goslovnom fakultetu Sveučilišta u Splitu.
Uz prijavu za natječaj pristupnici su dužni priložiti:
1. potpisani životopis,
2. “nihil obstat” svoga ordinarija (pristupnici klerici),
3. domovnicu ili dokaz o državljanstvu neke druge države,
4. izvješće o ispunjavanju natječajnih, odnosno minimalnih zakon-
skih uvjeta, potrebnih za izbor u zvanje i na radno mjesto prema 
natječaju,
5. za strane državljane dokaz o poznavanju hrvatskog jezika (na-
predno poznavanje).
Sve radove i natječajnu dokumentaciju potrebno je predati u četiri 
primjerka te snimljene u PDF-u na CD-u s natječajnom dokumen-
tacijom (izvješća, popise radova i životopis).
Prijavu s dokazima o ispunjavanju uvjeta pristupnici natječaja tre-
baju predati u roku 30 dana od dana objave natječaja u Narodnim 
novinama na adresu Fakulteta s naznakom “za natječaj”.
Zakasnjele i nepotpune prijave neće se razmatrati.
Prijave se podnose na adresu: Sveučilište u Splitu, Katolički bogo-
slovni fakultet, Zrinsko-frankopanska 19, p.p. 329, HR – 21000 
Split.

SVEUČILIŠTE U SPLITU
raspisuje

JAVNI NATJEČAJ
za prodaju nekretnina

prikupljanjem pisanih ponuda

1. Predmet prodaje
Predmet prodaje su nekretnine:

1.1. Poslovni prostor u Splitu, Ruđera Boškovića 22-24, 
koji je izvanknjižno vlasništvo Sveučilišta u Splitu, a koji 
u naravi predstavlja poslovni prostor sveukupne povr-
šine 1405,83 m² podne površine, odnosno 1143,52 m² 
korisne vrijednosti u podrumu, suterenu i prizemlju 
stambenih zgrada, označenih kao ZGR 5355/1 i ZGR 
5355/2, obje u K.O. Split (zk.ul. 15443);
1.2. Poslovni prostor u Splitu, Jobova 8, koji je izvan-
knjižno vlasništvo Sveučilišta u Splitu, a koji u naravi 
predstavlja poslovni prostor sveukupne površine 
424,44 m² u prizemlju stambeno-poslovne zgrade, 
označene kao ČEST.ZEM. 7198/12, u K.O. Split (zk.ul. 
15434).

2. Početna cijena
Početna cijena za predmet prodaje iz točke 1.1. ovog 
natječaja utvrđuje se u visini od 774.190,59 EUR-a 
u kunskoj protuvrijednosti prema srednjem tečaju 
HNB-a na dan plaćanja.
Početna cijena za predmet prodaje iz točke 1.2. ovog 
natječaja utvrđuje se u visini od 578.000,00 EUR-a 
u kunskoj protuvrijednosti prema srednjem tečaju 
HNB-a na dan plaćanja.
Početne cijene su utvrđene na temelju procjembe-
nog elaborata izrađenog od strane društva ovlašte-
nog za obavljanje procjena nekretnina HPB – nekret-
nine d.o.o. Zagreb, svibanj 2018. godine.

3. Opis nekretnina
Nekretnine iz ovog natječaja predstavljaju poslovne 
prostore – nekretnine darovane Sveučilištu u Splitu 
Odlukom Vlade Republike Hrvatske klasa: 022-03/17-
04/209, urbroj: 50301-26/09-17-2 od 1. lipnja 2017. 
godine, koji se nalaze u ulici Ruđera Boškovića, u nepo-
srednoj blizini sveučilišnog kampusa Visoka u Splitu, 
odnosno u Jobovoj ulici na području Spinut u Splitu.

4. Dokumentacija koja se mora priložiti uz ponudu

– za fizičku osobu: ime i prezime, OIB, adresa, preslika 
osobne iskaznice,
– za pravnu osobu: naziv, OIB, adresa sjedišta, preslika 
rješenja o upisu u sudski ili drugi mjerodavni registar,
– ponuđenu kupoprodajnu cijenu,
– dokaz o uplati jamčevine,
– detaljan opis sadržaja i namjene za poslovni prostor,
– izjavu ponuditelja o davanju suglasnosti Sveučilištu 
u Splitu za obradu i pohranu osobnih podataka po-
nuditelja zaprimljenih u svrhu provedbe i realizacije 
ovog natječaja,
– izjavu ponuditelja o prihvaćanju svih uvjeta natje-
čaja.

5. Rok za podnošenje i način dostave ponude
Pisana ponuda za kupnju se dostavlja poštom ili 
neposredno na protokol, u zatvorenoj omotnici, na 
adresu: Sveučilište u Splitu, Poljička cesta 35, 21000 
Split, s naznakom: “Za natječaj – prodaja nekretnine 
(poslovni prostor Ruđera Boškovića 22-24/Jobova 
8) – Ne otvaraj”.
Pisana ponuda za kupnju može se podnijeti za jednu 
ili obje nekretnine iz točke 1. ovog natječaja i to u 
roku od 21 dana računajući od prvog slijedećeg dana 
nakon objave ovog natječaja u dnevnom listu “Slo-
bodna Dalmacija”.

6. Iznos i način plaćanja jamčevine
Sudionici natječaja dužni su uplatiti jamčevinu, i to na 
sljedeći način: Jamčevina se plaća u iznosu od 10 % 
od utvrđene početne cijene na žiro račun Sveučilišta 
u Splitu broj IBAN: HR8623300031100025103, model 
HR00, poziv na broj 2100–OIB ponuditelja, s nazna-
kom: “Jamčevina – prodaja nekretnine”.
Potvrda o uplati jamčevine mora biti dostavljena uz 
ponudu.
Izabranom ponuditelju uplaćena jamčevina se ura-
čunava u konačni iznos kupoprodajne cijene dok se 
ostalim sudionicima natječaja u roku od 15 dana od 
dana donošenja odluke o izboru vraća u nominalnom 
iznosu bez kamata.
Sudionik natječaja koji povuče ponudu nakon 
otvaranja ponuda gubi pravo na povrat uplaćene 
jamčevine.
Jamčevina se ne vraća ukoliko najpovoljniji ponuditelj 
ne zaključi ugovor o kupoprodaji u propisanom roku 
ili ukoliko se ugovor raskine uslijed neplaćanja kupo-
prodajne cijene.
Sudionicima natječaja kojima ponude budu utvrđene 
kao nevaljane ili nepovoljne, uplaćena jamčevina vra-
tit će se u roku od 8 dana od dana donošenja odluke o 
izboru najpovoljnije ponude.

7. Odluka o izboru najpovoljnijeg ponuditelja ili poni-
štenju natječaja
Nepravovremene, nepotpune i neodređene ponude, 
kao i one s ponuđenom cijenom nižom od početne 
cijene, neće se uzeti u razmatranje.
Odluka o izboru najpovoljnijeg ponuditelja ili poni-
štenju natječaja bit će donijeta u roku od 30 dana od 
dana isteka roka za dostavu pisanih ponuda.
Obavijest o rezultatima natječaja bit će dostavljena 
sudionicima natječaja u roku od 15 dana od dana do-
nošenja odluke o izboru ili poništenju natječaja.

8. Rok za sklapanje ugovora
Sudionik natječaja čija ponuda bude prihvaćena kao 
najpovoljnija dužan je sklopiti s prodavateljem ugo-
vor o kupoprodaji u roku od 15 dana računajući od 
dana donošenja odluke o izboru.
Kupac će prodavatelju isplatiti kupoprodajnu cijenu, 
umanjenu za iznos uplaćene jamčevine, na način i u 
rokovima koji će se utvrditi ugovorom o kupoprodaji.
Ugovorom o kupoprodaji utvrdit će se i svi ostali uvjeti 
kupoprodaje.

9. Ostale odredbe
Prodaja nekretnine obavlja se po načelu “viđeno – ku-
pljeno”, što isključuje sve naknadne prigovore kupca, 
odnosno bilo kakvu odgovornost prodavatelja glede 
materijalnih nedostataka nekretnina.
Prodavatelj će izdati kupcu tabularnu ispravu nakon 
što kupac isplati kupoprodajnu cijenu u cijelosti.
Ukoliko natjecatelj čija je ponuda prihvaćena zakasni s 
plaćanjem kupoprodajne cijene, obvezan je na plaća-
nje zakonskih zateznih kamata od dana dospijeća do 
dana plaćanja.
Prodavatelj zadržava pravo poništenja natječaja, od-
nosno neprihvaćanja niti jedne pristigle ponude, bez 
obveze da ponuditeljima obrazloži razloge poništenja 
natječaja ili neprihvaćanja ponude te bez ikakve 
odgovornosti ili obveze naknade bilo kakvih troškova 
prema ponuditeljima.
Osim ugovorene kupoprodajne cijene, kupac u 
cijelosti snosi sve troškove postupka natječaja, 
objave natječaja, sastavljanja ugovora o kupoprodaji 
nekretnine, ovjere potpisa i ostale troškove javnog 
bilježnika, eventualni porez na promet nekretnina i 
ostale pripadajuće poreze i pristojbe vezane uz reali-
zaciju kupoprodaje nekretnina. Sve informacije mogu 
se dobiti na Rektoratu Sveučilišta u Splitu, na broj 
telefona 021/558-200, uključujući i podatke o terminu 
pregleda poslovnog prostora.
Ovaj natječaj će se objaviti u dnevnom listu “Slobodna 
Dalmacija”, a rok za davanje pisanih ponuda počinje 
teći od dana objave natječaja.

U 
knjižnici Hrvatskih 

studija Sveučilišta 

u Zagrebu 15. lipnja 

održana je hrvatska 

promocija knjige “Introduc-

tion to Deep Learning: From 

Logical Calculus to Artifici-

al Intelligence” doc. Sandra 

Skansija, koju smo u pret-

hodnom broju Universita-

sa široko predstavili u inter-

vjuu s autorom. Promocija 

je održana u organizaciji Hr-

vatskih studija, Sekcije za fi-

lozofiju uma i kognitivnu zna-

nost Hrvatskoga filozofskoga 

društva i Udruge studenata 

HS-a Studia Croatica. Knji-

gu su predstavili prof. Zdrav-

ko Radman s Instituta za filo-

zofiju, prof. Boris Vrdoljak s 

Fakulteta elektrotehnike i ra-

čunarstva, prof. Davor Lauc 

s Filozofskog fakulteta u Za-

grebu, doc. Leo Mršić s viso-

kog učilišta Algebra i mr. Ni-

noslav Čerkez iz tvrtke IN2 

d.o.o., a na predstavljanju se 

okupio značajan broj studena-

ta i profesora. Predstavljanju 

su, među ostalima, nazočili 

prorektori Sveučilišta u Za-

grebu prof. Ante Čović i prof. 

Miljenko Šimpraga, povjere-

nica za nastavu HS-a prof. Na-

da Zgrabljić Rotar, savjetnik 

pročelnika mr. Petar Marija 

Radelj, akademik Mislav Je-

žić, prof. Pavo Barišić i drugi. 

Na predstavljanju je iznesen 

podatak da je u četiri mjeseca 

na Springerovoj stranici, u či-

Prodano 23.000 poglavlja 
‘Uvoda u dubinsko učenje’

PREDSTAVLJANJE KNJIGE DOC. SANDRA SKANSIJA O UMJETNOJ INTELIGENCIJI

joj je ediciji knjiga objavljena, 

prodano već 23.000 pojedinač-

nih poglavlja.

Prof. Radman istaknuo je 

da je objava ove knjige sna-

žan vjetar u leđa radu Sekci-

je za filozofiju uma i kogni-

tivnu znanost Hrvatskoga 

filozofskoga društva te izra-

zio nadu i da će institucije 

države prepoznati važnost 

ovog interdisciplinarnoga 

područja. Knjigu je ocijenio 

važnom na svjetskoj razi-

ni, na čemu je čestitao doc. 

Skansiju.

Prof. Vrdoljak s FER-a re-

kao je da je tema koju pokri-

va ova knjiga međunarod-

no važna. Opisao je i sadržaj 

knjige koja pregledno prika-

zuje i objašnjava veze filo-

zofije, logike i računarstva. 

Pojasnio je da se važnost du-

bokog učenja značajno po-

većala u zadnjem desetlje-

ću kao posljedica povećanja 

procesorskih mogućnosti ra-

čunala.

– Računala već danas po-

staju preciznija i točnija od 

ljudi u prepoznavanju slova, 

lica, pa čak i u medicinskoj 

dijagnostici. Široka je pri-

mjena i u jeziku i prevođe-

nju – istaknuo je.

Čerkez je upozorio na važ-

nost činjenice da je knjiga iz-

dana u važnoj međunarod-

noj ediciji, zbog čega će nje-

zin kvalitetni sadržaj doći 

do vrlo širokoga broja ljudi. 

Istaknuo je da je ovo jedna od 

rijetkih knjiga koja složeno 

područje umjetne inteligen-

cije promatra jednostavno i 

interdisciplinarno, a stil pi-

sanja je vrlo ležeran.

Doc. Mršić je rekao da 

Hrvatska rijetko ima prili-

ku da u nečemu bude najbo-

lja, a ovu knjigu i uspjeh hr-

vatskih stručnjaka u ovom 

području ocijenio je baš ta-

kvom situacijom. Upozorio je 

i da pojavni oblici primjene 

dubokog učenja postaju sve 

češći, a trendovi upućuju na 

to da će razvoj takvih susta-

va biti brz i snažan.

Mr. Radelj je zahvalio 

predstavljačima i autoru te 

izrazio ponos činjenicom 

da je jedan ovako uspješan 

znanstvenik odabrao baš Hr-

vatske studije iako je imao 

puno drugih ponuda. Na-

glasio je da će Hrvatski stu-

diji, koji su trenutačno u po-

stupku transformacije, svoju 

budućnost graditi upravo na 

izvrsnosti mladih i radišnih 

nastavnika i znanstvenika.

  I. Perkov
  SnImIo DamIr HumSkI

Zagreb
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Latinska Amerika 
spojila je europsku 
i američku bioetiku

FERNANDO LOLAS STEPKE, PSIHIJATAR I BIOETIČAR SVJETSKOGA GLASA

Intervju

P
ovodom dodjele 3. me-

đunarodne godišnje 

Nagrade “Fritz Jahr” 

za istraživanje i pro-

micanje europske bioetike 

koju dodjeljuje Dokumenta-

cijsko-istraživački centar 

za europsku bioetiku Fritz 

Jahr Sveučilišta u Rijeci i 

Znanstveni centar izvrsno-

sti za integrativnu bioetiku 

Filozofskog fakulteta Sveu-

čilišta u Zagrebu, dobitnik 

Nagrade, čileanski profe -

sor Fernando Lolas Step-

ke, u pratnji supruge Luz 

Caroline Echevarría i vele-

poslanika Republike Čile u 

Hrvatskoj Juan Luisa Nila 

posjetio je dana 18. svibnja 

Fakultet zdravstvenih stu-

dija Sveučilišta u Rijeci, na 

kojem je i održao predavanje 

pod naslovom “Anthropolo-

gical Medicine of the Heidel-

berg School (with special re-

gard to the contributions of 

Viktor von Weizsäcker and 

Paul Christian)”. Ujedno je 

i primio diplomu gostujućeg 

predavača Fakulteta zdrav-

stvenih studija Sveučilišta 

u Rijeci. Isto tako, na 17. lo-

šinjskim danima bioetike, 

održanima 20-23. svibnja u 

Malom Lošinju, prof. Lolas 

je održao plenarno izlaganje 

pod naslovom “The Herme-

neutical Dimension of the 

Bioethical Enterprise”.

Od hobija - profesija
Profesor Fernando Lo -

las Stepke je psihijatar spe-

cijaliziran za psihosomat-

sku medicinu, školovan u 

Njemačkoj i SAD-u. Ravna-

telj je Interdisciplinarnog 

centra za bioetičke studije 

i Programa globalne bioeti-

ke Instituta za međunarod-

ne studije Sveučilišta u Či-

leu te zamjenik direktora či-

leanskog Visokog vijeća za 

obrazovanje. Član je Među-

narodnog povjerenstva za 

bioetiku UNESCO-a, etič-

kih povjerenstava Svjet-

ske udruge za psihijatriju 

i Svjetske federacije udru-

ga za biološku psihijatriju. 

Redoviti je član Čileanske 

akademije za jezik, dopisni 

član Kraljevske španjolske 

RazgovaRao:
 Toni BuTerin

Mi smo preuzeli bioetička načela ponajprije iz Sjedinjenih Američkih Država, jer SAD ima i kulturalni i ekonomski utjecaj na 
zemlje Latinske Amerike od razdoblja stjecanja neovisnosti tih zemalja od Španjolske, i zato smo uvidjeli da je latinoamerička 
atmosfera pogodna za integriranje utjecaja Europe i SAD-a

Fernando Lolas Stepke nakon primitka nagrade

akademije te počasni doktor 

nekoliko sveučilišta diljem 

Argentine, Brazila i Perua.

Obnašate mnoge profesio-

nalne dužnosti. Što biste Vi 

sami izdvojili kao presudno 

na svom životnom putu?

- Najprije sam započeo 

kao student medicine, 

ali sam studirao i povi-

jest. Jedan dio školova-

nja odradio sam u Čileu, 

a kasnije i u Njemačkoj 

gdje sam specijalizirao 

psihosomatsku medici-

nu. Studirao sam ne sa-

mo povijest medicine već 

i europsku povijest na 

sveučilištu u Njemač -

koj, a Centar za bioetič-

ke studije osnovao sam u 

Čileu 1993., i u to vrijeme 

dok sam bio dopredsjed-

nik i prorektor Sveučili-

šta, Centar je imao zada-

ću omogućiti Sveučilištu 

suradnju s drugim insti-

tucijama. Nekoliko godi-

na kasnije odlučio sam se 

pridružiti Panameričkoj 

zdravstvenoj organizaciji 

(PAHO) koja je dio Svjet-

ske zdravstvene organi-

zacije (WHO). Iako sam 

formalno radio u Washi-

ngtonu, dopustili su mi 

da provodim većinu vre-

mena u Čileu: moj zada-

tak je bio da razvijem bio-

etiku na područjima tog 

regionalnog ureda. Bio 

sam član Panameričke 

zdravstvene organizaci-

je 12 godina. Inače, prije 

no što sam postao psihi-

jatar, bio sam profesorom 

fiziologije.

Moglo bi se, dakle, reći da 

ste pretvorili svoje hobije u 

profesiju?

- Naravno, nemam dru-

gih hobija.

Pročitao sam da biste naj-

vjerojatnije studirali knji-

ževnost da niste psihijatar?

- Da, vjerojatno bih svoje 

vrijeme posvetio povije-

sti ili književnosti.

Koje je Vaše mišljenje o pro-

mjenama u poimanju men-

talnoga zdravlja ljudi kroz 

povijest?

- Rekao bih da normal-

nost, odnosno nešto što 

odstupa od normalnog, 

postoji oduvijek. Imamo 

povijesne zapise o ljudi-

ma koji su smatrani “lu-

dima” ili van normi druš-

tva. Ti zapisi su nastali 

prije postojanja psihija-

trije, što je jako značaj-

no. U 19. stoljeću se prvi 

put razvija pojam profe-

sije koja se bavi mental-

nim zdravljem. Prije to-

ga su se mogli naći samo 

povijesni zapisi o ljudima 

koji su na neki način tr-

pjeli od devijacija sa so-

cijalnog ili individual-

nog stajališta. Ako je de-

vijacija previše proširena 

onda cijelo društvo ulazi 

u devijantno stanje.

Njemački utjecaj
Kako je psihijatar postao je-

dan od najznačajnijih bioe-

tičara u Latinskoj Americi 

i šire?

- Stvar je u tome da pro-

fesija psihijatra ovisi o 

području u kojem radi i 

uvijek se morate nositi 

s etičkim problemima, 

grupnom analizom i gru-

pnom interakcijom. Na-

dalje, poveden tradicijom 

koja je nastala u 90 -im 

Mi dugujemo Europi 
cjelokupno kulturalno 
nasljeđe - Francuzima, 
Nijemcima i osobito 
Španjolcima jer naš 
jezik dolazi od tamo. 
Po tome smo bliži 
europskoj tradiciji. U 
zadnje vrijeme, kroz 
suradnju s grupom 
Hrvata, točnije, 
Riječana, i prilikom 
osnivanja časopisa 
Jahr, postalo je još 
zanimljivije uviđati te 
veze
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Znam da je puno 
ljudi bilo uključeno u 
ovo i zahvaljujem im 
što su odabrali baš 
moje ime. Siguran 
sam da će me 
ovo potaknuti da 
budem još aktivniji 
u svom poslu: 
već sam napisao 
članak o Hrvatskoj 
školi bioetike za 
novine Sveučilišta u 
Georgetownu

Prof. Amir Muzur, Fernando Lolas Stepke sa suprugom Luz Carolinom Echevarria i veleposlanik Čilea Juan Luis Nilo

godinama, formiranjem 

etičkih odbora, a bave -

ći se psihijatrijom i ana-

lizom grupa, uvidio sam 

da se ti odbori nekada for-

miraju bez prave analize 

grupe. Tome poučavamo 

i naše studente.

Možete li mi reći tko je imao 

najsnažniji utjecaj na Vaš 

profesionalni život, kako 

u bioetici, tako i u psihija-

triji?

- Za mene je najvažni-

ji utjecaj u mom psihija-

trijskom razvoju došao iz 

Njemačke. Većina čilean-

skih psihijatara moje, a i 

prijašnjih generacija, ili 

su školovani u Njemač-

koj ili spominjani u Nje-

mačkoj literaturi. Velika 

imena u njemačkoj lite-

raturi poput Kraepelina 

i Bleulera, koji je bio Švi-

carac, bili su psihijatri 

njemačkog govornog po-

dručja. Kada sam ja odla-

zio nastaviti svoje školo-

vanje, nakon što sam di-

plomirao, odlučio sam se 

za Njemačku iz dva razlo-

ga. Obitelj s majčine stra-

ne bila je iz Njemačke, a 

i Sveučilište koje sam 

odabrao, Heidelberg, do-

bro je povezivalo filozofi-

ju i društvene znanosti. 

Tamo su radili stručnja-

ci poput Karla Jasper-

sa, koji je poznato ime u 

psihopatologiji, ili Hans-

Georga Gadamera, koji je 

vjerojatno najutjecajnije 

ime filozofije i hermeneu-

tike danas. U Njemačkoj 

sam specijalizirao i psi-

hosomatsku medicinu jer 

je tamo postojao odjel za 

tu granu medicine.

Možete li mi reći nešto o ra-

zlici između europske i lati-

noameričke bioetike?

- Mi smo preuzeli bioetič-

ka načela ponajprije iz 

Sjedinjenih Američkih 

Država, jer je njihov utje-

caj bio vrlo snažan i ja-

san. SAD ima i kulturalni 

utjecaj na zemlje Latin-

ske Amerike od razdoblja 

stjecanja neovisnosti tih 

zemalja od Španjolske. 

Također ima i ekonom-

ski utjecaj jer sve što se 

dogodi u sjevernom dije-

lu kontinenta ima utje -

caj na jug. Uskoro smo 

počeli uviđati da je lati-

noamerička atmosfera 

pogodna za integriranje 

utjecaja Europe i SAD-a. 

Čak je u Portoriku, koji 

je najviše pod utjecajem 

SAD-a, organizirano ne-

koliko konferencija da bi 

se povezalo ljude koji pri-

padaju Europi i Americi. 

Zanimljiva je stvar da mi 

osobno dugujemo Euro-

pi cjelokupno kultural-

no nasljeđe Francuzima, 

Nijemcima i osobito Špa-

njolcima jer naš jezik do-

lazi od tamo. Po tome smo 

bliži europskoj tradiciji. 

U zadnje vrijeme, kroz su-

radnju s grupom Hrvata, 

točnije, Riječana, i prili-

kom osnivanja časopisa 

Jahr, postalo je još zani-

mljivije uviđati te veze.

Razmjena s Hrvatskom
U jednom intervjuu s Han-

som-Martinom Sassom, do-

bitnikom Nagrade “Fritz 

Jahr” za 2016., pročitao sam 

da u SAD-u smatraju da je 

medicinska etika isto što i 

bioetika? Koje je Vaše mi-

šljenje o tome?

- Ta riječ postala je mo-

derna u 70 -im godina-

ma u SAD-u i većina lju-

di smatrala je da je za to 

zaslužan Van Rensselaer 

Potter i njegovi radovi. S 

druge strane, postojao je 

i snažan utjecaj Sveuči-

lišta u Georgetownu, In-

stituta Kennedyjevih za 

etiku. Daniel Callahan 

i Centar Hastings bavi-

li su se tim problemima. 

Kasnije je riječ bioetika 

asocirana s dva znače -

nja. Jedan je bio tradicio-

nalni, obnavljanje medi-

cinske etike, a drugi - glo-

balna bioetika - Potter je 

promovirao u svojoj za-

dnjoj knjizi “Global bio-

ethics: building on the 

Leopold legacy” i nije bio 

zadovoljan s izjednačava-

njem bioetike s medicin-

skom etikom. Childress i 

drugi su bili vrlo utjecaj-

ni u promicanju ideje da 

je bioetika oblik medicin-

ske etike.

Kao član Izdavačkog savje-

ta, redovito pratite časopis 

Jahr? Kako mogu surađi-

vati Čile i Hrvatska na po-

dručju bioetike?

- Postoji razmjena. Prof. 

Muzur jako je aktivan u 

promoviranju časopisa 

Jahr, a zanimljivo je zna-

ti da u Čileu, zemlji od 70 

milijuna stanovnika, živi 

i više od 500.000 Hrvata.

Zanima me kako ste upo-

znali djelo Fritza Jahra?

- Ni sam ne znam otkad 

sam točno “uključen” u 

bioetiku. Imali smo pio-

nira u južnom djelu kon-

tinenta, Mainettija, koji 

me 1986. pozvao u Argen-

tinu da mu se pridružim 

na njegovom institutu za 

medicinske znanosti pri 

Sveučilištu La Plata. Od 

tada do sada zainteresi-

ran sam za bioetiku. Za 

Jahra sam prvi puta čuo 

preko Hansa-Martina Sa-

ssa koji mi je pisao da su 

on i njegov student otkri-

li uporabu riječi bioetika 

u Njemačkoj još 1927. (ka-

snije je otkriveno da je ri-

ječ skovana 1926.) Odmah 

sam počeo skupljati rado-

ve Jahra, otišao u Argen-

tinu i održao govor koji 

je imao velikog utjecaja: 

počelo se prevoditi Fritza 

Jahra na španjolski. Ta-

kođer, napisao sam i ne-

koliko radova, između 

ostaloga i za španjolski 

časopis Jano, o razlici iz-

među bioetike (Jahrove) i 

“neobioetike” (američke, 

bioetike “iz druge ruke”).

Spomenuli smo studente. 

Što mislite, koji je najbolji 

način poučavanja studena-

ta bioetici? Ima li razlike u 

poučavanju studenata me-

dicine, pedagogije, dental-

ne medicine, medicinskih 

sestara?

-  Smatra m da postoji 

skup ponašanja i znanja 

koji bi trebao biti jednak 

kod svih studenata sveu-

čilišta. Postoji nekoliko 

specifičnih problema po-

vezanih sa znanstvenim 

istraživanjima o tome ka-

ko pristupiti poučavanju 

ovisno o tome razgovara-

te li s liječnicima ili dru-

gim pripadnicima zdrav-

stvene struke, ali u sušti-

ni, ne mislim da je dobra 

ideja previše profesiona-

lizirati bioetiku, jer onda 

riskiramo da druge profe-

sije u bolnicama ili insti-

tucijama nisu upoznate 

s etičkim implikacijama 

svog rada.

Za kraj, htio bih Vas pitati 

što znači Nagrada “Fritz Ja-

hr” za Vaš privatni i profe-

sionalni život?

- Jako sam ponosan što 

sam dobio Nagradu i ni-

sam očekivao poziv. Znam 

da je puno ljudi bilo uklju-

čeno u ovo i zahvaljujem 

im što su odabrali baš mo-

je ime. Siguran sam da će 

me ovo potaknuti da bu-

dem još aktivniji u svom 

poslu: već sam napisao 

članak o “Hrvatskoj školi 

bioetike” za novine Sveu-

čilišta u Georgetownu.
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O 
važnosti inovaci-

ja i kreativnosti 

razgovarali smo 

s profesorom Ve-

limirom Srićom s Eko -

nomskoga fakulteta Sve-

učilišta u Zagrebu. Otac 

četvero djece koji voli 

putovanja, sklada glaz-

bu i svira gitaru te kla-

vir, redovito igra mali 

nogomet, uživa u tenisu 

i vožnji bicikla, a uz to je 

objavio pedeset znanstve-

nih i stručnih knjiga, pre-

ko tristo članaka, zbirku 

političkih eseja “Od krize 

do vizije”, roman “Privat-

ne istrage”, zbirku poezi-

je “Razne igre” i slikov-

nicu za djecu “Veliko pu-

tovanje maloga globusa” 

te je kao dugogodišnji 

kolumnist dobio Zlatno 

pero Društva novinara 

Hrvatske, a dobitnik je i 

nagrade Josip Juraj Stro-

ssmayer za znanost. Sri-

ća je i gostujući profesor 

na UCLA (University of 

California at Los Ange-

les), konzultant u nizu hr-

vatskih i međunarodnih 

tvrtki, programski direk-

tor konzultantske tvrtke 

za razvoj menedžmenta, 

ekspert Svjetske banke i 

član Europske akademije 

znanosti i umjetnosti.

Slovite kao pionir istraživa-

nja razvoja i primjene krea-

tivnosti u menadžmentu i in-

formatici. Dojam je da se to-

me pridaje sve veća važnost.

- Kreativnost je danas 

glav na kon ku rentska 

prednost pojedinca, po-

duzeća ili čitavoga naro-

da. Zato se o njoj puno pi-

še, naglašava se potreba 

kreativnoga odgoja koji 

vodi inovacijama, grade 

se poduzetnički inkuba-

tori i niču programi izo-

brazbe. Postaje jasno da 

je ta tema presudna za 

osobni i poslovni uspjeh. 

Picasso je rekao da posto-

je dvije vrste ljudi, Jedni 

se čude, a drugi stvaraju 

čuđenje. Ovi drugi koje 

još ponekad zovu buntov-

nicima, čudacima, luđaci-

ma i kreativcima, danas 

su glavni motori razvoja 

svijeta, od Elona Muska 

do Jacka Ma, od Zucker-

berga do Mate Rimca. Oni 

ne prihvaćaju stvari ka-

kve jesu, već ih žele pro-

mijeniti. Pritom izumlju-

ju, zamišljaju, sanjaju, 

inoviraju, kreiraju, ma-

štaju, istražuju, stvara-

ju i inspiriraju, gurajući 

ljudski rod naprijed. Poti-

canje kreativnosti danas 

je temelj uspješnoga ob-

razovanja i rada te glavni 

pravac kojim bi trebala 

krenuti naša kurikular-

na reforma.

Dominacija birokracije
Na predavanju Najbolje sa 

sveučilišta, rekli ste da “ob-

razovanje treba biti kreativ-

na zabava”. Koliko je, prema 

Hrvatsku vidim kao zemlju pameti, kreativnosti, kvalitete života, 
pravednosti i osobne sreće. S takvim očekivanjima  
treba obrazovati i odgajati svakoga, od vrtića do doktorata

Poticanje kreativnosti temelj je 
uspješnoga obrazovanja i rada

Prof. Velimir Srića: Umjesto da se naši đaci i studenti tjeraju na poslušno “štrebanje”, morali bi 
biti poticani na poduzetništvo i stvaralaštvo

PROFESOR VELIMIR SRIĆA O SVOJOJ VIZIJI HRVATSKE I VISOKOG ŠKOLSTVA

vašem mišljenju, današnje 

obrazovanje kreativno te po-

tiče li učenike i studente na 

inovativnost i kreativnost?

- Ima niz dobrih primjera, 

ali generalno našim obra-

zovnim sustavom domini-

ra birokracija, a ne inova-

cija. Evidentan je manjak 

meritokracije, odnosno 

poštivanja sposobnosti i 

davanja prilike najtalen-

tiranijima. Umjesto krea-

tivaca sve češće prosperi-

raju mediokriteti. Kako bi 

rekao pokojni ekonomist 

Mijo Mirković, poznat i 

kao pjesnik Mate Balo-

ta, “kod nas svatko zna 

više od onoga koji zna”. 

Umjesto da se naši đaci 

i studenti tjeraju na po-

slušno “štrebanje”, mora-

li bi biti poticani na podu-

zetništvo i stvaralaštvo. 

Umjesto da ih se obrazuje 

za dosadno plivanje biro-

kratskim bazenima, valja 

ih podučavati kako da se 

igraju u planinskim buji-

cama kreativnosti. Naj-

važnije poruke koje im 

valja poslati su: Vjerujte 

u sebe, budite uporni, po-

kušajte maštu pretvoriti 

u realnost, stvarajte! Ot-

krijte svoju strast i slijedi-

te ju hrabro i bez ostatka. 

Oslobodite kreativnost 

koja spava u svakome od 

vas, gušena birokratskom 

praksom, autokratskim 

vođenjem i staromodnim 

odgojem koji nagrađuje 

poslušne, a ne poduzetne.

Što je potrebno mijenjati ka-

ko bi obrazovanje postalo 

inovacijski motivirajuće?

- Treba mijenjati sve, kul-

turu, tehnologiju, meto-

de, vizije i kriterije, na-

čin ocjenjivanja, navi-

ke nastavnika i učenika, 

profesora i nastavnika. U 

bliskoj budućnosti sustav 

školovanja kakav pozna-

jemo, potpuno će nestati. 

Na primjer, moji studen-

ti na ispitima mogu kori-

stiti sve što koriste u sva-

kodnevnom životu, od pa-

metnoga telefona i tableta 

do udžbenika i Wikipedi-

je. Koji je smisao tjerati 

ih da uče napamet brdo 

činjenica u doba kad sve 

možeš “izguglati”? Tako-

đer, učenje, zabavu i rad 

ne valja odvajati jer će u 

budućnosti ljudi raditi 

kraće i kreativnije, dok 

će rutinske stvari obav-

ljati tehnologija i roboti. 

Zato moji studenti pre -

težno rade projekte i smi-

šljaju kreativna rješenja 

koja jedni drugima pre-

zentiraju i oko njih pole-

miziraju. Ali se pritom ne 

svađaju, nego potiču. Na-

ime, obrazovanje buduć-

nosti traži pozitivan stav i 

životni optimizam. Mora-

mo izmijeniti pristup uče-

nju i životu koji je preteži-

to negativan, oslonjen na 

hvatanje u pogreškama, 

izricanje kritike i traže-

nje krivaca. Umjesto da 

tražim kod studenata što 

ne znaju, ja pokušavam 

otkriti što znaju i mogu. U 

našem obrazovnom okru-

ženju previše je osoba ko-

je se trude da obeshrabre, 

ubiju u pojam i destimu-

liraju. Umjesto toga, po-

trebno je stvarati okruže-

nje puno vjere u sebe, ka-

rakterizirano pozitivnim 

razmišljanjem i visokim 

očekivanjima. Moramo 

vjerovati da smo sposob-

ni napraviti nešto poseb-

no, dobro, pozitivno i na-

dasve vrijedno. Ja vidim 

Hrvatsku kao zemlju pa-

meti, kreativnosti, kvali-

tete života, pravednosti 

i osobne sreće. S takvim 

očekivanjima treba obra-

zovati i odgajati svakoga, 

od vrtića do doktorata. 

Ako to izgleda kao utopi-

ja, sjetimo se da je svaka 

velika ideja bila apsurdna 

dok se nije ostvarila.

Vjerujem u  
multidisciplinarnost
Važnost inovativnosti če-

sto se naglašava u STEM po-

dručju, no koliko je ona bitna 

u društveno-humanističkom 

području? Možete li nam po-

jasniti na primjeru informa-

tike i menadžmenta?

- Danas je STEM prioritet 

jer je u zadnje vrijeme bio 

premalo zastupljen i de-

setljećima smo “proizvo-

dili” previše društvenih 

i humanističkih profila 

koje tržište rada nije mo-

glo konzumirati. Ja sam 

osobno kombinacija inže-

njera (magisterij na FER-

u), društvenjaka (ekono-

mija) i poslovnjaka (MBA 

s Columbia University u 

New Yorku) i duboko vje-

rujem u multidisciplinar-

nost, a ne “fahidiotizam”. 

Također sam uvjeren da 

je proizvodnja ideja i pro-

mjena moguća i poželjna u 

svim područjima ljudskih 

aktivnosti. Svaka struka 

presudno ovisi o kreativ-

nosti i inovacijama, a in-

formatika i menadžment 

prije svih jer je to poligon 

najvećih intelektualnih i 

fizičkih investicija današ-

njice. Međutim, najmoćni-

ji pokretač gospodarskoga 

rasta, posebno kod tako-

zvanih zemalja u razvoju, 

je kreativna ekonomija i s 

njom povezane kreativne 

industrije u kojima će se 

podjednako naći film, ka-

zalište, marketing, dizajn, 

izdavaštvo, softver, visoka 

moda, show-business, ku-

linarstvo i drugi kreativ-

ni sadržaji koji daju puni 

smisao i sadržaj svakod-

nevnom životu.

Dobar primjer inovacijskih 

uspjeha su upravo uspjesi 

Vaših bivših studenata: SMS 

parking, softver za vođenje 

poljoprivredne proizvodnje 

Agrivi, medvjedić sa senzo-

rima koji očitavaju vitalne 

znakove Teddy the Guardi-

ani i sustav javnih bicika-

la Nextbike. Riječ je o jako 

uspješnim projektima koji 

su doživjeli široku primje-

nu, no mnoge inovacije osta-

nu samo na ideji. Što je ra-

zlog tomu? 

- Osobno glavni problem 

vidim u tome što kod nas 

još prečesto podobni spre-

čavaju sposobne. Ako 

društvom i njegovim in-

stitucijama - bez obzira 

radi li se o ravnatelju ško-

le i bolnice, gradonačelni-

ku, predsjedniku Sabora, 

ministru ili direktoru jav-

noga poduzeća - ne uprav-

ljaju najsposobniji, već se 

čelnici biraju političkim 

kadroviranjem, tada mla-

di vide da su svi kriteriji 

poremećeni. Posljedica je 

manjak motivacije, inova-

cija, poduzetništva i nada-

nja, a zatim slijedi iseljava-

nje najsposobnijih i najo-

brazovanijih u zemlje gdje 

će njihovo znanje i krea-

tivnost više cijeniti. Pa-

radoksalno je da više od 

polovice naših studenata 

svoju bolju budućnost ne 

vidi u domovini. Istodob-

no, naša poduzeća i naša 

mladost mogu raditi čuda. 

Primjeri koje ste nabroji-

li, a ima ih još mnogo, po-

kazuju da znamo i može-

mo biti u svjetskoj špici, 

samo ako našim kreativ-

cima i inovatorima damo 

priliku i stvorimo bolje uv-

jete. Prije svega, treba im 

okruženje koje cijeni ideje 

i znanje, a ne stranačku 

pripadnost.

Čuvajte znatiželjno dijete
Vaša posljednja knjiga “Sve 

tajne kreativnosti” govori 

upravo o tome kako proizvo-

diti inovacije i uspješno ih 

prodati na tržištu. Možete li 

nam reći malo više o tome, 

postoje li posebne vještine 

koje pojedinac mora posje-

dovati?

- Tekst sam prvo objavio 

na engleskom kao digi-

talnu knjigu (“Creativity 

and Innovation Manage-

ment”) i ona je na Ama-

zonovoj listi bila među pr-

vih 25 knjiga o osobnom 

uspjehu. Bavi se kreativ-

cima, inovatorima, ljudi-

ma koji na svijet oko sebe 

gledaju očima promjena, 

koji ne prihvaćaju stva-

ri kakve jesu već ih žele 

mijenjati, kao poduzet-

nici, menadžeri, političa-

ri, znanstvenici, umjetni-

ci, odgajatelji, partneri ili 

roditelji. Naši “genijalci” 

uvijek su se morali doka-

zivati vani, od Boškovića 

i Tesle, preko Preloga i Ru-

žičke do Đikića i Soljačića. 

Ovdje ih koči hrvatski jal, 

nerazumijevanje i manjak 

štovanja pameti. Pišući i 

o tome, moja knjiga nudi 

niz savjeta, primjera i teh-

nika poticanja kreativno-

sti. Istraživanja dokazuju 

da smo kao djeca svi krea-

tivni, ali s vremenom oko-

lina tu našu kreativnost 

“ubije” nametanjem biro-

kratskih pravila i drugih 

ograničenja. Zato je glav-

na osobina uspješnih ino-

vatora sposobnost da ne 

dozvole okolini da “ubije 

znatiželjno dijete u njima”.

Trenutno vodite i radionice 

Afterwork sa Srićom u koji-

ma obrađujete razne teme 

menadžmenta, poduzetniš-

tva i tehnološkoga razvoja? 

Koliki je interes za tim radi-

onicama? Koliko te radioni-

ce pomažu Vama u daljnjem 

profesionalnom razvoju?

- Afterwork sa Srićom opu-

šteni je način učenja, dru-

ženja i punjenja baterija. 

Traje već šestu godinu i 

do sad je, kad se sve zbro-

ji, obuhvatio preko tisuću 

učesnika. Jednom mjeseč-

no okupimo na dva sata 

četrdesetak poduzetnih, 

kreativnih, pozitivnih i 

promjenama sklonih lju-

di koji žele učiti i raditi 

na sebi. Dolaze pojedinci 

i cijeli timovi, najviše iz 

Zagreba, ali i iz regije, od 

Ljubljane do Sarajeva i Ča-

kovca, od Varaždina i Ba-

nja Luke do Poreča i Ma-

ribora. Brojem dominira-

ju mlađi menadžeri tvtki 

poput Ericssona Tesla, 

In2, Metroneta, VIP-a i In-

fodoma, ali ima poduzetni-

ka, obrtnika, menadžera 

velikih kompanija i ljudi 

iz državne uprave. Redo-

vito nam dolazi cijeli tim 

iz Karlovca, od župana do 

gradonačelnika, od direk-

tora najboljih poduzeća do 

voditelja gradskih ureda. 

Za teme biram učesnici-

ma najkorisnije sadržaje 

od upravljanja vremenom 

i promjenama do komu-

nikacije u digitalnom do-

bu, od borbe sa stresom 

do metoda motiviranja, 

od traženja ravnoteže po-

sla i privatnoga života do 

upravljanja konfliktima. 

Posebno se bavimo novim 

tehnologijama, razvojem 

empatične organizacijske 

kulture, agilnim vođe -

njem projekata i upravlja-

njem inovacijama. Nagla-

sak je na idejama, modeli-

ma i pristupima koji daju 

efekte. Za mene je ovakav 

oblik djelovanja, moguć-

nost da povezujem pozi-

tivne i kreativne ljude, da 

od njih učim i da dijelimo 

iskustva. Posebno raduju 

izuzetni poslovni i život-

ni rezultati vjernih pola-

znika i njihov komentar 

da smo im pritom pomogli.

RazgovaRala TaTjana Klarić

Zagreb
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P
ravni fakultet u Splitu 

treći je put bio domaćin 

31. Međunarodne znan-

stvene konferencije eko-

nomskog i socijalnog razvoja 

“Pravni izazovi u modernom 

svijetu”. Konferencija je osim 

u Americi i Australiji održana 

i u velikom broju europskih ze-

malja (Njemačka, Francuska, 

Španjolska, Italija...), a ovogo-

dišnju konferenciju u Splitu za-

jednički su organizirali Pravni 

fakultet u Splitu, Sveučilište u 

Splitu, Sveučilište Sjever, Sve-

učilišni odjel za forenzične zna-

nosti, Pravni fakultet u Mosta-

ru, Pravni fakultet u Rabatu, 

Ekonomski fakultet u Varšavi 

te ESD Konferencija. Instituci-

onalnu potporu konferenciji su 

pružili Ministarstvo pravosu-

đa Republike Hrvatske, Mini-

starstvo državne imovine Re-

publike Hrvatske, Akademija 

pravnih znanosti Hrvatske, 

Hrvatska obrtnička komora 

te Udruga hrvatskih sudaca. 

Konferencija je sufinancirana 

od strane Splitsko-dalmatin-

ske županije.

U radu Organizacijskog, 

Znanstvenog i Recenzijskog od-

bora ovogodišnje konferencije 

na Pravnom fakultetu u Splitu 

sudjelovalo je više od 100 ugled-

nih znanstvenika iz 26 država 

svijeta (SAD, Kanada, Austra-

lija, Brazil, Kina, Južnoafrička 

Republika, Nigerija, Indija, Tur-

ska, Rusija, Izrael, Švicarska, 

Francuska, Portugal, Mađar-

ska, Italija, Austrija, Slovenija, 

Srbija, Bosna i Hercegovina, 

Češka, Litva, Poljska, Albanija, 

Treći put splitski Pravni fakultet bio je domaćin velike 
međunarodne konferencije Pravni izazovi u modernom svijetu 
koja izaziva sve veću pažnju domaće i svjetske znanstvene javnosti

Pravni izazovi u 
modernom svijetu

MEĐUNARODNA KONFERENCIJA U SPLITU

Split 

Piše: 
izv. prof. Željka primorac 
predSjednica OrganizacijSkOg 
OdbOra

Rumunjska i Hrvatska), te iz in-

stitucija poput Victoria Univer-

sity iz Australije, Moskovskog 

državnog sveučilišta Lomono-

sov, Saveznog sveučilišta u Rio 

de Janeiru, američkih Metro-

politan State University of Den-

ver, Radford University, Agnes 

Scott College, Virginia Techa, 

potom sveučilišta Wilfried La-

urier iz Kanade, francuskog 

sveučilišta u La Rochelleu, ta-

lijanskih sveučilišta u Napulju 

i Torinu, Sveučilišta u Grazu 

(Austrija), Sveučilišta Aveiro 

iz Portugala, Corvinovog sve-

učilišta u Budimpešti, Sveuči-

lišta u Varšavi...

- S obzirom na to da je Prav-

ni fakultet treći put domaćin 

ove konferencije, mogu reći da 

po programu i sadržaju tema 

ova konferencija svake godine 

raste, što znači da je i povećan 

interes stručne i znanstvene 

javnosti za problematiku ko-

jom se bavi - kazao je na otva-

ranju dekan prof. Željko Radić, 

zaželjevši dobrodošlicu sudio-

nicima skupa.

Program konferencije obu-

hvaćao je više od 80 prezentacija 

(65 znanstvenih radova od kojih 

je više od polovice stranih auto-

ra) sudionika iz mnogobrojnih 

domaćih i inozemnih sveučiliš-

nih sastavnica. Glavna pravna 

tematska područja konferen-

cije odnosila su se na sljedeća 

pravna pitanja: Europski prin-

cipi djelotvorne javne uprave; 

sustavu; Pravni aspekti osigu-

ravanja radnopravna zaštite; 

Analiza nove europske sudska 

praksa u građanskim i trgo-

vačkim predmetima; Sudska 

i/ili izvansudska nagodba kao 

najučinkovitija sredstva rješa-

vanja sporova.

Značajan doprinos konferen-

cije očitovao se u suradnji znan-

stvene zajednice (znanstvenici 

s pravnih i ekonomskih fakul-

teta, veleučilišta i sveučilišta u 

Hrvatskoj i inozemstvu), pravo-

suđa (suci Vrhovnog suda Re-

publike Hrvatske, trgovačkih, 

upravnih, županijskih i općin-

skih sudova), odvjetnika, gospo-

darstvenika, predstavnika Ure-

da Glavnog državnog odvjetni-

ka, predstavnika Ministarstva 

pravosuđa, Ministarstva dr-

žavne imovine, Ministarstva 

gospodarstva, poduzetništva 

i obrta, Hrvatske gospodarske 

komore, Hrvatske obrtničke 

komore, Financijske agencije, 

Akademije pravnih znanosti 

Hrvatske...

Na konferenciji su održana 

dva okrugla stola u suorganiza-

ciji sa Hrvatskom obrtničkom 

komorom i Udrugom hrvatskih 

sudaca, koja su bila posvećena 

sljedećim temama:

- Važnost ovršne izvansud-

ske nagodbe za poslovanje ma-

lih i srednjih poduzetnika (Hr-

vatska obrtnička komora): izla-

ganjima i raspravi na okruglom 

stolu pridonijeli su domaći i ino-

zemni stručnjaci iz navedenog 

područja - djelatnici Hrvatske 

obrtničke komore, Ministar-

stva pravosuđa, Ministarstva 

gospodarstva, poduzetništva i 

obrta, suci, odvjetnici, djelatni-

ci FINE, medijatori.

- Nagodba u sudskim postup-

cima (Udruga hrvatskih suda-

ca). Izlaganjima i raspravi na 

okruglom stolu pridonijeli su 

suci Vrhovnog suda Republike 

Hrvatske, trgovačkih sudova, 

upravnih sudova, županijskih 

sudova i općinskih sudova, ali i 

predstavnici Ministarstva pra-

vosuđa te Hrvatske obrtničke 

komore.

Vjerujemo kako su interdis-

ciplinarni pristup ove međuna-

rodne znanstvene konferenci-

je s posebnim naglaskom na 

Pravne izazove u modernom 

svijetu, međuinstitucijska 

međunarodna suradnja znan-

stvene zajednice, sudbene vla-

sti i gospodarstva – pridonije-

li unaprjeđenju znanstvene i 

praktične pravne problemati-

ke te postizanju gospodarskih, 

infrastrukturalnih i strateških 

razvojnih ciljeva u EU.

Dekan Pravnog fakulteta u 
Splitu prof. Željko Radić

Konferencija Pravni izazovi u suvremenom svijetu na splitskom 
Pravnom fakultetu

Sudionici konferencije Pravni izazovi u modernom svijetu na 
splitskom Pravnom fakultetu

Studentski dani prava u Splitu
MANIFESTACIJA FAKULTETSKOGA STUDENTSKOG ZBORA

N
a Pravnom fakultetu u 

Splitu od 4. do 8. lipnja 

održana je manifestaci-

ja “100 posto Studentski 

dani prava”, u organizaciji Stu-

dentskog zbora ovog fakulteta. 

Nakon pozdravnoga govora de-

kana Pravnog fakulteta prof. 

Željka Radića, održan je okru-

gli stol na temu “Pravo i medi-

ji” na kojem su, uz moderato-

ricu novinarku Slobodne Dal-

macije Anu Krolo, sudjelovali 

Tatjana Lisičin (HRT), Žakli-

na Jurić (HINA), Živana Šušak 

Živković (Dalmatinski portal), 

Nevena Pleština (TV Jadran) i 

Rade Popadić (Dalmacija Da-

nas). Također, predavanje o važ-

nosti debatiranja imao je Zvo-

nimir Kuzmanić, a prisutni su 

mogli poslušati izlaganja dobit-

nika Dekanove nagrade Valen-

tine Čubrilo i Stjepana Matića.

U sklopu manifestacije odr-

žan je i Erasmus dan na kojem 

su studenti mogli dobiti sve in-

formacije o studentskim raz-

mjenama, kao i Dan karijera s 

ponudom savjeta za što brži pro-

nalazak posla i svladavanje po-

teškoća u praksi.

Održano je i nekoliko poprat-

nih aktivnosti, poput student-

ske projekcije filma “Solo: Priča 

iz Star Warsa”, te humanitarni 

turniri u cageballu i graničaru 

na Kampusu s kojih je sav iznos 

kotizacija namijenjen Udruzi 

“Anđeli”. Studenti su prikuplja-

li i nekvarljivu hranu i ostale po-

trepštine za Socijalnu samopo-

slugu “Solidarnost”.

 UNIST.HR

SvEUčILIšTE U SPLITU
FAKULTET GRAĐEvINARSTvA,  
ARhITEKTURE I GEODEZIJE

raspisuje

NATJEčAJ
1. za izbor jednog nastavnika na radno mjesto I. vrste u znanstveno-
nastavnom zvanju redoviti profesor u trajnom zvanju iz znanstvenog 
područja Tehničke znanosti, znanstvenog polja Građevinarstvo na neo-
dređeno vrijeme u punom radnom vremenu na Katedri za prometnice
2. za izbor jednog nastavnika na radno mjesto I. vrste u znanstveno-
nastavnom zvanju izvanredni profesor iz znanstvenog područja Prirod-
ne znanosti, znanstvenog polja Matematika na neodređeno vrijeme u 
punom radnom vremenu na Katedri za geometriju
3. za izbor jednog nastavnika na radno mjesto I. vrste u znanstveno-
nastavnom zvanju izvanredni profesor iz znanstvenog područja Prirod-
ne znanosti, znanstvenog polja Matematika na neodređeno vrijeme u 
punom radnom vremenu na Katedri za geometriju
Na natječaj se mogu javiti osobe oba spola sukladno čl. 13. st. 2. Zako-
na o ravnopravnosti spolova (NN 82/08).
Kandidat koji ostvaruje pravo prednosti pri zapošljavanju prema po-
sebnim propisima dužan je u prijavi na natječaj pozvati se na to pravo 
odnosno priložiti propisane dokaze o tom statusu.
Prijave se podnose tajništvu Fakulteta osobno ili poštom u roku od 30 
dana od dana objave natječaja u Narodnim novinama, na adresu: Fa-
kultet građevinarstva, arhitekture i geodezije u Splitu, Matice hrvatske 
15, s naznakom - za natječaj-.
Pristupnici su dužni ispunjavati uvjete utvrđene Zakonom o znan-
stvenoj djelatnosti i visokom obrazovanju (NN br. 123/03, 198/03, 
105/04, 174/04, 46/07, 63/11, 94/13, 139/13, 101/14 i 60/15), a 
uz prijavu na natječaj treba u 2 primjerka priložiti:
- životopis
- presliku diplome diplomiranog inženjera građevinarstva odnosno 
magistra inženjera građevinarstva (točka 1.)
- presliku diplome diplomiranog inženjera matematike odnosno magi-
stra matematike ili profesora matematike odnosno magistra edukacije 
matematike (točke 2. i 3.)
- dokaz o stečenom akademskom stupnju doktora znanosti (točke 1., 
2., i 3.)
- odluku o izboru u odgovarajuće znanstveno zvanje (točke 1.. 2. i 3.)
- opis nastavne, znanstvene i stručne djelatnosti (točke 1.. 2. i 3.)
- popis znanstvenih i stručnih radova (točke 1.. 2. i 3.)
Fakultet zadržava pravo provođenja testiranja znanja i vještina za 
prijavljene kandidate koji zadovoljavaju formalne uvjete navedene u 
natječaju.
Osobe koje podnesu nepotpune i nepravodobne prijave ne smatraju se 
kandidatima prijavljenima na natječaj.

UNIvERSITY OF ZAGREB
CENTRE FOR POSTGRADUATE STUDIES

opens

APPLICATION PROCEDURE
For enrolment to University Postgraduate
Interdisciplinary Doctoral Study
LANGUAGE AND COGNITIvE NEUROSCIENCE - JEKON
in the academic year 2018/2019
for earning the academic doctoral degree in the interdisciplinary field 
of cognitive science
Requirements for the candidates to be eligible to enrol in the first year 
of the study:
- Master level diploma in one of the fields relevant for the Study (field 
of psychology, linguistics, phonetics, speech and language pathology, 
medicine, biology, anthropology, physic, informatics, etc.)
- Grade average greater than 3.8 or at least 8.0 (in the grading system 
with numerical equivalents of 1-5 and up to 10, respectively).
Other requirements
Candidates must be fluent in English, both in reading and writing 
(English is one of the two official languages of the Study), and should 
have competence in at least one other foreign language.
Candidates should submit the following supporting documents:
1. Duly completed application form;
2. Certified copies of previous degrees in higher education. (Master 
degree/Document of academic recognition of foreign higher educati-
on qualifications *)
3. Grade transcript;
4. Two references from university professors (reference form)
5. Curriculum vitae
6. Proposal for the thesis topic**
After the review of the submitted documents the candidates will be 
called for an interview. Applications are submitted only in the forms 
downloaded from the websitejekon.unizg.hr.
Incomplete applications or applications not submitted according to 
instructions shall not be taken into consideration.
A maximum of 10 candidates shall be accepted for the study. Tuition 
fee: hRK 19,500.00 per academic year.
The duration of the study is three years. Deadline for the application: 
August 1, 2018.
All required documents are to be sent to: University of Zagreb, Centre 
for Postgraduate Studies (Doctoral Study Language and Cognitive Ne-
uroscience), Trg Republike hrvatske 14, 10000 Zagreb, Croatia
Further information is available at: kmzoric@unizg.hr or Phone: (01) 
4698 166.
*candidates who will graduate in fall should provide a copy of the di-
ploma for the enrolment in
October
** Proposal for a thesis topic should be written in a form downloaded 
from jekon.unizg.hr
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D
a n A k adem ije  l i -

kov n i h  u mje t no -

sti Sveučilišta u Za-

grebu proslavljen je 

8. lipnja otvorenjem završ-

ne izložbe studenata kojom 

se obilježilo 111 godina dje-

lovanja Akademije. Tran-

sformacijom tradicionalne 

završne godišnje izložbe u 

multimedijalni projekt ALU 

Perspektiva, Akademija na-

stavlja svoju bogatu tradici-

ju razvoja nove umjetničke 

prakse i povezivanja različi-

tih umjetničkih formi.

- Vjerujemo da je to dobar 

način da pokažemo kako se 

na Akademiji likovnih um-

jetnosti odgajaju generacije 

novih umjetnika koji će biti 

sposobni ostaviti svoj pečat 

u životu Zagreba i Hrvatske, 

rekao je povodom otvorenja 

izložbe prodekan Akademije 

prof. Tomislav Buntak.

Rektor Sveučilišta u Za-

grebu prof. Damir Boras re-

kao je da se Sveučilište po-

nosi umjetničkim područ-

jem koje predstavlja vrhunac 

kvalitete Sveučilišta u Za-

grebu.

- Zahvaljujući našim aka-

demijama, Sveučilište u Za-

grebu je osim znanstvene i 

obrazovne institucije i najve-

ća kulturno-umjetnička in-

stitucija u Hrvatskoj - izjavio 

je rektor Boras te komenti-

rao kako zbog nedovoljnoga 

ulaganja u kulturu i umjet-

nost dolazi do opadanja ljud-

skih i kulturnih vrijednosti, 

na što posebnu pozornost 

treba obratiti država.

Unatoč problemima s fi-

nancijama i nedovoljnim 

prostorom za rad, iz godine 

u godinu ne opada interes 

mladih studenata, budućih 

umjetnika, koji su snaga i 

budućnost, kako ALU-a, ta-

ko i ostalih Akademija.

- Umjetnost ne nastaje ola-

ko, upozorava prodekanica 

prof. Tanja Dabo.

- Premda umjetnici ne vo-

le formu, to ne znači da je 

umjetnost i obrazovanje u 

umjetnosti nešto što nastaje 

olako, neformalno i opušte-

no. Za umjetnost je potreb-

Umjetnost nije samo ukras na zidu, već 
subverzivna društvena djelatnost koja 
svojim stvaraocima, ali i konzumentima, 
omogućava slobodnu kritičku misao 
i kreativno promišljanje svijeta u 
kojem živimo. Umjetnici predstavljaju 
progresivnu snagu društva i pokreću 
društvene promjene, rekla je prodekanica 
Tanja Dabo

Umjetnici su snaga društva
Rektor Damir Boras, te prodekani Tomislav Buntak i Tanja Dabo na obilježavanju Dana ALU

BOGATIM PROGRAMOM OBILJEŽEN DAN AKADEMIJE LIKOVNIH UMJETNOSTI

Zagreb

no puno preciznosti, posve-

ćenosti, talenta i htijenja. Ne 

postoji radno mjesto umjet-

nik, ne postoji netko tko nas 

svako jutro tjera da budemo 

umjetnici, već se mi, iz ne po-

sve racionalno objašnjivih 

razloga, sami iz dana u dan 

za to motiviramo. Ono što 

našim studentima pokuša-

vamo dati jest zaljubiti ih u 

stvaranje, poučavanje i oču-

vanje umjetnosti. Umjetnost 

odavno, a napose danas, ni-

je samo ukras na zidu, već je 

ona subverzivna društvena 

djelatnost koja svojim stva-

raocima, ali i konzumenti-

ma, omogućava slobodnu 

kritičku misao i kreativno 

promišljanje svijeta u ko -

jem živimo. Umjetnici pred-

stavljaju progresivnu snagu 

društva i pokreću društvene 

promjene, a kreativnost je 

nužan dio svake ljudske dje-

latnosti, posebno svih budu-

ćih zanimanja za koje obra-

zujemo naše studente, poja-

snila je Dabo.

Kao svojevrsna nagra-

da za cjelogodišnji predani 

trud nastavnika i studena-

ta, otvorenje izložbe ALU 

Perspektiva popraćeno je bo-

gatim umjetničkim progra-

mom koji je započeo nastu-

pom cijenjene hrvatske jazz 

vokalistice Lele Kaplowitz, 

nakon čega je uslijedio sa-

stav Trio Evocación zagre-

bačke Muzičke akademije. 

Sastav čine mladi hrvat-

ski gitaristi Lovro Peretić, 

Ivan Šimatović i Luka Lo-

vreković koji su izveli djela 

Bacha, Ravela, Ruždjaka i 

drugih autora. U popodnev-

nim su satima prisutni ima-

li prilike čuti Ivana Kapeca 

i Elvisa Penavu te Janka No-

voselića, a kao intermezzo u 

glazbenom programu nastu-

pili su studenti Akademije 

dramskih umjetnosti te knji-

ževnice Evelina Rudan i Da-

rija Žilić. Otvaranje je zavr-

šilo nastupom Kozmodruma 

koji je ove godine dobio Pori-

na u kategoriji najboljeg al-

buma alternativne i klupske 

glazbe.� TaTjana�Klarić
 Snimio Damir HumSki

SVEUčILIšTE U SPLITU
FAKULTET ELEKTROTEHNIKE,  

STROJARSTVA I BRODOGRADNJE
objavljuje

N A T J E č A J
Za izbor:

- jednog suradnika u zvanju poslijedoktorand za rad na 
projektu Hrvatske zaklade za znanost ”Internet stvari: 
Istraživanja i primjene” na određeno vrijeme.
Pristupnici koji se javljaju na natječaj moraju pored uvjeta 
navedenih u natječaju, ispunjavati i opće uvjete propisane Za-
konom o znanstvenoj djelatnosti i visokom obrazovanju (NN 
123/03, 198/03, 105/04, 174/04, 2/07-Odluka USRH, 46/07, 
45/09, 63/11, 94/13, 139/13, 101/14-Odluka USRH, 60/15 i 
131/17) i uvjete iz Odluke Rektorskog zbora o nužnim uvjetima 
za ocjenu nastavne i stručne djelatnosti (NN 106/06) odnosno 
Odluke Rektorskog zbora o nužnim uvjetima za ocjenu nastavne 
i znanstveno stručne djelatnosti (NN 122/17) te o svemu dužni 
dostaviti odgovarajuće dokaze.
Pristupnici uz prijavu prilažu: životopis, dokaz o državljanstvu, 
a strani državljani dužni su priložit i dokaz o poznavanju hrvat-
skog jezika C2 razina, dokaz o odgovarajućoj stručnoj spremi 
iz koje se može utvrditi da pristupnik ispunjava uvjete za izbor 
u odgovarajuće zvanje i radno mjesto, bibliografiju te podatke 
o znanstvenoj, nastavnoj i stručnoj djelatnosti (životopis te 
bibliografiju s podatcima o znanstvenoj, nastavnoj i stručnoj 
djelatnosti, potrebno je dostaviti i na CD-u), dokaz o navedenim 
poželjnim iskustvima u radu, dokaz o ispunjavanju uvjeta Rek-
torskog zbora.
Natječaj traje 30 dana od dana objave u Narodnim novinama.
Na natječaj se mogu javiti osobe oba spola sukladno čl. 13. st. 2. 
Zakona o ravnopravnosti spolova N.N. 82./08.
Pristupnik koji se poziva na pravo prednosti prilikom zapo-
šljavanja u skladu s člankom 102. i 103. Zakona o hrvatskim 
braniteljima iz Domovinskog rata i članovima njihovih obitelji 
(NN 121/17), uz prijavu na natječaj u zamolbi dužan je, osim 
dokaza o ispunjavanju traženih uvjeta, priložiti i sve potrebne 
dokaze dostupne na poveznici Ministarstva hrvatskih branitelja: 
https://branitelji.gov.hr/zaposljavanje-843/843.
Sve zakašnjele i nepotpune prijave neće se razmatrati. O rezulta-
tima natječaja pristupnici će biti obaviješteni. Prijavom na natje-
čaj, pristupnici natječaja su suglasni da Fakultet elektrotehnike, 
strojarstva i brodogradnje u Splitu može prikupljati, koristiti i 
dalje obrađivati podatke u svrhu provedbe natječajnog postupka 
sukladno odredbama Zakona o zaštiti osobnih podatka.
Prijave s dokazima o ispunjavanju uvjeta natječaja dostavljaju se 
na adresu: Fakultet elektrotehnike, strojarstva i brodogradnje u 
Splitu, Ruđera Boškovića 32., 21000 Split.

SVEUčILIšTE U ZAGREBU
PRIRODOSLOVNO-MATEMATIčKI FAKULTET

Zagreb, Horvatovac 102a
Fakultetsko vijeće Prirodoslovno-matematičkog fakulteta na temelju 

članka 82. i 89. Statuta Fakulteta raspisuje

N A T J E č A J
za izbor

1. u znanstveno zvanje i na radno mjesto znanstveni savjetnik u 
trajnom zvanju iz područja prirodnih znanosti, polje matematika, 
za rad na projektu „Provedba vrhunskih istraživanja u sklopu 
Znanstvenog centra izvrsnosti za kvantne i kompleksne sustave 
te reprezentacije Liejevih algebri“, na određeno vrijeme, na 1,25% 
radnog vremena pri Matematičkom odsjeku PMF-a - 2 izvršite-
lja;
2. u suradničko zvanje i na radno mjesto asistent iz područja pri-
rodnih znanosti, polje matematika, za rad na projektu „Provedba 
vrhunskih istraživanja u sklopu Znanstvenog centra izvrsnosti za 
kvantne i kompleksne sustave te reprezentacije Liejevih alge-
bri“, na određeno vrijeme u punom radnom vremenu pri Mate-
matičkom odsjeku PMF-a - 2 izvršitelja;
3. u suradničko zvanje i na radno mjesto asistent iz područja 
prirodnih znanosti, polje matematika, u sklopu prijave projekta 
Povećanje razvoja novih proizvoda i usluga koji proizlaze iz ak-
tivnosti istraživanja razvoja, za rad na projektu „Razvoj efikasne 
metodologije za analizu konstrukcije plovnih objekata metodom 
konačnih elemenata – remake“, na određeno vrijeme u punom 
radnom vremenu pri Matematičkom odsjeku PMF-a - 1 izvršitelj;
4. u suradničko zvanje i na radno mjesto asistent iz interdiscipli-
narnog područja znanosti, polje geografija, grana fizička geo-
grafija, za rad na projektu „Sustavno ispitivanje hidromorfološ-
kih elemenata kakvoće u rijekama u 2018. godini“, na određeno 
vrijeme u trajanju od 36 mjeseci, u punom radnom vremenu u 
Zavodu za fizičku geografiju pri Geografskom odsjeku PMF-a – 
1 izvršitelj.
Sve informacije o uvjetima natječaja objavljene su i nalaze se 
na službenoj internetskoj stranici Prirodoslovno-matematičkog 
fakulteta www.pmf.unizg.hr/natječaji.
Ponude s dokazima o ispunjavanju uvjeta natječaja dostavljaju 
se na adresu: Prirodoslovno-matematički fakultet, Služba Deka-
nata (kadrovski poslovi), Zagreb, Horvatovac 102a, u roku od 30 
dana od dana objavljivanja natječaja u „Narodnim novinama“. 
Pristupnici će biti obaviješteni o rezultatu natječajnog postupka.
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T
ijekom akademske godi-

ne 2017./2018. obilježava 

se dvadesetogodišnjica 

osnivanja splitskog stu-

dija konzervacije-restauracije, 

kojemu su nositelji Umjetnič-

ka akademija i Prirodoslovno-

matematički fakultet u Splitu. 

Stjecajem okolnosti, Odsjek za 

konzervaciju-restauraciju split-

ske Akademije u travnju je bio 

i domaćin 15. međunarodne 

konferencije studija konzerva-

cije-restauracije, a obilježava-

nju okrugle obljetnice dopri-

nijeli su i simpozij te radionica 

“Školovanje konzervatora-re-

stauratora: jučer, danas, sutra” 

održani početkom lipnja. Oba-

ma događajima pripala je ozna-

ka “Europska godina kulturne 

baštine 2018.”

Međunarodna konferenci-

ja studija konzervacije-restau-

racije, 15. po redu, održana je u 

travnju u Sveučilišnoj knjižni-

ci u Splitu. Pozdravne su govo-

re održali Rima Joujou Deljkić, 

voditeljica Odjela za novinstvo 

i medije Predstavništva Europ-

ske komisije u Hrvatskoj, Mla-

den Čulić, predstojnik Odsjeka 

za konzervaciju-restauraciju 

Umjetničke akademije u Splitu 

i predsjednik Organizacijskog 

odbora konferencije, te potpi-

snica ovoga teksta, prodekani-

ca za umjetnost, znanost, me-

đunarodnu suradnju i ECTS 

Umjetničke akademije u Spli-

tu. Branko Matulić, prorektor 

za kvalitetu, kulturu i umjet-

nost Splitskoga sveučilišta, or-

ganizatorima je uputio pisme-

nu čestitku jer je sa čelništvom 

Sveučilišta u vrijeme održava-

nja konferencije bio u Češkoj 

na dodjeli priznanja za najbolja 

sveučilišta u regiji.

Nagrade najboljima
Kako se čulo na skupu, pr-

va konferencija održana je pri-

je petnaest godina na Umjet-

ničkoj akademiji u Splitu, kao 

skroman događaj. U to se vri-

jeme konzervacija-restauracija 

mogla studirati samo u Zagre-

bu i Splitu, a danas i dubrovačko 

Sveučilište ima studij konzerva-

cije-restauracije i svake se godi-

ne ta tri sveučilišta izmjenjuju 

kao domaćini konferencije na 

kojoj studenti, domaći i strani, 

predstavljaju jedni drugima 

svoje radove.

Piše Sagita MirjaM Sunara Sveučilišni Odsjek za konzervaciju-
restauraciju organizirao je simpozij i 
radionicu ‘Školovanje konzervatora-
restauratora: jučer, danas, sutra’, a proslavi 
i prezentaciji brojnih projekata pridonijela 
je i 15. međunarodna konferencija studija 
konzervacije-restauracije održana u Splitu

Zaštita umjetničkih 
djela i kako je studirati

Sudionici 15. Međunarodne konferencije studija konzervacije-restauracije

Nagrada za najbolju prezentaciju pripala je dubrovačkim 
studentima koji su demonstrirali postupak izrade papira

Program radionice o komunikacijskim i predavačkim 
vještinama uključivao je predavanja, vježbe i rasprave

Zajednička fotografija dobitnika Nagrade “Zvonimir 
Wyroubal” za 2018. godinu

EUROPSKA GODINA KULTURNE BAŠTINE I 20. OBLJETNICA ODSJEKA ZA 
KONZERVACIJU-RESTAURACIJU SPLITSKE UMJETNIČKE AKADEMIJE

Program ovogodišnje kon-

ferencije uključivao je jedana-

est usmenih izlaganja i šesna-

est poster-prezentacija. Uz hr-

vatske studente, na skupu su 

aktivno sudjelovali studenti 

iz Ljubljane, Praga, Krakova i 

Beograda. U publici je bilo sto-

tinjak studenata, nastavnika i 

profesionalnih konzervatora-

restauratora. Prema glasovima 

publike, Nagrada “Zvonimir 

Wyroubal” za najbolje usmeno 

izlaganje ove je godine pripala 

Barbari Dragan iz Ljubljane 

koja je obradila temu čišćenja 

nelakiranih štafelajnih slika 

(mentorica Lucija Močnik Ra-

movš). Nagrada za najbolju pre-

zentaciju otišla je u Dubrovnik: 

Mia Perković, Katija Maškarić, 

Iva Carević i Dora Franetović 

nagrađene su za prezentaciju 

kojom su popratile predavanje 

o tradicionalnoj tehnici izrade 

papira (mentorica Sanja Ser-

hatlić, vanjska suradnica). Na-

grada za najbolji poster pripala 

je dvjema studenticama iz Beo-

grada, Tijani Mihailović i Mili-

ci Terzić (mentorica Tijana La-

zić), koje su na inovativan način 

predstavile konzervatorsko-re-

stauratorski zahvat na jednoj 

kromolitografiji. Nagrađeni 

studenti dobili su plaketu “Zvo-

nimir Wyroubal” i poklon-pa-

ket s knjigama, kakve su dobile 

i knjižnice svih ustanova čiji su 

studenti sudjelovali na ovogo-

dišnjoj konferenciji.

Posteri predstavljeni na kon-

ferenciji, kao i materijali sa svih 

konferencija održanih od 2012. 

godine naovamo, mogu se po-

gledati na web-stranici konfe-

rencije (www.konferencija-re-

stauracija.com). Na stranici će 

uskoro biti objavljeni i cjelovi-

ti tekstovi ovogodišnjih preda-

vanja.

Tvrtka Crescat d.o.o. iz Za-

greba i izdavačka kuća Ar-

chetype Publications Ltd. iz 

Londona imali su svoje štan-

dove na konferenciji. Predstav-

nici njemačke tvrtke Glashütte 

Lamberts Waldsassen svoj su 

asortiman predstavili kroz 

usmeno izlaganje. Sagita Mir-

jam Sunara na konferenciji je 

prezentirala svoju (su)ured-

ničku knjigu The Conservati-

on of Sculpture Parks (izdavač: 

Archetype Publications Ltd.) 

te predstavila međunarodni 

znanstveno-istraživački pro-

jekt u kojemu sudjeluje Sve-

učilište u Splitu, The Conser-

vation of Art in Public Spaces 

(CAPuS). Projekt je posvećen 

zaštiti i očuvanju umjetnič-

kih djela u javnome prostoru 

(skulpture, murali, umjetničke 

instalacije). Zadnji dan konfe-

rencije bio je rezerviran za obi-

lazak splitske povijesne jezgre 

i arheološkog lokaliteta Salona 

uz stručno vodstvo.

Organizatori odlikaši
Zahvaljujući naporu orga-

nizatora konferencije, ni ove 

godine nije izostala potpora 

sponzora – bilo ih je preko dva-

deset. Konferenciju je finan-

cijski podržalo i Sveučilište u 

Splitu iz natječajnih sredstava 

iz upisnina, a nositelji projektne 

prijave bili su studenti 4. godine 

konzervacije-restauracije Niko-

lina Lovrić i Mateo Curić, oboje 

članovi Organizacijskog odbo-

ra. Sa ciljem podizanja kvalitete 

konferencije, studentice Niko-

lina Lovrić i Jelena Hudinčec 

izradile su upitnik za sudionike. 

Organizacija događaja dobila je 

ocjenu odličan, a sadržaj konfe-

rencije i predavači ocjenu vrlo 

dobar. Publika je osobito pohva-

lila prezentacije postera u dija-

loškoj formi (kratki razgovor 

moderatora s autorima), dok su 

manje zamjerke upućene preda-

vačima koji su izlagali na hrvat-

skom jeziku. Iduća će se konfe-

rencija održati u Dubrovniku.

Simpozij “Školovanje kon-

zervatora-restauratora: jučer, 

danas, sutra” održan je 1. lipnja, 

također u Sveučilišnoj knjižni-

ci u Splitu, a skup je inicirala i 

organizirala autorica ovih re-

daka. Program je uključivao 

jedanaest usmenih izlaganja.

Sagita Mirjam Sunara i San-

dra Šustić predstavile su rezul-

tate istraživanja povijesti kon-

zervatorsko-restauratorske 

profesije u Hrvatskoj i svije-

tu, dok je Ivo Donelli govorio o 

svom iskustvu rada i napredo-

vanja u struci. O razvoju i sadr-

žaju studijskih programa na hr-

vatskim sveučilištima govori-

le su Tamara Ukrainčik, Sanja 

Žaja Vrbica, Suzana Damiani 

i Sandra Šustić. Mateo Miguel 

Kodrič Kesovia naglasio je važ-

nost međunarodne suradnje, 

odnosno razmjene studenata i 

nastavnika. Tea Zubin Ferri go-

vorila je o izazovima suradnje 

stručnjaka iz područja prirod-

nih znanosti s konzervatorima-

restauratorima. Mirta Pavić i 

Slađana Latinović dotaknule 

su se problematike stjecanja 

stručnih zvanja, a Marija Re-

berski publici je približila isku-

stvo rada u privatnoj praksi.

U planu je prikupljanje cjelo-

vitih tekstova održanih izlaga-

nja i njihova objava u zborniku. 

Predstavljeni rezultati istraži-

vanja te primjedbe i preporuke 

koje su se na simpoziju mogle 

čuti zasigurno će doprinijeti 

unapređenju studijskih progra-

ma konzervacije-restauracije u 

Hrvatskoj. Budući da je riječ o 

istraživački plodnoj temi, ovaj 

bi simpozij trebao biti tek prvi 

u nizu skupova istog tematskog 

određenja.

Očekivanja (od) studenata
Nakon simpozija održana je 

teorijsko-praktična radionica 

koju su vodile Cathy Daly (Uni-

versity of Lincoln,), Shraddha 

Bhatawadekar (Brandenbur-

gische Technische Universität 

Cottbus-Senftenberg), Sara 

Mazzarino (Università degli 

studi di Roma “Tor Vergata”; 

Accademia di Brera; Istitu-

to Centrale per il Restauro e la 

Conservazione del Patrimonio 

Archivistico e Librario) i Sagita 

Mirjam Sunara. Program radi-

onice bio je koncipiran po uzo-

ru na ICCROM-ovu dvotjednu 

radionicu Communication and 

Teaching Skills in Conservation 

and Science na kojoj su vodite-

ljice/moderatorice sudjelovale 

2017. godine. Tema su bile ko-

munikacijske i predavačke vje-

štine, a program je uključivao 

predavanja, vježbe i zajedničke 

rasprave. U radionici je sudjelo-

valo 16 polaznika iz gotovo svih 

dijelova Hrvatske. Glavninu su 

činili sveučilišni nastavnci, no 

bilo je i profesionalnih konzer-

vatora-restauratora te jedan 

srednjoškolski nastavnik.

Radionica mi je posvijesti-

la odgovornost koju imam kao 

nastavnik; Sada znam da ljudi 

uče na različite načine i da po-

stoje različiti načini na koje se 

znanje može prenositi; Naučila 

sam da je važno preispitati što 

očekujemo od svojih studenata, 

i razmisliti koliko smo isključi-

vi u svojim stavovima… samo 

su neki od komentara polazni-

ka zabilježenih u evaluacijskim 

obrascima. Čuli su se i prijedlo-

zi da bi radionicu trebalo orga-

nizirati svake godine ili barem 

svake druge, jer su znanja i vje-

štine koje se tu nude od velike 

praktične koristi.

Split
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Zadar

Rijeka

Osijek Split

Split

Zadar

Darko Dukić
izabran je u znanstveno-
nastavno zvanje redovitog 
profesora – prvi izbor u 
području društvenih znanosti, 
polje informacijskih i 
komunikacijskih znanosti

Valerija Dunkić
izabrana je u znanstveno-
nastavno zvanje redovite 
profesorice – prvi izbor u 
području prirodnih znanosti, 
polje biologija

Nedjeljka  
Balić Nižić
izabrana u znan.-nast. zvanje 
red. prof. u području humanist. 
znan., polje filologija, grana 
teorija i povijest književnosti 
(talijanska književnost)

Mariastefania  
Antica
izabrana u naslovno znan.-nast. 
zvanje redovite prof.–prvi izbor 
u pod. biomedicine i zdravstva, 
polje temeljne medic. znanosti

Jadranka Garmaz
izabrana u znanstveno-nast. 
zvanje redovite prof.–prvi 
izbor u području humanističkih 
znanosti, polje teologije i 
znanstvene grane religiozne 
pedagogije i katehetike

Serđo Dokoza
izabran u znanstveno-nastavno 
zvanje redovitog profesora 
u području humanističkih 
znanosti, polje povijest, 
grana hrvatska i svjetska 
srednjovjekovna povijest

Marina Ilakovac 
Kveder
izabrana u naslovno znanstve-
no-nast. zvanje redovite pro-
fesorice–prvi izbor u području 
prirodnih znan., polje fizika

Ladislav Vrsalović
izabran u znanstveno-nastavno 
zvanje redovitog prof.–prvi 
izbor u području tehničkih 
znanosti, polje kemijsko 
inženjerstvo, grana analiza, 
sinteza i vođenje kem. procesa

Iva Grgić Maroević
izabrana je u znanstveno-
nastavno zvanje redovite 
profesorice u području 
humanističkih znanosti, polje 
filologija, grana romanistika 
(traduktologija)

Dejan Kružić
izabran je u znanstveno-
nastavno zvanje redovitog 
profesora – trajno u području 
društvenih znanosti, polje 
ekonomija, grana ekonomika 
poduzetništva

Neda Aberle
izabrana je u znanstveno-
nastavno zvanje redovite 
profesorice – trajno u području 
biomedicine i zdravstva, polje 
kliničke medicinske znanosti, 
grana pedijatrija

Dorotea Ćorić
izabrana je u znanstveno-
nastavno zvanje redovite 
profesorice – trajno u području 
društvenih znanosti, polje 
pravo, grana pomorsko i 
općeprometno pravo

Tea Bilušić
izabrana je u znanstveno-
nastavno zvanje redovite 
profesorice – trajno u području 
biotehničkih znanosti, polje 
prehrambena tehnologija, gra-
na kemija hrane

Krešimir Rotim
izabran u naslovno znanstveno-
nastavno zvanje redovitog 
profesora – prvi izbor u području 
biomedicine i zdravstva, polje 
kliničke medicinske znanosti, 
grana kirurgija

Marijana Matek 
Sarić
izabrana u znanstveno-
nastavno zvanje redovite 
prof. u području biomedicine i 
zdravstva, polje javno zdravstvo 
i zdravstvena zaštita

Nelli Manuilenko
izabrana je u umjetničko-na-
stavno zvanje redovite profe-
sorice – trajno u umjetničkom 
području, polje glazbena 
umjetnost, grana reprodukcija 
glazbe (pjevanje)

Igor Radeka
izabran je u znanstveno-
nastavno zvanje redovitog 
profesora – trajno u području 
društvenih znanosti, polje 
pedagogija, grana opća i 
nacionalna povijest pedagogije

Ivana Marić
izabrana je u znanstveno-
nastavno zvanje redovite 
profesorice – trajno u području 
biomedicine i zdravstva, polje 
temeljne medicinske znanosti, 
grana anatomija

Imenovanja

Novi redoviti profesori hrvatskih sveučilišta

Tomislav  
Josip Mlinarić
izabran je za dekana Fakulteta 
prometnih znanosti

Stjepan Lakušić
izabran je za dekana 
Građevinskog fakulteta

Gordana Pavlović
izabrana je za dekanicu 
Tekstilno-tehnološkog 
fakulteta

Franka Perković 
Gamulin
izabrana za dekanicu 
Akademije dramskih umj.

Dubravko Majetić
izabran je za dekana Fakulteta 
strojarstva i brodogradnje

Novi dekani 
hrvatskih 
sveučilišta

Tomislav Buntak
izabran je za dekana 
Akademije likovnih 
umjetnosti

Mirko Klarić
izabran je za dekana Pravnog 
fakulteta

Mario Cifrak
izabran je za dekana 
Katoličkog bogoslovnog 
fakulteta

Aleksandra Čižmešija
izabrana je za dekanicu 
Prirodoslovno-matematičkog 
fakulteta

Nikola Koceić Bilan
izabran je za dekana 
Prirodoslovno matematičkog 
fakulteta

Zoran Kurelić
izabran je za dekana Fakulteta 
političkih znanosti

Split Zagreb

Zagreb
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Zagreb

Zagreb

Rijeka

Zagreb

Zagreb

Zagreb

Sanjin Rački
izabran je znanstveno-
nastavno zvanje redovitog 
profesora – prvi izbor u 
području biomedicine i 
zdravstva, polje kliničke 
medicinske znanosti, grana 
interna medicina

Ivo Batistić
izabran je u znanstveno-
nastavno zvanje redovitog 
profesora – trajno u području 
prirodnih znanosti, polje fizika, 
grana fizika kondenzirane tvari

Ramona Franić
izabrana je u znanstveno-
nastavno zvanje redovite 
profesorice – trajno u području 
biotehničkih znanosti, 
polje poljoprivreda, grana 
ekonomika 

Tanja Dabo
izabrana je u umjetničko-na-
stavno zvanje redovite profeso-
rice u umjetničkom području, 
polje likovne umjetnosti, grana 
grafika

Mladen Brezović
izabran je u znanstveno-
nastavno zvanje redovitog 
profesora – trajno u području 
biotehničkih znanosti, polje 
drvna tehnologija, grana drvno 
tehnološki procesi

Marina Mučalo
izabrana je u znanstveno-na-
stavno zvanje redovite profe-
sorice u području društvenih 
znanosti, polje informacijske i 
komunikacijske znanosti, grana 
komunikologija

Alma Mihaljević-
Peleš
izabrana je u znanstveno-
nastavno zvanje redovite 
profesorice – trajno u području 
biomedicine i zdravstva, polje 
kliničke medicinske znanosti, 
grana psihijatrija

Milun Garčević
izabran je u umjetničko-nastav-
no zvanje redovitog profesora 
u umjetničkom području, polje 
likovne umjetnosti, grana sli-
karstvo

Kristina Urbanc
izabrana je u znanstveno-
nastavno zvanje redovite 
profesorice – trajno u području 
društvenih znanosti, polje soci-
jalne djelatnosti, grana teorija 
socijalnog rada

Edita Slunjski
izabrana je u znanstveno-na-
stavno zvanje redovite profeso-
rice u području društvenih zna-
nosti, polje pedagogija, grana 
predškolska pedagogija

Ljiljana Šerman
izabrana je u znanstveno-na-
stavno zvanje redovite profe-
sorice u području biomedicine i 
zdravstva, polje temeljne medi-
cinske znanosti, grana citologi-
ja, histologija i embriologija

Marta Mileusnić
izabrana je u znanstveno-na-
stavno zvanje redovite pro-
fesorice u području prirodnih 
znanosti, polje geologija, grana 
mineralogija i petrologija

Bernard Kozina
izabran je u znanstveno-
nastavno zvanje redovitog 
profesora – trajno u području 
biotehničkih znanosti, 
polje poljoprivreda, grana 
vinogradarstvo i vinarstvo

Blaženka  
Filipan-Žignić
izabrana je u znanstveno-na-
stavno zvanje redovite profeso-
rice u podurčju humanističkih 
znanosti, polje filologija, grana 
germanistika

Dejana Bouillet
izabrana je u znanstveno-
nastavno zvanje redovite 
profesorice – trajno u području 
društvenih zannosti, polje 
edukacijsko-rehabilitacijske 
znanosti

Stjepan Pervan
izabran je u znanstveno-
nastavno zvanje redovitog 
profesora – trajno u području 
biotehničkih znanosti, polje 
drvna tehnologija, grana drvno 
tehnološki procesi

Dragana  
Mutavdžić Pavlović
izabrana je u znanstveno-na-
stavno zvanje redovite pro-
fesorice u području prirodnih 
znanosti, polje kemija

Elvira Vidović
izabrana je u znanstveno-na-
stavno zvanje redovite pro-
fesorice u području tehničkih 
znanosti, polje kemijsko inže-
njerstvo

Nikola Mrvac
izabran je u znanstveno-
nastavno zvanje redovitog 
profesora – trajno u 
interdisciplinarnom području 
znanosti, polje grafička 
tehnologija i informacijske i 
komunikacijske znanosti

Darko Jakić
izabran je u umjetničko-nastav-
no zvanje redovitog profesora 
u umjetničkom području, polje 
likovne umjetnosti, grana 
grafika

Vesna Vesela Bilić
izabrana je u znanstveno-na-
stavno zvanje redovite profe-
sorice u području društvenih 
znanosti, polje pedagogija

Siniša Opić
izabran je u znanstveno-na-
stavno zvanje redovitog pro-
fesora u području društvenih 
znanosti, polje pedagogija

Selma Šogorić
izabrana je u znanstveno-na-
stavno zvanje redovite profe-
sorice u području biomedicine 
i zdravstva, polje javno zdrav-
stvo i zdravstvena zaštita, grana 
javno zdravstvo

Danijela  
Miloš Sprčić
izabrana je u znanstveno-na-
stavno zvanje redovite profe-
sorice u području društvenih 
znanosti, polje ekonomija, 
grana financije

Imenovanja

Sveučilište u Splitu
eKONOMSKi FAKultet

temeljem članka 24. temeljnog kolektivnog ugovora za službenike 
i namještenike u javnim službama (NN 128/17) raspisuje se

NAtJečAJ
za prijam

1. Stručnog suradnika (za preddiplomske studije) - radno mjesto 
I. vrste u Studentskoj referadi, na neodređeno vrijeme – jedan 
izvršitelj
uvjeti:
- magistar/magistra struke društvenih znanosti ili stručni specijalist/
specijalistica struke društvenih znanosti ili završen sveučilišni dodiplomski 
studij društvenih znanosti,
- radno iskustvo jedna (1) godina,
- poznavanje engleskog jezika,
- napredno znanje rada na osobnom računalu,
- psihofizičke sposobnosti za rad sa strankama;
- probni rad šest (6) mjeseci.
prijavi na natječaj treba priložiti:
- životopis
- dokaz o državljanstvu
- dokaz o stručnoj spremi
- potvrda Hrvatskog zavoda za mirovinsko osiguranje o radno-pravnom 
statusu pristupnika
- potvrda o nekažnjavanju
- drugi dokazi o ispunjavanju traženih uvjeta
u skladu sa Zakonom o ravnopravnosti spolova, prijaviti se mogu pristu-
pnici oba spola.
Ako pristupnici temeljem posebnih propisa ostvaruju prednost prilikom 
zapošljavanja, dužni su u prijavi na natječaj pozvati se na to pravo te 
priložiti sve dokaze koje posebni propisi propisuju za ostvarivanje nave-
denog prava.
pristupnici koji ostvaruju pravo prednosti prilikom zapošljavanja sukladno 
Zakonu o hrvatskim braniteljima iz Domovinskog rata i članovima njiho-
vih obitelji, uz prijavu na natječaj dužni su osim dokaza o ispunjavanju 
uvjeta iz natječaja, priložiti i sve potrebne dokaze dostupne na poveznici 
Ministarstvo hrvatskih branitelja https://branitelji.gov.hr/zaposljava-
nje-843/843.
prednost prilikom zapošljavanja prema predmetnom natječaju ostvarit će 
se u odnosu na ostale pristupnike samo pod jednakim uvjetima, utvrđe-
nim natječajem.
Fakultet zadržava pravo provođenja testiranja znanja i/ili vještina za 
prijavljene pristupnike koji zadovoljavaju formalne uvjete navedene u 
natječaju a bitne su za obavljanje poslova radnog mjesta.
prijavom na natječaj pristupnici su izričito suglasni da ekonomski fakultet 
može koristiti, prikupljati i obrađivati podatke u svrhu provedbe natječaj-
nog postupka sukladno zakonskim propisima.
pristupnik koji nije podnio pravovremenu i urednu prijavu ili ne ispunjava 
formalne uvjete iz natječaja ne smatra se kandidatom prijavljenim na 
natječaj.
urednom prijavom smatra se prijava koja sadrži sve podatke i priloge na 
način kako je navedeno u natječaju.
Rok za podnošenje prijave je osam (8) dana od dana objavljivanja u 
“Narodnim novinama”. prijave se predaju na adresi: Sveučilište u Splitu, 
ekonomski fakultet, 21000 Split, Cvite Fiskovića 5.
prijavljeni pristupnici bit će obaviješteni o rezultatima natječaja u zakon-
skom roku putem mrežnih stranica Fakulteta.
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P
otreba za instituci-

on a l n i m obl ic i m a 

potpore studentima 

s invaliditetom na 

Sveučilištu u Zagrebu iskri-

stalizirala se još 2005., a za-

hvaljujući entuzijazmu prof. 

Lelie Kiš-Glavaš, voditeljice 

kolegija s Edukacijsko-reha-

bilitacijskog fakulteta i nje-

zinih suradnika, osigurani 

su preduvjeti za kreiranje 

kolegija Vršnjačka potpora 

studentima s invaliditetom, 

nastalog u okviru Tempus 

projekta EduQuality. Sveu-

čilišta u Zagrebu, Rijeci i Pu-

li uvode ga kao izborni kole-

gij, a Zagrebačko sveučilište 

s njegovim je provođenjem 

započelo akademske godine 

2011./2012.

Kolegij je za upis dostu-

pan svakom studentu upisa-

nom na bilo kojoj sastavnici 

na svim studijskim grupama 

i razinama studija, broj upi-

sanih studenata po semestru 

varira od tri do 12, a do danas 

ga je odslušalo pedesetak 

studenata. Sadržaj kolegija 

uključuje pripremnu radio-

nicu koja se realizira viken-

dom na početku semestra, 

izvođenje vršnjačke potpore 

Vršnjačka potpora 
studentima s invaliditetom

DRUŠTVENO ODGOVORAN KOLEGIJ NA SVEUČILIŠTU U ZAGREBU

U 
prepu noj Koncer-

tnoj dvorani Hrvat-

skog narodnog ka-

zališta u Varaždinu 

25. svibnja održana je 1. revi-

ja zborova Sveučilišta u Za-

grebu, kojoj su prisustvovali 

predstavnici sastavnica Sve-

učilišta u Zagrebu, zaposle-

nici i studenti FOI-ja i brojni 

ljubitelji zborskog pjevanja. 

Na ovom događaju nastupili 

su izabrani pjevački zborovi 

sastavnica Sveučilišta u Za-

grebu, koji su prvi put orga-

nizirano nastupali izvan sje-

dišta Sveučilišta.

Početkom 2016. godine 

rektor Sveučilišta u Zagrebu 

prof. Damir Boras utemeljio 

je sveučilišni program Uni-

versitas cantat (Sveučilište 

pjeva), i za glavnog koordi-

natora tog programa imeno-

vao mo. Josipa degl’Ivellia. 

U okviru tog programa od-

vijaju se razni događaji na 

sveučilišnoj razini, a sve sa 

ciljem promicanja muzicira-

nja studenata (ali i njihovih 

profesora). Na Sveučilištu u 

Zagrebu trenutno djeluje 20-

ak glazbenih sastava, uglav-

nom pjevačkih zborova, ali 

ima i nekoliko klapa i instru-

mentalnih ansambala.

Najva ž n iji  dog ađ aj  u 

okviru programa Universi-

tas cantat je Smotra pjevač-

kih zborova Sveučilišta u 

Zagrebu (Festa choralis) ko-

ja se tradicionalno održava 

u Hrvatskom glazbenom za-

vodu u Zagrebu.

Na inicijativu Fakulte -

ta organizacije i informati-

ke, a uz podršku Sveučilišta 

ove godine održana je 1. revi-

ja zborova Sveučilišta u Za-

grebu, i to u varaždinskom 

kazalištu, a nastupilo je pet 

Sveučilište pjeva
U VARAŽDINU ODRŽANA 1. REVIJA ZBOROVA SVEUČILIŠTA U ZAGREBU

i redovite supervizijske sa-

stanke tijekom semestra, a 

zaključno se preko upitnika 

i fokus-grupa provodi vred-

novanje kojim se kritičkim 

osvrtom aktualiziraju i una-

prjeđuju izvedbene smjerni-

ce. Kolegij nosi 5 ECTS bo-

dova, naglasak stavlja na 

potporu s ciljem izjednača-

vanja mogućnosti te omo-

gućavanja samostalnog iz-

vršavanja studijskih obveza 

studentima s invaliditetom. 

Broj upisanih studenata ovi-

si o trenutnim potrebama na 

sastavnicama Sveučilišta. 

Nakon realiziranog kolegi-

ja studenti-asistenti često 

nastavljaju pružati potporu 

studentima s invaliditetom.

Log iča n sl ijed razvo -

ja postojećeg kolegija prof. 

Kiš-Glavaš vidi u uvođenju 

dvaju novih od kojih bi se je-

dan provodio isključivo kroz 

vršnjačku potporu i supervi-

zijske sastanke, a uvođenje 

drugog kolegija udovoljilo bi 

zainteresiranosti studentske 

populacije koja ne studira za-

jedno s osobama s invalidi-

tetom, ali su teme invalidite-

ta i oblici potpore u akadem-

skom okruženju u fokusu 

njihovih interesa.

U svrhu informiranja, 

educiranja i senzibilizira-

nja nastavnika te stručnog 

i administrativnog osoblja 

o mogućnostima studena-

ta s različitim oblicima in-

validiteta i načinima prila-

godbe akademskih sadržaja, 

priređena je zbirka priruč-

nika “Studenti s invalidite-

tom”, a izrađen je i prijed-

log nacionalnog dokumenta 

“Osiguravanje minimalnih 

standarda pristupačnosti vi-

sokog obrazovanja za studen-

te s invaliditetom u Republi-

ci Hrvatskoj”. Dokument je 

prihvaćen na sjednici Rek-

torskoga zbora 15. ožujka 

2013., a područje je prepozna-

to kao jedno od prioritetnijih 

pri kreiranju mjera i strate-

gija visokih učilišta.

Prof. Kiš-Glavaš govori i o 

potrebi nastavka realizacije 

kolegija (Vršnjačka potpora 

studentima s invaliditetom 

II), premda je procedura odo-

bravanja kompleksna i du-

gotrajna, gotovo istovjetna 

proceduri prihvaćanja stu-

dijskih programa. Kolegij bi 

se ostvarivao isključivo kroz 

vršnjačku potporu i supervi-

zijske sastanke potrebne za 

uspješno pružanje vršnjač-

ke potpore u akademskom 

okruženju. Zainteresiranost 

za kolegij postoji i kod onih 

koji ne studiraju s osobama s 

invaliditetom i kod onih koji-

ma su teme vezane uz invali-

ditet i oblike potpore u foku-

su interesa.

Senzibilzacija akadem-

skih građana svakako je nu-

žan doprinos integraciji oso-

ba s invaliditetom u hrvat-

sko društvo i nadati se da će 

kao takva i nadalje biti oko-

snica strategija u visokom 

obrazovanju.� Diana�Dolić

akademskih zborova:

- Akademski pjevački 

zbor Fakulteta organizaci-

je i informatike

- Akademski zbor i orke-

star Veterinarskog fakulte-

ta “Ab ovo”

- Zbor “Z(u)bor” Stomato-

loškog fakulteta

- Pjevački zbor Prirodo-

slovno-matematičkog fakul-

teta “Cantus naturae“

- Akademski muški zbor 

Fakulteta elektrotehnike i 

računarstva

Posebni gosti revije bili 

su Mješoviti pjevački zbor 

Varaždinskog obrtničkog 

glazbenog društva. Organi-

zatori revije bili su Sveučili-

šte u Zagrebu (program Uni-

versitas cantat) i Fakultet 

organizacije i informatike 

Varaždin. Pokrovitelji revi-

je bili su prof. Damir Boras, 

rektor Sveučilišta u Zagrebu 

i prof. Neven Vrček, dekan 

Fakulteta organizacije i in-

formatike.

Organizaciju revije podu-

prli su i Studentski centar Va-

raždin, Koncertni ured Varaž-

din i Grad Varaždin. R.I.

Zagreb

Klasa: 112-01/18-01/23
Urbroj: 380-040/040-18-1 od 24. V. 2018. (3146)

Na temelju članka 13. Statuta Sveučilišta u Zagrebu, raspisuje se

JAVNI NATJEČAJ
za izbor

– jednog izvršitelja (1) u naslovno (bez zasnivanja radnog odno-
sa) znanstveno-nastavno zvanje docenta (m/ž) u znanstvenom 
području tehničke znanosti, znanstvenom polju elektrotehnika na 
preddiplomskim sveučilišnim studijima Vojno inženjerstvo i Vojno 
vođenje i upravljanje.
Uvjeti:
Pristupnici moraju ispunjavati uvjete utvrđene Zakonom o znan-
stvenoj djelatnosti i visokom obrazovanju (Narodne novine br. 
123/03, 198/03. (Uredba), 105/04, 174/04, 2/07 – OUSRH, 
46/07, 45/09, 63/11, 94/13, 139/13, 101/14 – O, RUSRH, 
60/15 – OUSRH i 131/17) i Statutom Sveučilišta u Zagrebu.
Prijava za natječaj mora sadržavati:
1. životopis (potpisan, najviše jedna kartica teksta)
2. preslik diplome o završenom studiju i stečenom akademskom 
stupnju
3. prikaz nastavne, znanstvene i stručne djelatnosti
4. popis radova i separate radova relevantnih za izbor te podatke o 
nastavnoj i stručnoj djelatnosti
5. dokaz o državljanstvu
6. dokaz o najmanje pet godina radnog iskustva na dužnostima i 
poslovima nastavne djelatnosti za potrebe Oružanih snaga RH.
Rok za podnošenje prijava je 30 dana od objave natječaja u Narod-
nim novinama.
Pristupnici koji se javljaju na natječaj moraju ispunjavati uvjete pro-
pisane Zakonom o znanstvenoj djelatnosti i visokom obrazovanju 
(NN br. 123/03, 198/03, 105/04, 174/04, 2/07, 46/07, 45/09, 
63/11, 94/13, 139/13, 101/14, 60/15, 131/17) i Odlukom o 
nužnim uvjetima za ocjenu nastavne i znanstveno-stručne djelat-
nosti u postupku izbora u znanstveno-nastavna zvanja Rektorskog 
zbora i Nacionalnog vijeća za znanost, visoko obrazovanje i teh-
nološki razvoj (NN br. 122/17. od 8. 12. 2017.), te imati najmanje 
pet godina radnog iskustva na dužnostima i poslovima nastavne 
djelatnosti za potrebe Oružanih snaga Republike Hrvatske te su o 
svemu dužni dostaviti odgovarajuće dokaze.
Dokumentacija se prilaže u dva primjerka i u elektroničkom obliku 
na CD-u i PDF-formatu.
Prijave na natječaj s traženom dokumentacijom poslati poštom na 
adresu: Sveučilište u Zagrebu, Trg Republike Hrvatske 14, 10000 
Zagreb, s naznakom prijave na natječaj.
Podnošenjem prijave na natječaj, pristupnici natječaja su izričito 
suglasni da Sveučilište u Zagrebu kao voditelj zbirke osobnih po-
dataka može prikupljati, koristiti i dalje obrađivati podatke u svrhu 
provedbe natječajnog postupka sukladno odredbama Zakona o 
zaštiti osobnih podataka (NN br. 106/12 – pročišćen tekst) i Opće 
uredbe EU 2016/679.
Potpuna prijava smatra se prijava koja sadržava sve podatke i priloge 
navedene u ovom natječaju. Pristupnikom prijavljenim na natječaj 
smatrat će se samo osoba koja podnese pravovremenu i potpunu 
prijavu sa svim prilozima te ispunjava formalne uvjete iz natječaja. 
Nepotpune i nepravovremene prijave neće se razmatrati niti će se 
podnositelji nepotpunih prijava pozvati na dopunu prijave.
Sveučilište u Zagrebu pridržava pravo, djelomično ili u cijelosti, u 
svako vrijeme poništiti natječaj.

SVEUČILIŠTE U SPLITU
POMORSKI FAKULTET

raspisuje

NATJEČAJ
za izbor

- jednog nastavnika u znanstveno-nastavnom zvanju i na radnom 
mjestu redoviti profesor I. izbor u znanstvenom području tehničkih 
znanosti, polje strojarstvo na Zavodu za brodostrojarstvo.
Pristupnici na natječaj pored općih uvjeta moraju ispunjavati i uvjete 
propisane Zakonom o znanstvenoj djelatnosti i visokom obrazovanju 
(„Narodne novine“ broj: 123/03., 198/03., 105/04., 2/07.-Oduka 
USRH 174/04., 46/07., 45/09., 63/11., 94/13., 139/13. i Odluke 
USRH 101/14., 60/15. i 131./17.).
Uz potpisanu prijavu na natječaj pristupnici su dužni priložiti:
životopis, presliku dokaza o državljanstvu, presliku odgovarajuće di-
plome i dokaz o stečenom akademskom stupnju, prikaz znanstvene, 
nastavne i stručne djelatnosti, popis radova, radove, odnosno sepa-
rate radova relevantnih za izbor te drugu odgovarajuću dokumenta-
ciju o ispunjavanju uvjeta za izbor, a ako su strani državljani i dokaz o 
znanju hrvatskog jezika (C2-napredno znanje). Sva dokumentacija, 
osim radova, predaje se u dva primjerka, a životopis, prikaz nastavne i 
stručne djelatnosti i popis radova, uz tiskani, trebaju biti dostavljeni i 
u elektroničkom obliku (na CD-u u 1 primjerku).
Rok za podnošenje prijave je 30 (trideset) dana od dana objave na-
tječaja u Narodnim novinama.
Nepravodobne i nepotpune prijave na natječaj neće se razmatrati niti 
će podnositelji biti pozvani na naknadnu dopunu.
Prijavom na natječaj pristupnici su izričito suglasni da Pomorski fa-
kultet u Splitu kao voditelj zbirke osobnih podataka može prikupljati, 
koristiti i dalje obrađivati podatke u svrhu provedbe natječajnog po-
stupka sukladno odredbama Zakona o zaštiti osobnih podataka.
Na natječaj se, pod ravnopravnim uvjetima, imaju pravo javiti osobe 
oba spola.
O rezultatima natječaja pristupnici će biti obaviješteni u zakonskom 
roku.Prijave s dokazima o ispunjavanju uvjeta natječaja dostavljaju se 
na adresu: Pomorski fakultet u Splitu, Ruđera Boškovića 37, 21000 
Split, s naznakom “Za natječaj”.
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Biološka znanost je bila Lorkovićeva 
izabrana profesija, no njegovi interesi 
i strasti vodili su ga daleko preko 
granica struke

Otišao je ugledni znanstvenik, 
strastveni pijanist i pustolov

IN MEMORIAM PROf. dR. sc. HRVOJE LORKOVIĆ (1930. – 2018.)

U 
Splitu je 11. svibnja 

2018. godine u bol-

nici Firule od po-

sljedica moždanog 

udara preminuo Hrvoje 

Lorković. Rođen 12. stude-

noga 1930. u Zagrebu, Lor-

ković je odrastao u obitelji 

Radoslava Lorkovića, ke-

mijskog inženjera, i pozna-

te pijanistice Melite Lorko-

vić rođ. Pozajić. Maturirao 

je na Klasičnoj gimnaziji 

1949. godine, nakon čega 

odlazi u Beograd, gdje je 

diplomirao biologiju 1954. 

godine. Od 1955. do 1962. 

bio je zaposlen na Institu-

tu za medicinska istraživa-

nja današnje HAZU. Dokto-

rirao je kod dr. Nikše Alle-

grettija na Sveučilištu u 

Zagrebu 1961. godine.

Iako zaljubljenik u Za-

greb, Lorković – prijate -

ljima poznat i kao Deko – 

1962. godine napušta rodni 

grad i kreće u inozemstvo, 

prvo u Tübingen, a zatim 

u London, gdje je boravio 

na postdoktorskoj stipen-

diji. Godine 1964. odlazi 

na University of Minneso-

ta u Minneapolisu, gdje ra-

di do 1967. godine. Od 1967. 

do 1977. godine radio je kao 

znanstvenik, istraživač i 

predavač na odsjecima za 

neurologiju u bolnicama 

i klinikama University of 

Iowa. 

Tijekom svoje bogate ka-

rijere, koja je trajala pet de-

setljeća, od pedesetih do de-

vedesetih godina prošloga 

stoljeća, i koja ga je od Za-

greba vodila preko Tübin-

gena, Londona, Minneapo-

lisa i Iowa Cityja do miro-

vine u njemačkom Ulmu, 

provodio je istraživanja i 

mnogo objavljivao na po-

dručju neurofiziologije, u 

časopisima poput Ameri-

can Journal of Physiology i 

Nature. Bio je dopisni član 

HAZU.

Znanost je bila Lorko-

vićeva izabrana profesija, 

no njegovi interesi i stra-

sti vodili su ga preko gra-

nica struke. Bio je, prije 

svega, darovit klavirist, a 

taj talent je naslijedio od 

majke, velike hrvatske pi-

janistice Melite Lorković. 

Najvažnija u njegovu glaz-

benom umijeću bila je upu-

ćenost u interpretacije J. S. 

Bacha. 

Bez stilističkog popu-

štanja, bio je u mogućno-

sti evocirati snažan ton i 

osjećaj, i to u žanru koji se 

često tek suhoparno i pe-

dantno interpretira. Sto-

ga nije čudno što je svoje 

posljednje dane proveo u 

intenzivnom uživljavanju 

u glazbu. Pored toga, mno-

jeru pisca započeo u Iowa 

Cityju. Njegova obitelj je 

prijateljevala s mnogim 

go je objavljivao, slikao i fo-

tografirao.

Lorković je svoju kari-

polaznicima International 

Writers Workshop (Među-

narodne radionice za pisce) 

od kojih su mnogi stizali iz 

jugoistočne Europe. Ti su 

pisci, stranci i Hrvati, če-

sto bili gosti u obiteljskoj 

kući Lorkovića i druženje 

s njima potaknulo ga je da 

se okuša u svom prvom ro-

manu “Karakteristika”. 

Bila je to memoarska proza 

o odrastanju tijekom Dru-

gog svjetskog rata i posli-

jeratne Jugoslavije. Objav-

ljena u vlastitom izdanju, 

“Karakteristika” se čitala 

u širokim krugovima u Hr-

vatskoj i Njemačkoj.

Hrvoje Lorković je bio i 

strastveni planinar i ski-

jaš, koji je inspirirao svoje 

prijatelje i obitelj na osvaja-

nje mnogih planinskih vr-

hova, prije svega Stjenjaka 

i Alpi. Uživao je i spušta-

jući se kanuom, zajedno s 

obitelji, niz veći dio veli-

kog toka rijeke Mississippi 

u okolici Iowa Cityja. Tije-

kom cijelog života rijetko 

je proveo dan u kojem nije 

bilo neke fizičke aktivnosti 

ili pustolovine.

Knjige/Sjećanja 

Piše:
prof. Ivo Banac

Hrvoje Lorković (1930. - 2018.)  Universitas

ČITAONIcA: LJERKA ŠIMUNKOVIĆ, PROBLEMATIKA PREVOĐENJA POVIJEsNIH dOKUMENATA 
NA TALIJANsKOM JEZIKU (sVEUČILIŠTE U ZAdRU, 2018.)

Talijanski u Dalmaciji 
kao jezik uprave, 
trgovine, književnosti…

Ovim i drugim svojim djelima autorica je pokazala da je 
Dalmacija pokrajina bogate civilizacije, mjesto susreta i 
kulturoloških prožimanja po kojima su Hrvati postali dijelom 
zapadne europske civilizacijeK

njiga “Problematika 

prevođenja povijesnih 

dokumenata na tali-

janskom jeziku” iz pe-

ra naše zaslužne talijanisti-

ce, profesorice emerite Ljerke 

Šimunković, nastala je kao 

plod njezina dugogodišnjeg 

istraživanja povijesti Dalma-

cije. Redovita profesorica na 

Odsjeku za talijanski jezik 

u Zadru, a potom i na onome 

nedavno osnovanom u Splitu, 

pridonijela je hrvatskoj povi-

jesnoj znanosti svojim knji-

gama čija je iskustva crpila i 

u pisanju ovog priručnika. Ot-

krila je Antonija Puttija, car-

skog mjernika i leksikografa, 

Alviža Genicea, viškog pusto-

lova, te Enrica Rehu, splitsko-

ga okružnog poglavara za au-

strijske uprave. Produbila je 

spoznaje o leksikografu Arde-

liju Della Belli, dalmatinskom 

prosvjetitelju Vicenzu (Vicku) 

Dragu i onima iz Trogira Iva-

nu Luki i Dominiku Garagni-

nu. Objavila je Putopis po Istri, 

Piše:
prof. JosIp vrandečIć

Prof. Ljerka Šimunković
 MARIO TOdORIĆ/HANZA MEdIA

Dalmaciji i Mletačkoj Albaniji 

mletačkog sindika Zan Batti-

sta Giustiniana iz 1553. godi-

ne, govor u pohvalu Splita An-

tuna Prokulijana iz 1567. go-

dine te dnevnike s putovanja 

Francesca Carrare. Transkri-

birala je i prevela Zlatnu knji-

gu grada Splita, predstavila 

dvojezične tiskane mletačke 

proglase te karakteristike tek-

sta u prvim hrvatskim novina-

ma Il Regio Dalmata - Kraljev-

ski Dalmatin.

Mjesto susreta
Svojim je djelima pokazala 

da je Dalmacija pokrajina bo-

gate civilizacije, mjesto susre-

ta i kulturoloških prožimanja 

po kojima su Hrvati postali 

dijelom zapadne europske ci-

vilizacije. Nova je knjiga sto-

ga nastala kao kruna dugogo-

dišnjeg, pretežnog arhivskog 

istraživanja dalmatinskog je-

zičnog blaga koje posjeduje 

duboke korijene u klasičnom 

latinskom jeziku. Sva je svo-

ja djela posvetila proučava-

nju utjecaja talijanskog jezika 

na dijalekte istočne jadranske 

obale. To je rječničko blago da-

nas ugroženo nestankom mle-

tačko-dalmatinskog dijalekta, 

njegovih govornika, ali i znan-

stvenika koji su ga proučavali. 

Iz knjige se vidi da je autorica 

objedinila iskustvo nastavnog 

rada, arhivskog istraživanja te 

ono stečeno u transkribiranju 

i prevođenju starih rukopisnih 

ili tiskanih dokumenata pisa-

nih na dalmatinskim inačica-

ma talijanskog jezika.

U prvom od pet dijelova knji-

ge, naslovljenom “Problemi ve-

zani uz transkripciju i jezik do-

kumenata ili tekstova pisanih 

na talijanskom jeziku i prože-

tim dijalektom”, autorica je na-

glasila važnost talijanskog je-

zika u povijesti Dalmacije kao 

jezika uprave, trgovine i knji-

ževnosti. Pružila je praktične 

upute za ispravno transkribi-

ranje rukopisnih dokumena-

ta, obradila najčešće pogreške 

koje se javljaju u prijevodima te 

predstavila najčešće korištene 

kratice. 

U drugom dijelu navela je 

poteškoće koje se javljaju kod 

prevođenja starih tekstova: 

upozorila je na višejezično zna-

čenje pojedinih riječi te na naj-

češće pogreške koje se javljaju 

u prijevodima, a odnose se na 

stare mjere, titule, opće geo-

grafske pojmove, toponime, pa-

tronime i druge pojmove izašle 

iz suvremene uporabe. Navela 

je primjere točnih prevođenja 

dokumenata, titula i naziva dr-

žava te upozorila na izraze koje 

je teško prevesti na hrvatski je-

zik na odgovarajući način.

Baština koja obvezuje
Treću cjelinu posvetila je 

povijesti prevođenja u Dal-

maciji. Opisala je jezičnu si-

tuaciju u srednjovjekovnim 

i ranomodernim dalmatin-

skim komunama, osvrnula 

se na razvoj dalmatinskog 

jezika, ulogu dragomana, 

prevoditelja s turskog jezika, 

ulogu komunalnog i javnog 

tumača i utjecaj na hrvatske 

književnike, prevoditelje s 

drugih jezika i na jezična rje-

šenja u dvojezičnim mletač-

kim proglasima iz 18. stolje-

ća te u onima u Kraljevskom 

Dalmatinu.

U četvrtom dijelu pred-

stavila je devet praktičnih 

primjera transkripcije i pre-

vođenja tekstova nastalih u 

rasponu od pet stoljeća, po-

čevši od dijela dokumenta od 

3. ožujka 1444. iz Zlatne knji-

ge grada Splita, a zaključno 

s dnevničkim zapisom Fran-

cesca Carrare iz 1846. godine. 

Na samom kraju knjige done-

seni su brojni primjeri krati-

ca koje se rabe u rukopisima, 

a potrebno ih je razriješiti u 

transkripciji, te veći broj to-

ponima s područja istočnog 

Jadrana zapisanih na talijan-

skom jeziku. 

Temeljna je ideja knjige da 

prijevod treba približiti čita-

telju, no da bi se to postiglo 

potrebno je znanje, talent, 

ali i naučena vještina koja 

se stječe višegodišnjim isku-

stvom. Talijani znaju upozo-

riti na sličnost riječi tradutto-

re (prevoditelj) i traditore 

(izdajnik). Iz priručnika pro-

fesorice Šimunković očitava 

se misao da nas naša kultur-

na baština obavezuje. Hrvat-

sko je, posebno dalmatinsko, 

jezično blago nepresušno, pa 

treba podignuti novu genera-

ciju prevoditelja, a povjesni-

čare u dodiru s arhivskom 

građom osvijestiti o važnosti 

korektnog prijevoda. Knjiga 

profesorice Šimunković tome 

pruža temelj i poticaj.
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Sveučilište u Splitu
EKONOMSKI FAKULTET

Temeljem članka 24. Temeljnog kolektivnog ugovora za službenike i na-
mještenike u javnim službama (NN 128/17) raspisuje se

NATJEČAJ
1. za izbor jednog nastavnika u znanstveno-nastavno zvanje izvanrednog 
profesora za područje društvenih znanosti, polje ekonomija, grana Opća 
ekonomija, i odgovarajuće radno mjesto na Katedri za opću ekonomiju
2. za izbor jednog nastavnika u znanstveno-nastavno zvanje docenta, za 
područje društvenih znanosti, polje ekonomije, grana Marketing i odgovara-
juće radno mjesto na Katedri za marketing
3. za izbor jednog nastavnika u naslovno znanstveno-nastavno 
zvanje redovitog profesora za područje društvenih znanosti, polje 
ekonomija, grana Računovodstvo
Pristupnici moraju ispunjavati uvjete propisane Zakonom o radu („Narodne 
novine 93/14, 127/17) i Zakonom o znanstvenoj djelatnosti i visokom 
obrazovanju (“Narodne novine”, broj 123/03 do 131/17) i uvjete Rektor-
skog zbora
Pristupnici uz prijavu prilažu:
- životopis
- dokaz o državljanstvu članice EU
- dokaz o stručnoj spremi (stručnom nazivu, dokaz o završenom fakultetu, 
akademskom stupnju, i druge dokumente iz kojih se može utvrditi da pristu-
pnik ispunjava uvjete za izbor u odgovarajuće zvanje)
- odluku o izboru u znanstveno zvanje (ukoliko je pristupnik ima)
- potvrdu o stručnoj i nastavnoj aktivnosti
- potvrdu o aktivnom sudjelovanju u realizaciji znanstvenih projekata
- znanstvene i stručne radove, te njihov popis i to podijeljen u dvije skupine: 
radovi objavljeni do posljednjeg izbora ili reizbora, razvrstani po kategorijama 
i radovi objavljeni nakon toga razvrstani po kategorijama
- dokaz o pozitivno ocijenjenim rezultatima institucijskog istraživanja kvali-
tete nastavnog rada pristupnika ili dokaz o pozitivno ocjenjenim rezultatima 
studentske ankete
- strani državljani dužni su priložiti dokaz o poznavanju hrvatskog jezika 
(napredna razina)
- ostale dokaze o ispunjavanju uvjeta za izbor
U skladu sa Zakonom o ravnopravnosti spolova, prijaviti se mogu pristupnici 
oba spola.
Ako pristupnici temeljem posebnih propisa ostvaruju prednost prilikom 
zapošljavanja, dužni su u prijavi na natječaj pozvati se na to pravo te priložiti 
sve dokaze koje posebni propisi propisuju za ostvarivanje navedenog prava.
Pristupnici koji ostvaruju pravo prednosti prilikom zapošljavanja sukladno 
Zakonu o hrvatskim braniteljima iz Domovinskog rata i članovima njihovih 
obitelji, uz prijavu na natječaj dužni su osim dokaza o ispunjavanju uvjeta iz 
natječaja, priložiti i sve potrebne dokaze dostupne na poveznici Ministarstvo 
hrvatskih branitelja https://branitelji.gov.hr/zaposljavanje-843/843.
Prednost prilikom zapošljavanja prema predmetnom natječaju ostvarit će 
se u odnosu na ostale pristupnike samo pod jednakim uvjetima, utvrđenim 
natječajem. Fakultet zadržava pravo provođenja testiranja znanja i/ili vješti-
na za prijavljene pristupnike koji zadovoljavaju formalne uvjete navedene u 
natječaju a bitne su za obavljanje poslova radnog mjesta.
Prijavom na natječaj pristupnici su izričito suglasni da Ekonomski fakultet 
može koristiti, prikupljati i obrađivati podatke u svrhu provedbe natječajnog 
postupka sukladno zakonskim propisima.
Pristupnik koji nije podnio pravovremenu i urednu prijavu ili ne ispunjava 
formalne uvjete iz natječaja ne smatra se kandidatom prijavljenim na natje-
čaj. Urednom prijavom smatra se prijava koja sadrži sve podatke i priloge na 
način kako je navedeno u natječaju.
Svu dokumentaciju osim u papirnatom obliku potrebno je dostaviti i na CD-
u, s tim da se radovi za izbor dostavljaju na posebnom CD- u.
Rok za podnošenje prijave je 30 dana od dana objavljivanja u “Narodnim 
novinama”. Prijave se predaju na adresi: Sveučilište u Splitu, Ekonomski 
fakultet, 21000 Split, Cvite Fiskovića 5.
Prijavljeni pristupnici bit će obaviješteni o rezultatima natječaja u zakonskom 
roku putem mrežnih stranica Fakulteta.

SVEUČILIŠTE U SPLITU
MEDICINSKI FAKULTET

objavljuje

NATJEČAJ
I. ZA IZBOR U NASLOVNA ZNANSTVENO-NASTAVNA ZVANJA
- jednog nastavnika u naslovnom znanstveno-nastavnom zvanju docenta 
za područje biomedicine i zdravstva, kliničke medicinske znanosti, grana 
neurologija u Katedri za neurologiju.
Pristupnici trebaju ispunjavati uvjete propisane Zakonom o znanstvenoj 
djelatnosti i visokom obrazovanju (NN 123/03, 198/03, 105/04, 174/04, 
46/07, 45/09, 63/11, 94/13, 139/13, 101/14, 60/15) te Pravilnikom o 
uvjetima i postupku izbora u zvanja Medicinskog fakulteta Sveučilišta u Spli-
tu (veljača 2014.). Potrebna dokumentacija i dokazi koje je potrebno priložiti 
za izbor u određeno zvanje objavljeni su na mrežnoj adresi Povjerenstva za 
kadrove (http://www.mefst.hr/kadrovi).
Rok natječaja za prijave za izbore u naslovna znanstveno-nastavna zvanja je 
30 dana od objave u „Narodnim novinama“ od srijede 20. lipnja 2018.
Na oglašeni natječaj mogu se javiti osobe oba spola.
Nepravovremene prijave i prijave bez dokaza o ispunjavanju uvjeta neće se 
razmatrati. Prijave s dokazima o ispunjavanju uvjeta natječaja dostavljaju se 
na adresu: Medicinski fakultet u Splitu, Služba kadrovskih poslova, Šoltan-
ska 2, 21000 Split.

SVEUČILIŠTE U SPLITU
FILOZOFSKI FAKULTET

objavljuje

PONIŠTENJE DIJELA NATJEČAJA
objavljenog dana 25. 5. 2018. u Narodnim novinama (48/18), na mrežnim 
stranicama Filozofskog fakulteta u Splitu i HZZ-a Split, a dana 28. 5. 2018. 
godine u podlistku Universitas, i to u dijelu koji se odnosi na točku 1. na-
tječaja. Ostali sadržaj navedenog natječaja ostaje u cijelosti neizmijenjen.

Split

H
rvatski institut za ki-

neziologiju i sport, 

Kineziološki fakul-

tet Sveučilišta u Spli-

tu, Splitski savez športova, 

Savez školskih sportskih dru-

štava SDŽ, Zajednica udruga 

i sportova grada Kaštela te 

Sportski savez invalida gra-

da Splita i Alumni KIFST-a 

u suradnji sa Središnjim dr-

žavnim uredom za šport od 

11. do 13. srpnja u Splitu pod 

pokroviteljstvom predsjed-

nice Kolinde Grabar-Kitaro-

vić organiziraju 1. međuna-

rodnu konferenciju pod nazi-

vom “Talenti i dual karijera u 

sportu”.

Konferencija je namijenje-

na sportašima, roditeljima i 

svim ostalim akterima pro-

cesa stvaranja i obrazovanja 

sportaša. Na konferenciji će 

kao pozvani predavači sudje-

lovati brojni domaći i inoze-

mni znanstvenici i stručnja-

ci, a planirana je organizaci-

ja okruglog stola na kojem 

se očekuje sudjelovanje vr-

hunskih sportaša, osvajača 

olimpijskih medalja koji će 

iznijeti svoja iskustva. U ter-

minu konferencije u Splitu će 

boraviti i studenti prvog me-

Prva međunarodna konferencija pod nazivom “Talenti i dual 
karijera u sportu” namijenjena je sportašima, roditeljima i svim 
ostalim akterima procesa stvaranja i obrazovanja sportaša, a 
u sklopu toga skupa u Splitu će se sastati i članovi Europske 
komisije za sport

Razvijanje talenta 
i ‘druge’ karijere

SPLITSKA KINEZIOLOGIJA U SRPNJU DOMAĆIN  
VAŽNIM MEĐUNARODNIM SKUPOVIMA

DRAžeN ČuLAR,  
PReDSjeDNIK OO-A:
Važnost školovanja
Suočeni sa sve većom 
zahtjevnošću procesa 
sportske pripreme, spor-
taši su često prisiljeni 
birati između sportske 
karijere i školovanja. 
Oni koji zbog ozljede ili 
drugih razloga prekinu 
sportsku karijeru, dolaze 
u situaciju da postanu 
potencijalni socijalni 
slučajevi. Organizacijom 
sastanka radne skupine 
EU komisije za sport i 
Konferencije u Splitu 
želimo naglasiti važnost 
Dual karijere i podrške 
talentima u sportu za 
sjelokupnu društvenu 
zajednicu. Rješenja po-
drške talentima i školo-
vanja sportaša svakako 
trebaju naći svoje mjesto 
u upravo započetoj izradi 
Strategije razvoja sporta 
Grada Splita.

đunarodnog združenog stu-

dija košarke i sportskog me-

nadžmenta splitskog sveuči-

lišta koji dolaze iz više država 

(SAD, Poljska, Finska, Velika 

Britanija, Španjolska, Maro-

ko i Litva), tako da će i oni 

imati priliku sudjelovati na 

konferenciji.

Ciljevi konferencije su:

1. Razmjena iskustava i 

primjera iz prakse u područ-

ju prepoznavanja talenata, 

edukacije, dual karijere i ka-

rijere nakon sportske karije-

re u sportu;

2. Detekcija problema i 

pronalaženje mogućih rješe-

nja u području sportskih tale-

nata i dual karijere sportaša;

3. Uspostava suradnje i 

platforme za razmjenu isku-

stava

Orga n i zacijski  odbor 

konferencije pod predsjeda-

vanjem izv. prof. Dražena 

Čulara, ravnatelja Hrvat-

skog instituta kineziologi-

je i sporta čine Nenad Periš 

i Vlatko Škiljo (Splitski sa-

vez športova), izv. prof. Ma-

rio Tomljanović, Tomislava 

Jukić i Tea Bešlija (Kinezio-

loški fakultet Sveučilišta u 

Splitu), doc. Mirjana Milić 

(Zajednica udruga i sporto-

va grada Kaštela), Mijo Ba-

kić (Sportski savez invalida 

grada Splita), Goran Kursar 

(Savez školskih sportskih 

društava SDŽ) i Sanja Vitaić 

(Alumni KIFST).

Posebnu zanimljivost 

predstavlja činjenica da 

će radna skupina “Skills 

and human resources de -

velopment in sport” Europ-

ske komisije za sport u či-

jem su sastavu predstavnici 

24 zemlje članice EU u sklo-

pu konferencije (11. i 12. srp-

nja) održati sastanak u Spli-

tu. Na konferenciji će aktiv-

no sudjelovati i predstavnici 

Središnjeg državnog ureda za 

šport Vlade Rrepublike Hr-

vatske koji su domaćini rad-

noj skupini EU-a.

Pozvani predavači dolaze 

iz osam država (Litva, Velika 

Britanija, Španjolska, Italija, 

Slovenia, Austria, Bosna i 

Hercegovina, te Hrvatska), a 

svečano otvaranje Konferen-

cije planirano je za 12. srpnja 

u Velikoj dvorani Pravnog fa-

kulteta u Splitu. Konferenci-

ju će svečano otvoriti Yves le 

Lostecque - predsjednica rad-

ne skupine Europske komisi-

je za sport. Istog dana će se 

na skupu obrađivati temati-

ka podrške talentima u spor-

tu. Sljedećeg dana, 13. srpnja, 

predviđena su predavanja na 

temu Dual karijere u sportu. 

Konferencija završava okru-

glim stolom na kojem se oče-

kuje sudjelovanje poznatih 

vrhunskih sportaša osvaja-

ča olimpijskih medalja.

Kotizacija za sudjelovanje 

se ne naplaćuje, a opširnije 

informacije o sadržaju kon-

ferencije i prijavama mogu-

će je pronaći na web-stranici 

kongresa: conferenceinsplit.

eu/talenti-i-dual-karijera-u-

sportu.  R.I.

U  
Sveučilišnoj galeri-

ji “Vasko Lipovac” na 

splitskom Kampusu 9. 

srpnja otvara se izlož-

ba Davora Gopca, poznatoga 

hrvatskog rokera i frontmena 

grupe Psihomodo Pop.

Osim kao glazbenika, 

splitska publika moći će sa-

da Gopca upoznati i kao li-

kovnjaka kroz izložbu “Vo-

lim crtane filmove”. Gobac 

u galeriju donosi 20 radova 

inspiriranih umjetnikovom 

maštom, koja je dijelom te-

meljena na urbanoj pop-kul-

turi , posebno stripu. Gleda-

jući Gopčev rad, prepozna-

Davor Gobac voli crtane filmove
IZLOŽBA U SVEUČILIŠNOJ GALERIJI  ‘VASKO LIPOVAC’

jemo naivnost i zaigranost, 

veselje likova smještenih u 

prostoru autorova svijeta 

prepoznatljive simbolike. 

Sjajnim crtežom, neoptere-

ćen akademskim načinom 

izražavanja, autor ovom 

izložbom donosi svoj mašto-

viti likovni koncept.

Davor Gobac rođen je u Kar-

lovcu 1964. godine. Prvu samo-

stalnu izložbu imao je 1998. u 

zagrebačkoj galeriji Klovićevi 

dvori. Kustos izložbe mladi je 

povjesničar umjetnosti Ivan 

Kokeza, a na otvaranju će na-

stupiti studentska grupa Z.

 � Helena�Trze�Jakelić
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SVEUČILIŠTE U SPLITU
Sveučilišni odjel za stručne studije

raspisuje

N A T J E Č A J
I. za izbore u zvanja
1. jednog nastavnika u nastavno zvanje predavač i na odgovarajuće radno 
mjesto, u znanstvenom području tehničkih znanosti, za polje strojarstvo, na 
neodređeno vrijeme u punom radnom vremenu;
2. jednog nastavnika u naslovno nastavno zvanje predavač u znanstvenom 
području tehničkih znanosti, za polje strojarstvo;
3. jednog nastavnika u naslovno nastavno zvanje predavač u znanstvenom 
području društvenih znanosti, za polje ekonomija, za granu trgovina i turizam;
4. jednog nastavnika u naslovno nastavno zvanje predavač u znanstvenom 
području društvenih znanosti, za polje ekonomija, za granu menadžment i 
organizacija;
5. jednog suradnika u naslovno suradničko zvanje asistenta u znanstvenom 
području društvenih znanosti, za polje ekonomija, za granu menadžment i 
organizacija.
Točke 1, 2, 3 i 4.
Pristupnici trebaju ispunjavati uvjete propisane Zakonom o znanstvenoj dje-
latnosti i visokom obrazovanju (NN 123/03, 198/03, 105/04, 174/04, 2/07, 
46/07, 45/09, 63/11, 94/13, 139/13, 101/14, 60/15, 131/17) i Odlukom 
o nužnim uvjetima Rektorskog zbora za ocjenu nastavne i stručne djelatnosti 
u postupku izbora u nastavna zvanja (NN 13/2012).
Prijavi treba priložiti: životopis pristupnika, preslik diplome o odgovarajućoj 
stručnoj spremi odnosno akademskom stupnju, prikaz stručne i nastavne 
djelatnosti, popis radova i radove relevantne za izbor (u elektronskom obliku), 
domovnicu ili dokaz o državljanstvu druge države, a strani državljani dužni su 
priložiti i dokaz o znanju hrvatskog jezika (napredna razina).
Sva dokumentacija se predaje u dva primjerka. Prijavom na natječaj pristu-
pnici su izričito suglasni da Sveučilišni odjel za stručne studije kao voditelj 
zbirke osobnih podataka može prikupljati, koristiti i dalje obrađivati podatke u 
svrhu provedbe natječajnog postupka sukladno odredbama Zakona o zaštiti 
osobnih podataka. Na natječaj se, pod jednakim uvjetima, mogu prijaviti oso-
be oba spola. Prijave s prilozima podnose se Sveučilišnom odjelu za stručne 
studije Sveučilišta u Splitu, Split, Kopilica 5/II kat, u roku od 30 (trideset) dana 
od dana objave natječaja u Narodnim novinama.
Nepravovremene i nepotpune prijave neće se razmatrati niti će se podnositelji 
nepotpunih prijava pozvati na dopunu prijave.
Osobe koje podnesu nepotpune ili nepravovremene prijave na natječaj te 
osobe koje ne ispunjavaju formalne uvjete iz natječaja ne smatraju se pri-
stupnicima prijavljenim na natječaj te se neće obavještavati o rezultatima 
natječaja.
O rezultatima natječaja pristupnici će biti obaviješteni u roku od 15 dana od 
dana donošenja odluke o izboru.
Točka 5.
Pristupnici moraju ispunjavati uvjete utvrđene Zakonom o znanstvenoj djelat-
nosti i visokom obrazovanju (Narodne novine broj 123/03, 198/03, 105/04, 
174/04, 02/07, 46/07, 45/09, 63/11, 94/13, 139/13, 101/14, 60/15, 
131/17).
Prijavi treba priložiti: životopis, preslik dokaza o završenom odgovarajućem 
diplomskom sveučilišnom studiju odnosno odgovarajućem dodiplomskom 
studiju, ukupan prosjek ocjena na (dodiplomskom ili diplomskom sveučiliš-
nom studiju) iznad 4,00 tijekom studija, domovnicu ili dokaz o državljanstvu 
druge države, a strani državljani dužni su priložiti i dokaz o znanju hrvatskog 
jezika (napredna razina).
Sva dokumentacija se predaje u dva primjerka.
Prijavom na natječaj pristupnici su izričito suglasni da Sveučilišni odjel za 
stručne studije kao voditelj zbirke osobnih podataka može prikupljati, koristiti 
i dalje obrađivati podatke u svrhu provedbe natječajnog postupka sukladno 
odredbama Zakona o zaštiti osobnih podataka.
Na natječaj se, pod jednakim uvjetima, mogu prijaviti osobe oba spola.
Prijave s prilozima podnose se Sveučilišnom odjelu za stručne studije Sveu-
čilišta u Splitu, Split, Kopilica 5/II kat, u roku od 30 (trideset) dana od dana 
objave natječaja u Narodnim novinama.
Nepravovremene i nepotpune prijave neće se razmatrati niti će se podnositelji 
nepotpunih prijava pozvati na dopunu prijave.
Osobe koje podnesu nepotpune ili nepravovremene prijave na natječaj te 
osobe koje ne ispunjavaju formalne uvjete iz natječaja ne smatraju se pristu-
pnicima prijavljenim na natječaj te se neće obavještavati o rezultatima natje-
čaja. O rezultatima natječaja pristupnici će biti obaviješteni u roku od 15 dana 
od dana donošenja odluke o izboru.
II. za radno mjesto
6. čistač/ica (m/ž) – 1 izvršitelj na određeno vrijeme u punom radnom vreme-
nu do 19. 07. 2019.
Pristupnici pod točkom 6. trebaju ispunjavati slijedeće uvjete:
- završena osnovna škola,
Prijave s dokazom o ispunjavanju uvjeta podnose se u roku od 8 dana od 
objave natječaja u Narodnim novinama, na adresu: Sveučilišni odjel za stručne 
studije, Split, Kopilica 5/II kat.
Uz prijavu kandidati su dužni priložiti:
- životopis,
- dokaz o hrvatskom državljanstvu (preslik osobne iskaznice, putovnice ili 
domovnice),
- dokaz o stručnoj spremi,
- dokaz o radnom stažu (potvrda HZMO-a),
- uvjerenje nadležnog suda da se protiv podnositelja prijave ne vodi kazneni 
postupak (koje nije starije od 6 mjeseci).
Isprave se prilažu u neovjerenoj preslici, a prije izbora kandidata predočit će se 
izvornik.
Kandidatom prijavljenim na oglas smatrat će se samo osoba koja podnese 
pravovremenu i urednu prijavu te ispunjava formalne uvjete iz javnog natje-
čaja. Urednom prijavom smatra se prijava koja sadrži sve osobne podatke i 
priloge navedene u natječaju. Osoba koja nije podnijela pravovremenu i ured-
nu prijavu ili ne ispunjava formalne uvjete iz oglasa, ne smatra se kandidatom 
prijavljenim na javni natječaj. Prijavom na natječaj pristupnici su izričito sugla-
sni da Sveučilišni odjel za stručne studije kao voditelj zbirke osobnih podataka 
može prikupljati, koristiti i dalje obrađivati podatke u svrhu provedbe natječaj-
nog postupka sukladno odredbama Zakona o zaštiti osobnih podataka
Kandidat/kinja koji/a ostvaruje pravo prednosti pri zapošljavanju prema po-
sebnim propisima dužan/na je u prijavi na natječaj pozvati se na to pravo, pri-
ložiti propisane dokaze o tom statusu i ima prednost u odnosu na ostale kan-
didate/kinje samo pod jednakim uvjetima. O rezultatima natječaja pristupnici 
će biti obaviješteni u roku od 15 dana od dana donošenja odluke o izboru.

Sport

U 
organizaciji Konfuci-

jeva instituta Sveuči-

lišta u Zagrebu i pod 

pokroviteljstvom Ve-

leposlanstva NR Kine u Hr-

vatskoj, na Jarunskom jeze-

ru je 11. lipnja održan 3. po 

redu Festival zmajevih ča-

maca. U veslačkim utrkama 

zmajevih čamaca, na regat-

noj stazi ŠRC Jarun, sudje-

lovalo je više od 200 natje-

catelja raspoređenih u 12 ti-

mova. Uz studente Instituta 

i studente Ekonomskog fa-

kulteta u Zagrebu, predstav-

nike Veleposlanstva NR Kine 

u Hrvatskoj i kineske zajed-

nice, natjecali su se i učeni-

ci XV. gimnazije – MIOC koji 

su osvojili prvo mjesto i otišli 

kući s medaljama zlatnog sja-

ja. Festivalu je nazočio rek-

tor Sveučilišta u Zagrebu 

prof. Damir Boras i velepo-

slanik NR Kine u Hrvatskoj 

Hu Zhaoming koji je dodije-

lio medalje najboljim timovi-

ma. Suorganizator natjeca-

N
akon deset godina Hr-

vatsko udruženje stu-

denata brodogradnje 

(HUSB) ponovo je do-

bilo organizaciju Međunarod-

ne regate brodocikala (Inter-

national Waterbike Regatta) 

na kojoj je 39. put sudjelovalo 

gotovo 400 natjecatelja iz čita-

ve Europe.

Ukupno je 18 tehničkih 

fakulteta iz Austrije, Nje-

mačke, Turske, Nizozem-

ske, Poljske, Italije i Hr-

vatske predstavilo svoje 

brodocikle. Riječ je o višed-

nevnom natjecanju, na ko-

jem se ekipe natječu u broj-

nim disciplinama. Discipli-

ne su osmišljene da dođu do 

izražaja performanse broda 

i kondicijska spremnost na-

tjecatelja.

Prva su dva mjesta osvoji-

le ekipe iz Njemačke sa svo-

Revija ‘brodobicikla’
STUDENTI BRODOGRADNJE IZ ZAGREBA UGOSTILI KOLEGE IZ CIJELE EUROPE

Zmajevi čamci na Jarunu
U ORGANIZACIJI KONFUCIJEVA INSTITUTA SVEUČILIŠTA U ZAGREBU:

teljskog dijela programa bio 

je Kajakaški savez Zagreba.

Popratni program Festi-

vala uključivao je likovne 

radionice i radionice kine-

ske kulture za osnovnoškol-

ce i predškolce, a zaintere-

sirani građani mogli su su-

djelovati i u LARP igrama, u 

izvedbi Terrible Creationsa. 

Jedna od zanimljivosti festi-

vala bile su i panoramske 

vožnje zmajevim čamcima, 

koje su privukle velik inte-

res građana svih uzrasta.

Utrke zmajevih čamaca 

nastale su prije više od 2 ti-

suće godina, i očuvane su 

kao dio narodnih običaja 

stanovništva južnog dijela 

NR Kine. Danas se održava-

ju diljem svijeta i na glasu 

su kao najbrži vodeni sport. 

Utrke zmajevih čamaca pr-

vi put su održane u Hrvat-

skoj u lipnju 2016. u sklopu 1. 

festivala zmajevih čamaca.

  R.I.
  SnImIla lauRa ZoRko

jim plovilima “Imperator” i 

“Reynold” dok je treće mjesto 

pripalo brodociklu “Rektor” 

iz Poljske. Hrvatska “Munja” 

zauzela je visoko peto mjesto.

Brodocikl je plovilo pokre-

tano isključivo ljudskom sna-

gom. Studenti sami projekti-

raju, izrađuju i voze brodo-

cikl na natjecanjima. Budući 

da ne postoje pravila o izgle-

du brodocikla, osim glavnih 

dimenzija, rješenja su vrlo 

inovativna i ovise o znanju 

i vještini pojedine ekipe, što 

pridonosi atraktivnosti re-

gate jer se natječe veliki broj 

unikatnih plovila.

Organizatori su zahvali-

li svim natjecateljima na ko-

rektnom ponašanju, pridrža-

vanju fair-playa te se nadaju 

će 39. Međunarodna regata 

brodocikala svima ostati u 

lijepom sjećanju još dugi niz 

godina.

Ovo nije prvi put da se 

IWR održava u Hrvatskoj, 

2013. je domaćin bila Rijeka, 

a 2008. i 1999. Zagreb. Regata 

je pokrenuta još 1980. sa ci-

ljem da omogući studentima 

praktičnu provjeru teoret-

skih znanja, ali i da unapri-

jedi razmjenu njihovih isku-

stava, sve uz zabavu.Brodo-

cikli su sofisticirana plovila 

lake konstrukcije od ugljenih 

vlakana i ojačane plastike ko-

ji mogu postići brzine i do de-

set čvorova.  R.I.
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P
redstava “Kroćenje go-

ropadnice” Williama 

Shakespearea u režiji 

Ivana Plazibata kruna 

je upravo završene dramske 

sezone HNK Split, ponajprije 

zbog hrabrih dramaturško-re-

dateljskih intervencija u samoj 

strukturi teksta, ali i glumač-

kih doprinosa mladih snaga, 

poteklih iz studija glume na 

splitskoj Umjetničkoj akade-

miji. Naslovna uloga buntov-

ne Catarine povjerena je Ka-

tarini Romac, magistri glume 

i stručnoj suradnici na kolegi-

jima Gluma - Stil i žanr te Glu-

ma - Uloga na trećoj i četvrtoj 

godini preddiplomskog studija 

Gluma, čiji je nositelj potpisnik 

ovoga teksta. Njezinu mlađu 

sestru Biancu igra Ana Mari-

ja Veselčić, dobitnica Nagrade 

hrvatskog glumišta za mladu 

glumicu za ulogu u predstavi 

“Zbunjoza”. Ana Marija upra-

vo završava diplomski studij 

izvedbom vlastite monodra-

me “Domaši”, dok je njezin ko-

lega s “klase” Luka Čerjan, koji 

u predstavi igra slugu Bionde-

lla, svoju diplomsku predstavu 

“Lift za kuhinju” Harolda Pin-

tera nedavno izveo u suradnji 

s kolegom Davorom Pavićem, 

pod mentorstvom izv. prof. art 

Milana Štrljića.

Jednu posve novu glumač-

ku energiju na pozornici, žar 

igre i neosporan talent dokazu-

ju i magistri glume s UMAS-a: 

Goran Marković (Petruccio), 

Marjan Nejašmić Banić (Gru-

mio), Nikša Arčanin (Tranio), 

Pere Eranović (Hortensio) i Sti-

pe Radoja (Lucenzio), potvrđu-

jući vrijednost rada Odsjeka za 

kazališnu umjetnost na Umjet-

ničkoj akademiji u Splitu. Neki 

od njih već su dobro poznata li-

ca u našem kulturnom prosto-

ru i ovjenčani su značajnim 

glumačkim nagradama, no 

važnija od svega jest njihova 

spremnost na nove i veće kre-

ativne izazove. Valja napome-

nuti da u “Kroćenju goropadni-

ce” igraju zajedno s asistentom 

na Odsjeku za kazališnu umjet-

nost Nenadom Srdelićem (Gre-

mio) te da svoj glumački obol 

predstavi daju i iskusniji Filip 

Radoš (Baptista Minola) i Vic-

ko Bilandžić (Vicenzio).

Piše izv. prof. Goran Golovko,
intendant Hnk Split

Snimio Matko Biljak

UMAS ukrotio goropadnicu
SPLITSKO HRVATSKO NARODNO KAZALIŠTE I STUDIJ GLUME SVEUČILIŠNE AKADEMIJE OKRUNILI DUGOGODIŠNJU SURADNJU

Umjetnost


